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Załącznik  
do Protokołu z sesji Rady Miejskiej w Bodzentynie  

z dnia 29 grudnia 2021 r.   
 

STENOGRAM 

z sesji Rady Miejskiej w Bodzentynie 
z dnia 29 grudnia 2021 roku 

 
00:14:12:06 [Teresa Bzymek]: Dzień dobry wszystkim. Otwieram sesję Rady Miejskiej w Bodzentynie. 
Witam przybyłych na dzisiejszą sesję, burmistrza Pana Dariusza Skibę , wiceburmistrza Pana Andrzeja 
Jarosińskiego, skarbnik Panią Danutę Kopeć, kierownik MOPS Panią Beatę Dulębę. Witam wszystkich 
radnych. Pragnę poinformować, że zgodnie z przepisami, obrady Rady Miejskiej w Bodzentynie są 
transmitowane oraz utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Uczestnicząc w sesji 
Rady Miejskiej w Bodzentynie, wyrażacie Państwo zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich 
danych osobowych w myśl obowiązujących przepisów tzw. RODO. Przechodzimy do punktu 2. To 
jest stwierdzenie kworum. Bardzo proszę Państwa Radnych o potwierdzenie kworum. Zgodnie z listą 
obecności i potwierdzonym przez Państwa Radnych kworum, stwierdzam, że w sesji uczestniczy 14 
radnych, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych 
uchwał. Przechodzimy do punktu 3. To jest zatwierdzenie porządku obrad. Proponowany porządek 
obrad Państwo Radni otrzymaliście przed sesją. Pragnę tylko zapytać, czy w związku z przedstawionym 
projektem obrad, ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Bądź Burmistrz? Nie zgłoszono zmian do 
proponowanego porządku obrad. Stwierdzam, że Rada Miejska będzie obradowała w dniu dzisiejszym 
według przedstawionego porządku obrad. Bardzo proszę Państwa Radnych o przegłosowanie całego 
porządku obrad. Kto jest za? Kręci. Jak się ładuje cały czas. Nic nie działa, ani cofnięcie, ani 
głosowanie. Cały czas trwa ładowanie... Wszystko przez. Nie zgłoszono zmian do przedstawionego 
porządku obrad. Bardzo Państwa Radnych proszę o przegłosowanie. Kto jest za przyjęciem 
przedstawionego porządku obrad? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że Rada 
jednogłośnie przyjęła porządek obrad. Przechodzimy do punktu 4. To jest przyjęcie protokołu z sesji z 
dnia 30 sierpnia 2021 r. oraz z dnia 28 września 2021 r. Do protokołu nie zostały wniesione żadne 
uwagi. Protokół był do wglądu w biurze Rady oraz był zamieszczony informatorze eSesja. Bardzo 
proszę Państwa Radnych o przegłosowanie przyjęcia protokołu z sesji z dnia 30 sierpnia 2021 roku. 
Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że protokół z dnia 30 sierpnia 2021 r. 
został przez Państwa Radnych przyjęty większością głosów. Przechodzimy do głosowania protokołu z 
dnia 28 września 2021 roku. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że 
protokół z sesji z dnia 28 września 2021 r. został przez Państwa Radnych przyjęty większością głosów. 
Przechodzimy do kolejnego punktu, to jest informacja, dotycząca realizacji omówienia pod nazwą 
"usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu miasta i gminy Bodzentyn w 2021 roku". Informacja 
również - takowa - została zamieszczona w informatorze eSesja. Pragnę zapytać, czy ktoś z Państwa 
Radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę. Stwierdzam, że radni przyjęli do wiadomości 
powyższą informację. Przechodzimy do punktu 6. To jest sprawozdanie z działalności Burmistrza 
Miasta i Gminy Bodzentyn między sesjami w czwartym kwartale 2021 roku. Bardzo proszę Pana 
Burmistrza o krótkie przedstawienie sprawozdania.  
 
00:25:21:04 [Dariusz Skiba]: Dziękuję bardzo. Szanowni Radni, jak co kwartał kończymy akurat rok 
kalendarzowy a także koniec kwartału czwartego. Chciałbym przedstawić kilka takich moich działań, 
związanych z funkcjonowaniem samorządu i Urzędu Gminy i Miasta Bodzentyn na przestrzeni 
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ostatnich trzech miesięcy. To są takie najważniejsze, według mnie, jak powiedziałem kiedyś, które 
warto by przedstawić Państwu moje działania w różnych obszarach naszej działalności. 1 października 
odbyło się spotkanie w Bielinach w ramach Związku Gmin Gór Świętokrzyskich w sprawie projektu 
Śladami Kultury Benedyktyńskiej. Od 4 do 8 października byłem na urlopie. 11 października odbyło się 
spotkanie z dyrektorem Banku Spółdzielczego w Bodzentynie w urzędzie gminy w sprawie 
współpracy. Też odbyło się spotkanie z właścicielem nieruchomości w Świętej Katarzynie w celu 
zakupu przez Gminę, na potrzeby szkoły i mieszkańców sołectwa Święta Katarzyna. Też odbyło się 
spotkanie w Świętej Katarzynie z panią prezes, mieszkańcami w sprawie dalszej budowy kanalizacji w 
tym sołectwie. W tym samym dniu, wieczorem, odbyło się spotkanie z mieszkańcami Bodzentyna na 
budynku Centrum Kultury. 12 października też miałem spotkanie w Biurze Funduszu Rozwoju w 
Kielcach w sprawie współpracy inwestycyjnej na terenie naszej gminy. I było też walne zgromadzenie 
członków LOT Góry Świętokrzyskie w świetlicy w Wilkowie. 13 października podpisałem umowę na 
projekt rządowy "Laboratoria Przyszłości". To jest projekt dla szkół. 20 października byłem na 
ślubowaniu klas pierwszych w Szkole Podstawowej w Śniadce. I też było spotkanie w urzędzie gminy z 
firmą Orange w sprawie budowy fotowoltaiki w Psarach. 21 październik, byłem na szkoleniu 
obronnym w urzędzie wojewódzkim. 22 październik, spotkałem się z przedsiębiorcami z terenu miasta 
Bodzentyn w sprawie współpracy na rzecz klubu sportowego Łysica Bodzentyn. 23 październik, 
odbyła się konferencja zdalna, online: "Korzenie, możliwości i problemy ochrony dziedzictwa, 
przyrody i kultury Gór Świętokrzyskich". 25 październik, spotkałem się na ogólnym takim spotkaniu 
wojewódzkim w Urzędzie Wojewódzkim w Kielcach z parlamentarzystami naszego regionu w sprawie 
programu Polski Ład. 26 października z Panią Przewodniczącą Teresą Bzymek odbyliśmy spotkanie w 
spółce gazowej w Kielcach w sprawie możliwości budowy sieci gazowej w gminie Bodzentyn. Później 
było kolejne spotkanie w sprawie rządowego funduszu Polski Ład w urzędzie wojewódzkim. 3 
listopad, spotkałem się w starostwie z pracownikami oraz ze starostą w sprawie przebudowy dróg 
gminnych w Leśnej i Śniadce. 4 listopada odbyło się spotkanie wójtów, burmistrzów naszego powiatu 
kieleckiego w Starostwie Powiatowym w Kielcach w sprawie współpracy międzysamorządowej oraz z 
panią wicemarszałek Janik w sprawie współpracy senioralnej. 5 listopada podpisałem akt notarialny w 
Kielcach u notariusza w sprawie nabycia działki na rzecz Gminy pod drogę w miejscowości Parcele. I 
odbyło się też spotkanie zarządu - w urzędzie gminy - Miejsko-gminnego OSP w Bodzentynie. 8 
listopad, odbyliśmy spotkanie wszystkich wójtów, burmistrzów w Chęcinach z ministrem cyfryzacji 
Januszem Cieszyńskim. Wtedy Gmina pozyskała środki z programu Cyfrowa Gmina. W tym samym 
dniu też byłem w Starostwie Powiatowym w Kielcach w sprawie zgłoszenia przebudowy dróg 
gminnych Śniadka, Leśna, a później było spotkanie w urzędzie gminy z kuratorem oświaty 
Kazimierzem Mądzikiem w sprawie organizacji placówek oświatowych w gminie Bodzentyn. 9 
listopada. Byłem obecny na ślubowaniu klas pierwszych w Świętej Katarzynie. W Kielcach odbyło się 
też później spotkanie w Starostwie Powiatowym w Kielcach w sprawie strategii rozwoju powiatu 
kieleckiego do roku 2030. I jeszcze było spotkanie w Bielinach w sprawie projektu "Śladami Kultury 
Benedyktyńskiej" w ramach Związku Gmin Gór Świętokrzyskich. 10 listopad, odbyło się kolejne 
spotkanie z dyrektorem Banku Spółdzielczego w Bodzentynie w sprawie umów, kredytów i rachunków 
bieżących. W tym samym też odbyło się spotkanie prezydentów, online, zdalne spotkanie 
prezydentów, burmistrzów, wójtów naszego regionu. Chodziło o założenie nowego Programu 
Regionalnego na lata 2021 - 2027. 11 listopada odbyły się uroczystości odzyskania niepodległości w 
Bodzentynie. 12 listopada podpisałem projekt budżetu na rok przyszły. Odbyła się też Rada 
Nadzorcza naszej spółki komunalnej. I też byliśmy na spotkaniu, wójtowie i burmistrzowie naszego 
regionu, na podsumowaniu, raporcie z działalności poselskiej pani poseł Agaty Wojtyszek, to się 
odbyło w Kielcach. 16 listopad. Podpisałem umowę z Marszałkiem Województwa na rewitalizację 
miasta Bodzentyn. W tym samym dniu też było otwarcie placu zabaw przy szkole i boiska w Świętej 
Katarzynie, jak również było spotkanie wójtów, burmistrzów gmin, członków Lokalnej Grupy 
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Działania. To było w Bielanach. 17 listopad, byłem na spotkaniu z wojewodą w sprawie inwestycji 
drogowych w ramach pozyskanych środków z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. 18 listopad. 
Kolejny raz byłem na spotkaniu z Starostą Kieleckim i członkami Związku Gmin i Miast Regionu 
Świętokrzyskiego w sprawie współpracy międzysamorządowej. Spotkanie z prezesem i dyrektorem 
Banku Spółdzielczego w sprawie negocjacji umów na rachunki bieżące. 19 listopad, podpisałem akt 
notarialny w Starachowicach w celu nabycia działki ul. Pasieka w Bodzentynie. 22 listopad, spotkanie w 
urzędzie gminy z projektantami w sprawie projektowanych dróg gminnych w Bodzentynie, spotkanie z 
wykonawcą, archeologiem, inspektorem nadzoru w sprawie rewitalizacji miasta w Bodzentynie. 
Spotkanie w urzędzie gminy z sołtysami naszej gminy. 23 listopad ze Stefanem Bąkiem, czyli 
członkiem zarządu naszego powiatu otworzyliśmy, wspólnie, wypożyczalnię sprzętu rehabilitacji z 
panią kierownik Beatą Dulębą oraz później było spotkanie wójtów, burmistrzów członków Lokalnej 
Grupy Działania w Bielinach. 24 listopad, spotkanie, po raz kolejny w Bielinach w sprawie projektu 
"Śladami Kultury Benedyktyńskiej". 25 listopad, odbyło się też forum inwestycyjne, zdalnie, w którym 
też brałem udział. 27 listopad, w sobotę, to było odsłonięcie pomnika przy rondzie w Bodzentynie, ale 
ja z racji śmierci burmistrza Połańca, pojechałem na pogrzeb burmistrza,  właśnie tej gminy i miasta. 
29 listopad, odbyła się sesja Rady Miejskiej. 2 grudnia, spotkanie z projektantem dróg gminnych i 
powiatowych na terenie gminy Bodzentyn, panem Kubickim. Podpisałem umowę z wykonawcą na 
odśnieżanie dróg gminnych. 2 grudnia też w Starostwie Powiatowym sprawie inwestycji drogowych na 
terenie naszej gminy. 6 grudnia, wręczałem nagrody dla dzieci z naszych szkół w ramach konkursu 
plastycznego, który organizuje Związek Gmin Gór Świętokrzyskich. 7 grudnia odbyła się konferencja 
online pod nazwą: "Razem tworzymy eko-świętokrzyskie", taki program ekologiczny. 8 grudnia, też 
spotkanie w urzędzie gminy w z panem dyrektorem Banku Spółdzielczego w Bodzentynie w sprawie 
umów gminnych na gminne konta. 9 grudnia, spotkanie konsultacyjne w sprawie budowy tras 
rowerowych. Też byłem na spotkaniu w Kielcach, które organizowała Fundacja Rozwoju Demokracji 
Lokalnej w ramach, to jest program pierwszy, ranking gmin naszego regionu. Wieczorem byliśmy na 
spotkaniu w Celinach z mieszkańcami w sprawie możliwości budowy sieci gazowej. 13 grudnia, 
podpisałem umowę z wykonawcami na przebudowę dróg gminnych, wewnętrznych w miejscowości 
Śniadka i Leśna z firmą Kowex. 14 grudzień oczywiście to była sesja nadzwyczajna. 15 grudzień, 
spotkanie z mieszkańcami Świętej Katarzyny w sprawie budowy dróg, ulicy Jodłowej i Kieleckiej. 16 
grudnia, spotkanie z projektantem panem Kubickim w Kielcach w sprawie dokumentacji projektowej, 
dotyczącej dróg powiatowych. I też byłem u notariusza z panią prezes spółki w celu podniesienia 
kapitału dla naszej spółki komunalnej. A później było spotkanie z mieszkańcami i projektantem w 
świetlicy wiejskiej w Siekiernie w sprawie projektu przebudowy drogi w miejscowości Podmielowiec. 
17 grudnia, spotkanie wójtów, burmistrzów Związku Gmin Gór Świętokrzyskich, tutaj na Rynku 
Górnym w Centrum Kultury. 20 grudnia, podsumowanie projektu "Dom Kultury plus". W Centrum 
Kultury też odbyło się spotkanie. 21 grudzień, ogólne takie spotkania wigilijne. 22 grudzień, spotkanie 
z panią profesor Małgorzatą Strzyż w sprawie badań hydrologicznych do planowanego zbiornika 
wodnego na rzece Psarce w pobliżu miejscowości Kamieniec, Hucisko. 23 grudnia, podpisałem 
umowę na budowę świetlicy w Dąbrowie Górnej. 28... Świetlicy wiejskiej w Dąbrowie Górnej i w Woli. 
Wolę podpisywał pan dyrektor Sikorski, a ja podpisywałem na Dąbrowę Górną. 28 grudnia, wczoraj, 
to było spotkanie Związku... w ramach Związku Gmin Gór Świętokrzyskich. Odbyło się to w 
Samsonowie, gmina Zagnańsk, w celu omówienia PFu i projektu budowy tras rowerowych terenów 
gmin Związku Gmin Gór Świętokrzyskich. To tyle drodzy Państwo. Takie pokrótce najważniejsze 
działania, które chciałem przedstawić w sprawozdaniu w dniu dzisiejszym. Dziękuję.  
 
00:37:46:29 [Teresa Bzymek]: Dziękuję bardzo. Przechodzimy do punktu 7. To jest podjęcie uchwał w 
sprawie: podpunkt a) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021 - 2047. Bardzo proszę 
Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały.  
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00:38:06:16 [Danuta Kopeć]: Uchwała Rady Miejskiej w Bodzentynie z dnia 29 grudnia 2021 roku w 
sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Bodzentyn na lata 2021 - 2047. Na podstawie 
obowiązujących przepisów, uchwala się co następuje: Paragraf 1, ustęp 1. zmienia się wieloletnią 
prognozę finansową Gminy Bodzentyn na lata 2021 - 2047, stanowiącą załącznik nr 1 do Uchwały 
numer XXXVIII/301/2020 Rady Miejskiej w Bodzentynie z dnia 29 grudnia 2020 roku, który 
otrzymuje brzmienie zgodnie z załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały. Ustęp 2, zmienia się wykaz 
przedsięwzięć do WPF na 2021 - 2047, stanowiący załącznik nr 2 do uchwały nr XXXVIII/301/2020 
Rady Miejskiej w Bodzentynie z dnia 29 grudnia 2020 roku, który otrzymuje brzmienie zgodnie z 
załącznikiem nr 2 do niniejszej uchwały. Ustęp 3. Zmienia się objaśnienia przyjętych wartości w 
wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bodzentyn na lata 2021 - 2047, stanowiące załącznik nr 3 do 
uchwały nr XXXVIII/301/2020 Rady Miejskiej w Bodzentynie z dnia 29 grudnia 2020 roku, który 
otrzymuje brzmienie zgodnie z załącznikiem nr 3 do niniejszej uchwały. Paragraf 2. Wykonanie 
uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Bodzentyn. Paragraf 3. Uchwała wchodzi w życie 
z dniem podjęcia. Dziękuję.  
 
00:39:56:02 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w sprawie 
przedstawionego projektu uchwały? Nie widzę. Poddaję pod głosowanie. Kto jest za? "Brak 
połączenia z internetem, spróbuj ponownie" i też nie daje rady. Stwierdzam, że uchwała w sprawie 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021 - 2047, została przez Państwa Radnych przyjęta 
większością głosów, przy jednym głosie przeciwnym. Przechodzimy do kolejnego punktu. 
Przechodzimy... Do kolejnego podpunktu punktu siódmego, to jest podpunkt b) zmian w budżecie 
Gminy na 2021 rok. Bardzo proszę Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały.  
 
00:43:00:04 [Danuta Kopeć]: Uchwała Rady Miejskiej w Bodzentynie z dnia 29 grudnia 2021 r. w 
sprawie zmian w budżecie Gminy na 2021 r. Na podstawie obowiązujących przepisów, Rada Miejska w 
Bodzentynie uchwala co następuje: Paragraf 1, ustęp 1. Dokonuje się zmian w planie dochodów 
budżetu Gminy na 2021 rok, według załącznika nr 1. Dokonuje się zmian w planie wydatków budżetu 
Gminy na 2021 rok, według załącznika nr 2. Paragraf 2, ustęp 1. Załącznik limity wydatków na 
wieloletnie przedsięwzięcia planowane do poniesienia w 2021 roku otrzymuje brzmienie zgodnie z 
załącznikiem nr 3 do niniejszej uchwały. Ustęp 2. Załącznik dochody i wydatki związane z realizacją 
zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych odrębnymi ustawami w 2021 roku, 
otrzymuje brzmienie zgodnie z załącznikiem nr 4 do niniejszej uchwały. Ustęp 3. Załącznik dotacje 
podmiotowe w 2021 roku otrzymuje brzmienie zgodnie z załącznikiem nr 5 do niniejszej uchwały. 
Ustęp 4. Załącznik plan dochodów, gromadzonych na wydzielonym rachunku jednostki budżetowej i 
wydatki nimi finansowane w 2021 roku, dochody w kwocie 472 200 zł, wydatki w kwocie 472 200 zł, 
otrzymuje brzmienie zgodnie z załącznikiem nr 6 do niniejszej uchwały. Paragraf 3. Wykonanie 
uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy. Paragraf 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem 
podjęcia. Paragraf 5. Uchwała podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Świętokrzyskiego. Proszę Państwa, ostatnia sesja, ostatnie zmiany w tym roku, w tym budżecie. 
Większość, w większości one dotyczą zwiększenia w tych pozycjach dochodów i wydatków, gdzie jest 
ich za mało, albo zmniejszenia w pozycjach, w których dochody czy wydatki nie zostały zrealizowane. 
Budżet powinien być przewidywalny, a niestety nie jest. Nie dość, że nie jest, że jest nieprzewidywalny, 
to niejednokrotnie zaskakujący. Chociażby ostatnie takie sytuacje poświąteczne, gdzie otrzymaliśmy 
notę jednej z Gmin za dzieci w przedszkolu w innych gminach. Czyli nasze dzieci chodzą do 
przedszkoli w innych gminach, gdzie nota była wystawiona 16 grudnia, wpłynęło do sekretariatu 22 
grudnia, wpływ do księgowości 27 grudnia z datą, z terminem płatności niezwłocznie. I pytanie: co to 
oznacza niezwłocznie? Oczywiście w planie nie było wystarczająco, w planie wydatków. Niezwłocznie 
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okazało się, że w ciągu miesiąca można zapłacić, a w ciągu miesiąca czyli może być to termin 
styczniowy. Kolejna sytuacja, która dotyczy serwisu urządzenia fotowoltaicznego. Nie dość, że jedna z 
faktur była wystawiona na OSP, tak naprawdę powinna być wystawiona na Gminę. I też podobna 
sytuacja, że faktura wystawiona w listopadzie wpłynęła 17 grudnia z terminem płatności do 7 grudnia, 
a otrzymaliśmy w księgowości 27 grudnia. Ja mówię "zaskakujące", no bo takie sytuacje się zdarzają w 
trakcie roku. No i wiadomo, że te sytuacje są do wyjaśnienia, ale ja mówię, że nie dość, że 
nieprzewidywalny, to jeszcze i zaskakujący. Proszę Państwa, ja nie mam powodów wypowiadania się na 
temat zmian w budżecie na sesji, bo każda pozycja, która następuje, każda zmiana, czy to po stronie 
dochodowej czy to po stronie wydatkowej, jest dokładnie omawiana przeze mnie na komisjach przed 
sesją. Mówię z jakiego powodu, konkretna kwota, została zmniejszona, bądź zwiększona. I tak 
naprawdę moja rola na sesji sprowadza się, tak naprawdę, do odczytania uchwał, czy to zmian w WPFie 
czy to zmian w wieloletniej prognozie finansowej. I tak naprawdę moją rolą, jako księgowej, jest 
naniesienie prawidłowo wszystkich zmian, zarówno od strony organów kontrolnych, ale również 
cieszą mnie te zmiany, jeśli dotyczą nas mieszkańców. Bo sama jestem mieszkanką naszej gminy. I czy 
to w zakresie odpoczynku czy kultury czy najważniejszego - bezpieczeństwa. Ostatnio na sesji zadano 
mi pytanie odnośnie oszczędności w sytuacjach, które obecnie są, czyli wyłączenia oświetlenia w 
godzinach nocnych. I też posłużę się, tak naprawdę, danymi księgowymi. Bo sprawy techniczne są dla 
mnie, kobiety, troszeczkę obce. Może nie do końca, ale myślę, że jeśli mówimy o oszczędnościach, 
zakładając pewną infrastrukturę, to tak jak na własnym podwórku zakładamy panele fotowoltaiczne. I 
pytanie, czy po miesiącu jesteśmy w stanie już odczuć te oszczędności, które zakładamy na początku. 
Oczywiście nie. Te oszczędności dopiero możemy zauważyć, odczuć, dopiero po roku, tak naprawdę, 
funkcjonowania. I to samo jest tutaj w naszej gminie. Czy to są oprawy sodowe czy LEDowe. Czy 
jedne wymagają np. większego zużycia energii przy uruchamianiu. Tak jak mówię, te sprawy techniczne 
są dla mnie obce. Tylko mogę wierzyć w to, że taka infrastruktura czy wyłączenie światła, to na pewno 
to służy oszczędnościom. Ale przeanalizowałam dwie umowy, która jedna z nich dotyczy okresu 
właśnie tego roku, czyli od 1 stycznia do 31 grudnia 2021 roku i ta, która została podpisana na rok 
następny czyli na 2022, też okres od 1 stycznia do 31 grudnia. I proszę Państwa, jeśli chodzi o zużycie 
kWh zarówno z jednej umowy jak i z drugiej, jest to - i nie będę tutaj mówiła konkretnie, że to jest 991, 
703, tylko w każdym przypadku będę się posługiwała, że to jest powyżej 900 000 kWh, zarówno w 
jednym jak i w drugim roku. Oczywiście mówię tutaj o umowach, które tak naprawdę i tej części 
umowy, które dotyczy wydatków, które znajdziemy w sprawozdaniach urzędu gminy. Nie są to dane, 
które dotyczą naszych jednostek oświatowych, bo taka umowa kompleksowa została zawarta z 
podmiotem na całość oświetlenia. I tak np. w 2021 roku cena za energię, według umowy, już brutto, 
wynosi 35 groszy, tutaj nawet mogę mówić o cyfrach, 5 cyfr po przecinku, 0,35055 zł, groszy nawet za 
jedną kWh. Co w przeliczeniu zużycia tej energii powyżej 900 000 kWh, łącznie z dystrybucją, daje 
kwotę ponad 570 000. Analizowałam też wykonanie za ten rok. Jest grudzień, więc można powiedzieć, 
że jest to wykonanie realne. Jest to rzeczywiście powyżej 500 000 zł. Czyli można uznać, że umowa jest 
zgodna z rzeczywistym wykonaniem. Natomiast umowa na 2022 rok, przy tej prawie, że samej, przy 
tym samym zużyciu energii elektrycznej, czyli powyżej 900 000 kWh, ale już w cenie 0,514755, czyli 
powyżej 50 groszy za 1 kWh łącznie z dystrybucją, daje to kwotę w skali roku ponad 730 000. I teraz 
tak, przyjmijmy, że mamy 90 punktów oświetlenia ulicznego, wyłączamy na 5 godzin światło... Na 4, 
niech będzie, bo też mam wyliczone 4 godziny na dobę, razy 365 dni w roku. Oszczędzamy ponad 131 
KWh. W przeliczeniu na to 51 groszy. Daje to oszczędności ponad 67 000. Energia zdrożała w 
porównaniu, na 2022 rok w porównaniu z 2021 rokiem, zdrożała powyżej 16 groszy, to jest ponad 
46%. I teraz możemy mówić czy 67... Jeszcze porównam te dwie kwoty, wartość zużytej energii, 
wartość właściwie, którą zapłacimy za zużycie energii łącznie z dystrybucją za 2021 rok, jest to powyżej 
500 000. W 2022 szacunkowe dane są ponad 736 000, oszczędności mamy 67 000. Czyli nawet nie 
zbliżyły się do poziomu tego wydatku, który był w 2021 roku. Czy możemy mówić o oszczędnościach? 



6 | S t r o n a  

 

Oczywiście, że możemy mówić o oszczędnościach. Zważywszy nawet na to, że cena energii niestety 
poszła w górę o 16, powyżej 16 groszy. Dziękuję.  
 
00:53:13:06 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę do dyskusji zgłosił się radny Pan Dominik Dudek. 
Proszę bardzo.  
 
00:53:21:11 [Dominik Dudek]: Pani Skarbnik, takie pytanie. Może zacznę od tych oszczędności, 
wynikających z wyłączania energii elektrycznej. Podwyżki będą też dotyczyły wszystkich mieszkańców, 
podwyżki cen energii. To znaczy, że mają mieszkańcy siedzieć po ciemku w domach, żeby oszczędzać? 
Niekoniecznie. Myślę, że są inne sposoby, bardziej trafne na oszczędzanie. Powiem tak, te wyliczenia 
troszeczkę do mnie nie przemawiają. A mianowicie to co Pani wspomniała o tej infrastrukturze, ja 
troszeczkę zasięgnąłem języka, jaką mamy infrastrukturę w gminie i w większości mamy w gminie 
zastosowane lampy wyładowcze, gdzie występują żarówki sodowe i rtęciowe. I z uwagi na zjawiska 
zachodzące podczas załączania takich instalacji, nie wiem czy do końca przemyślanym rozwiązaniem 
jest to co zaproponowaliście. Ponieważ w tej początkowej fazie to zużycie jest bardzo, bardzo wysokie, 
czyli jak załączamy to, to naprawdę jest bardzo wysokie zużycie. Stąd... Panie Burmistrz jak Pan będzie 
chciał, to ja Panu to wszystko wytłumaczę, jakie zjawiska zachodzą. Nie ma problemu. Ale myślę, że 
tutaj nie jest pora, żeby o tym tłumaczyć, tym bardziej, że niektórzy mają problemy ze zrozumieniem 
prostszych rzeczy, niż zjawisk zachodzących w lampa wyładowczych. Pytanie takie. Czy mogłaby Pani 
odpowiedzieć ile po dzisiejszej uchwale, podjętej w sprawie wynagrodzenia burmistrza, Pan Burmistrz 
dostanie wyrównania? Bo uchwała będzie wchodziła w życie z dniem 1 sierpnia. To jest moje pierwsze 
pytanie, bo mówimy o oszczędnościach. A drugie pytanie dotyczy Pani Skarbnik tego, czy w obecnym 
roku 2021, Pan Burmistrz umorzył już komuś jakąś pożyczkę, albo czy ma zamiar tą pożyczkę w tym 
roku umorzyć? To takie, może, te dwa pytania. Ile wyniesie wyrównanie pensji burmistrza od sierpnia i 
czy były umorzone lub czy mają być umorzone w tym roku pożyczki przez Pana Burmistrza, jeżeli tak, 
to komu? Dziękuję.  
 
00:55:25:04 [Danuta Kopeć]: O wynagrodzeniu i wyrównaniu Pana Burmistrza, oczywiście po podjęciu 
uchwały i myślę, że tutaj nie otrzymałam jeszcze pisma informującego o tej podwyżce. No bo jeszcze 
jest za wcześnie. Myślę, że można już po uchwale poprosić panią kadrową, która zapewne ma 
przygotowane pismo. A drugie, czy umorzenie. 18 000 będzie umorzone, bo jeszcze nie jest umorzone 
w zakresie tej drugiej pożyczki. Jeden podmiot zwrócił w całości pożyczkę, druga pożyczka będzie, 
względami wzrostu cen, 18 000, będzie umorzona. Stowarzyszeniu z Katarzyny.  
 
00:56:13:02 [Teresa Bzymek]: Proszę Pan Wiceburmistrz Andrzej Jarosiński. Bardzo proszę 
wiceburmistrz.  
 
00:56:17:12 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Na temat tej 
pożyczki rozmawialiśmy w momencie, kiedy była podejmowana uchwała, która wyrażała, upoważniała 
burmistrza do zgody na taką pożyczkę i do udzielenia takiej pożyczki. Wtedy była tutaj rozmowa o tym, 
że wzrosły ceny i może wystąpić nawet, jak dobrze pamiętam, w tym pierwszym piśmie, które składało 
stowarzyszenie, była wyższa kwota przewidziana do umorzenia. Było chyba 24 000, natomiast w 
efekcie końcowym to jest około 18 000. To jest cel publiczny. To jest dokładnie taka sama sytuacja jak 
to było przy świetlicy. w Celinach, dokładnie ta sama sytuacja. Zwróciło stowarzyszenie 98 000, jak 
dobrze pamiętam. To jest taka kwota z jakimś drobnym... 96 000 z drobnym haczykiem i wystąpiło o 
umorzenie tych 18 000. Efekt tego działania możecie Państwo zobaczyć przy szkole w Świętej 
Katarzynie, przy zalewie w Wilkowie, na parkingu i niewielki tam wykład jest w Psarach przy boisku. I 
tak to było założone. Równie dobrze - Państwo mówicie o umorzeniu - równie dobrze mogliśmy 



7 | S t r o n a  

 

podjąć uchwałę o udzieleniu dotacji. Dokładnie, dokładnie tak samo. W budżecie na przyszły rok 
mamy też dotację dla Centrum Kultury. Dotację celową, na realizację świetlicy w Woli Szczygiełkowej. 
Jak go zwał tak zwał. To jest ten sam budżet, te same pieniądze. Na cele publiczne. Gdybyśmy 
umorzyli stowarzyszeniu pożyczkę, a to stowarzyszenie pojechało by na Festiwal Smaków 
Karkonosze, to rozumiałbym oburzenie i dociekanie tego. Natomiast, jeśli to są elementy 
infrastruktury na stałe, które będą służyły dzieciom i mieszkańcom i turystom, więc tutaj też, tutaj Pan 
Włodzimierz zna moje podejście do tego, nie widzę w tym nic zdrożnego. Nie dało się tych środków w 
inny sposób pozyskać, ponieważ, gdyby to występowała Gmina to byłoby 63,63 dofinansowania. A 
jeśli idzie to przez stowarzyszenie, to te kwoty są dużo wyższe. Patrząc na całą kwotę 18 000, przy 115 
- 116, to jest to troszkę inny procent. Dziękuję.  
 
00:58:48:22 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę radny Pan Włodzimierz Bąderski.  
 
00:58:59:20 [Włodzimierz Bąderski]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panowie Burmistrzowie, ja 
nie mam nic przeciwko temu, że udzielamy pożyczki. Mnie tylko chodzi o jedną, jedyną rzecz, żeby to 
było jasno i klarownie, że udzielamy pożyczki w wysokości takiej i takiej z możliwością częściowego 
umorzenia, a tu było tak, pamiętam takie rozmowy między jednym radnym, a drugą radną, że pożyczka, 
która zostaje przyznana, będzie spłacona w całości. Tylko mnie nie chodzi o to, bo umorzmy to, tylko 
żeby to było czarno na białym z możliwością częściowego umorzenia.  
 
00:59:29:13 [Teresa Bzymek]: Proszę wiceburmistrz Andrzej Jarosiński.  
 
00:59:31:17 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, żeby nie było już żadnych tutaj 
jakichś niedomówień. Ja nie kojarzę, żebyśmy na sesji w ten sposób robili, więc jeśli była taka dyskusja 
między radnymi, więc nie jestem przy wszystkich tutaj rozmowach i nie jestem w stanie tego... Na sesji 
rozmawialiśmy ogólnie o tej pożyczce, bo było takie pytanie i wywiązała się dość długa dyskusja 
między panią radną i panem radnym. Jak dobrze pamiętam, a myślę, że dobrze. Druga pożyczka w 
wysokości 100 000 była dla PUKu i PUK w całości tę pożyczkę gdzieś tam zwrócił. I teraz jak Państwo 
będziecie głosować nad budżetem, to też tam macie zapis w uchwale budżetowej, że wyraża się zgodę 
burmistrzowi na udzielenie pożyczki krótkoterminowej. To znaczy, że ta pożyczka do końca roku musi 
być zwrócona, spłacona. I to jest pożyczka przewidziana właśnie pod kątem naszej spółki, która 
odzyskuje VAT z realizowanych inwestycji. Jest taki okres przejściowy, w którym po prostu nie 
dysponuje środkami, ponieważ zapłaci ten VAT, a musi poczekać na zwrot. I z tym będziemy się 
spotykać. Tak jak mówię, jeśli Państwo wolicie w ten sposób, jeśli mamy podejmować uchwały o 
dotacjach dla stowarzyszeń. Nie wiem czy będą następne środki. Pewnie to już będzie ostatnia, 
następna perspektywa unijna. Chociaż na dzień dzisiejszy wiemy, że ani KPO, ani nowe środki unijne 
nie są jeszcze zatwierdzone przez Unię Europejską i pewnie gdzieś tam się z tym spotkamy. Także i ja 
jeszcze raz powtórzę, nikt tu nie chce niczego ukryć. Natomiast nie były to środki przekazane stricte na 
jakieś tam działania, nie wiem, artystyczne, imprezowe, tylko na trwałą infrastrukturę, która pozostaje 
tutaj do użytku dzieci, turystów, mieszkańców. Dziękuję.  
 
01:01:28:11 [Teresa Bzymek]: Proszę burmistrz, Pan Dariusz Skiba.  
 
01:01:31:12 [Dariusz Skiba]: Szanowni Państwo, ja to traktuję jako wkład własny do projektu. To jest 
około 20%. Do projektu bardzo potrzebnego dla dzieci szkoły podstawowej, gdzie jest to jedyna 
szkoła w naszej gminie gdzie nie ma boiska sportowego. Jedyna szkoła w tej Katarzynie. I takie 
minimum, zamiast dać wdzięczność dla stowarzyszenia, dla ludzi, którzy podjęli się tego trudu 
kreowania tego projektu, jest dla mnie naprawdę niegrzeczne. Tak powiem delikatnie. Chciałoby się 
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użyć słowa bardziej mocniejszego. To jest normalna procedura, gdzie Gmina dzięki działalności kilku 
osób, kilkunastu osób, pozyskała prawie 100 000 zł. Jeśli kogoś to razi, to buja w obłokach. Naprawdę. 
To jest dla mnie, to jakaś dziwna interpretacja naszych działań. Tutaj naprawdę to jest też w ramach 
pewnego rodzaju oszczędności. Bo faktycznie moglibyśmy to zrobić z własnych pieniędzy, ale znowu 
by się wiązało z jakimś wydatkiem, który by kogoś raził. No oczywiście, że tak, bo większa kwota 
dofinansowania. Więc ja nie wiem czy to jest w ogóle dyskusja potrzebna. Jak to jest rzecz oczywista 
dla, szczególnie, dzieci, nauczycieli i rodziców w Świętej Katarzynie, Wilkowa i innych miejscowości. 
Dziękuję.  
 
01:03:07:29 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę radny Pan Dominik Dudek.  
 
01:03:08:28 [Dominik Dudek]: Mam takie pytanie. Czy jak Ludowy Klub Sportowy Łysica Bodzentyn 
wystąpił o pożyczkę, tak hipotetycznie, to również zostanie im pożyczka umorzona w pewnej kwocie? 
Przeznaczą to na infrastrukturę, z której będą korzystali zarówno mieszkańcy naszej gminy jak i inne 
przyjezdne osoby. To jest pierwsze pytanie. I drugie pytanie do Pani Skarbnik. Czyli mam rozumieć, że 
w obecnym budżecie, przy obecnych zmianach, nie mamy jeszcze uzgodnionej zmiany wynagrodzenia 
dla burmistrza? Mam rozumieć, że przed Nowym Rokiem, po podjęciu dzisiaj uchwały o zmianie 
wynagrodzenia Pana Burmistrza, będziemy jeszcze mieli sesję nadzwyczajną, która będzie 
wprowadzała zmiany w tym budżecie? Tak? Bo skoro na razie tego nie ma, to...  
 
01:03:58:19 [Danuta Kopeć]: Proszę Państwa, przeanalizowałam budżet i uważam, że taki plan, w 
takiej postaci, powinien pozostać niezmiennie, jeśli znacząco będzie odbiegał od tego, który otrzymam, 
że to wynagrodzenie jest w większej wysokości niż zakłada to budżet, no jeszcze jest jutrzejszy dzień, 
nawet dzisiejszy, gdzie można w danym dziale przesunąć z ubezpieczenia, z Funduszu Pracy no 
właśnie na paragraf wydatkowy. Zarządzeniem. Także nie potrzeba zwoływania sesji nadzwyczajnej i 
mam nadzieję, że inne nieprzewidywalne sytuacje nie wpłyną na to, że będzie obowiązek zwołania sesji 
nadzwyczajnej 31 grudnia. Nie było tego do tej pory, więc myślę, że zarządzenie, a zarządzenie będzie 
z tego względu, że są końcowe rozliczenia dotacji od Wojewody, które podlegają zwrotowi, więc na 
pewno nie obędzie się bez podjęcia zarządzenia przez burmistrza. Dziękuję.  
 
01:05:11:18 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę burmistrz Pan Dariusz Skiba.  
 
01:05:17:04 [Dariusz Skiba]: Szanowni Państwo, odnośnie umorzeń. To z tego co przypominam sobie 
to w ciągu tych siedmiu lat to były dwie tylko sytuacje, gdzie umorzyliśmy dla stowarzyszeń, to jest 
właśnie Miejska Góra na budowę świetlicy w Celinach i teraz na budowę boiska i placu zabaw przy 
szkole w Świętej Katarzynie.  
 
01:05:40:07 [Dominik Dudek]: A na infokiosk nie było umorzenia?  
 
01:05:45:05 [Dariusz Skiba]: Czego jeszcze?  
 
01:05:45:05 [Dominik Dudek]: Infokiosk w Katarzynie.  
 
01:05:47:26 [Dariusz Skiba]: Ja powiedziałem z tego co pamiętam. Prawda? Może i tak, faktycznie, ale 
to jest forma wsparcia organizacji pozarządowych. Jeśli, Pan powiedział o klubie Łysica, w tej formie 
pozyska jakieś środki i będą jakieś braki, to jesteśmy w stanie też podjąć uchwałę, żeby umorzyć, jak 
każdemu innemu stowarzyszeniu w naszej gminie.  
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01:06:11:04 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę radny Pan Dominik Dudek.  
 
01:06:16:00 [Dominik Dudek]: Ja mam taką prośbę do Pani Skarbnik. Bo do tego punktu, w którym 
będziemy ustalali wynagrodzenie burmistrza, mamy jeszcze trochę czasu. I mam pytanie takie, czy 
można by dzisiaj podać - później będą jeszcze wolne wnioski - czy można by podać ile będzie wynosiło 
wyrównanie wynagrodzenia od miesiąca sierpnia do końca roku? Myślę, że to nie są jakieś 
skomplikowane wyliczenia i bez problemu można to wyliczyć. Dziękuję.  
 
01:06:46:11 [Teresa Bzymek]: Dziękuje. Proszę wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński.  
 
01:06:51:01 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Oczywiście, że w wolnych 
wnioskach, po przegłosowaniu uchwały, bo w tej chwili rozmawiamy o czymś czego jeszcze nie ma. 
jest projekt uchwały. Na podstawie tego projektu, myślę, że dodawać, odejmować, mnożyć razy 5, bo 
to jest sierpień, to każdy z nas potrafi, ale nic nie stoi na przeszkodzie, jeśli będzie 5 minut przerwy po 
tej ostatniej uchwale, którą mamy tutaj w cyklu, żeby takową kwotę, gdzieś tam, podać. Ja tylko 
chciałem od razu podać Państwu i wszystkim tutaj powiedzieć, że tak naprawdę Rada Miejska, ale to 
myślę, że to w tym ostatnim punkcie, będzie dyskutowała na temat 4 000 zł, około 4 000 zł, jeśli chodzi 
o wynagrodzenie burmistrza, ponieważ resztę tych środków - to jest brutto - reszta tych środków to jest 
ustawa z sierpnia, która została przyjęta przez Sejm i w tej ustawie też jest jasny zapis, że ten okres ma 
być liczony od miesiąca sierpnia. Ale myślę Panie Radny, trochę cierpliwości, dojdziemy do tego 
punktu, wtedy Pan wszystko  na ten temat powie, spyta, a my spróbujemy to wyjaśnić. Jeśli chodzi o 
cyfry, nie ma problemu, to to można obliczyć w ciągu 5 minut. Dokładnie. Dziękuję.  
 
01:08:09:12 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę radny Pan Dominik Dudek.  
 
01:08:12:27 [Dominik Dudek]: Mam jeszcze pytanie do Pani Skarbnik. W przypadku głosowania nad 
zmianami stawek diet radnych, te zmiany, które dotyczyły tych stawek, były wprowadzone w budżecie, 
bo sobie otworzyłem teraz zmiany w budżecie 29 listopada i była zmiana. Zwiększona była stawka o 33 
000. Dlatego troszeczkę mnie dziwi, że w tym przypadku postępujemy trochę inaczej. Dziękuję.  
 
01:08:42:06 [Teresa Bzymek]: Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę, poddaję pod 
głosowanie. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Proszę jeszcze, żeby oddała głos Pani 
Katarzyna Sikora. Tadeusz Zieliński. U mnie się nie otwiera. Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmian 
w budżecie Gminy na 2021 rok została przez Państwa Radnych przyjęta większością głosów, przy 
jednym głosie przeciwnym. Przechodzimy do kolejnego podpunktu. To jest podpunkt c) wieloletniej 
prognozy finansowej Gminy Bodzentyn na lata 2022 - 2047. Również poproszę Panią Skarbnik o 
przedstawienie projektu uchwały.  
 
01:10:23:20 [Danuta Kopeć]: Uchwała Rady Miejskiej w Bodzentynie z dnia 29 grudnia 2021 roku w 
sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Bodzentyn na lata 2022 - 2047. Na podstawie 
obowiązujących przepisów, uchwala się co następuje: Paragraf 1. Uchwala się wieloletnią prognozę 
finansową Gminy Bodzentyn na lata 2022 - 2047, zgodnie z załącznikiem nr 1 do uchwały. Paragraf 2. 
Ustala się wykaz wieloletnich przedsięwzięć, zgodnie z załącznikiem nr 2 do uchwały. Paragraf 3. 
Przyjmuje się objaśnienia do wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022 - 2047, zgodnie z 
załącznikiem nr 3 do uchwały. Paragraf 4. Upoważnia się Burmistrza Miasta i Gminy Bodzentyn do: 
punkt 1) zaciągania zobowiązań na wieloletnie przedsięwzięcia w granicach kwot określonych w 
załączniku numer 2. Punkt 2) Zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku 
budżetowym i w latach następnych jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki i z 
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których wynikające płatności wykraczają poza rok budżetowy. Upoważnienie dotyczy także umów, z 
których wynikają zobowiązania zaliczane do tytułu dłużnego, o którym mowa w art. 72, ustęp 1, punkt 
2 ustawy o finansach publicznych. Punkt 3) Przekazania uprawnień kierownikom jednostek 
budżetowych do zaciągania zobowiązań, o których mowa w punkcie 1 i 2. Punkt 4) Dokonywania 
zmian limitów zobowiązań i kwot wydatków na realizację przedsięwzięcia finansowanego z udziałem 
środków europejskich oraz środków, o których mowa w art. 5, ust. 1, pkt 3 ustawy o finansach 
publicznych w związku ze zmianami w realizacji tego przedsięwzięcia, nie powodujących zmiany w 
wyniku budżetu dla każdego roku objętego wieloletnią prognozą finansową. Upoważnienie to 
obejmuje także upoważnienie do dokonywania zmian środków, przeznaczonych na 
współfinansowanie realizacji przedsięwzięć, o których mowa w zdaniu pierwszym w tym wkładu 
własnego beneficjenta oraz wynikających z rozstrzygnięcia konkursów, o których mowa w art. 38, ust. 
1, pkt 1 ustawy o zasadach realizacji programów. Paragraf 5. Traci moc uchwała nr 
XXXVIII/301/2020 Rady Miejskiej w Bodzentynie z dnia 29 grudnia 2020 roku w sprawie wieloletniej 
prognozy finansowej Gminy Bodzentyn na lata 2021 - 2047 z późniejszymi zmianami. Paragraf 6. 
Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Bodzentyn. Paragraf 7. Uchwała 
wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą obowiązującą od 1 stycznia 2022 r. Dziękuję.  
 
01:13:34:16 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Odczytam teraz opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
Uchwała nr 164/2021 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach dnia 14 
grudnia 2021 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Bodzentyn na 2022 rok i lata następne. IV Skład Orzekający Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Kielcach, Przewodniczący: Ireneusz Piasecki, członkowie: Iwona Kudła, Wojciech 
Czerw. Na podstawie art. 13, pkt 12 oraz art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1990 roku o 
Regionalnych Izbach Obrachunkowych, tekst jednolity Dzienniku Ustaw z 2019 r. pozycja 2137. Po 
zbadaniu w dniu 14 grudnia 2021 r. projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie wieloletniej prognozy 
finansowej na lata 2022... Na 2022 rok i lata następne, postanawia zaopiniować pozytywnie 
przedłożony przez Burmistrza Miasta i Gminy Bodzentyn projekt uchwały w sprawie wieloletniej 
prognozy finansowej na 2022 rok i lata następne. Szanowni Państwo, uzasadnienie jest dość obszerne, 
jest zamieszczone w informatorze eSesja. Czytać go nie będę. Przedstawiłam tylko postanowienie, 
które przyjęła Regionalna Izba Obrachunkowa. Przechodzimy do dyskusji. Czy ktoś z Państwa 
Radnych chciałby zabrać głos? Burmistrz? Czy ktoś z Państwa? Bo nie włącza mi się. Proszę radny Pan 
Dominik Dudek.  
 
01:15:49:17 [Dominik Dudek]: Mam kilka pytań do Pani Skarbnik. Pierwsze pytanie. Z czego wynika 
różnica dochodów z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych? W 
2022 mamy 7 500 000. Około. W kolejnych latach już mamy 8 500 000. Z czego wynika tak drastyczny 
wzrost tych udziałów? Druga sprawa, drugie pytanie. Czy w wydatkach na obsługę długu w kolejnych 
latach zostały uwzględnione podwyżki stóp procentowych? I trzecie pytanie. W wydatkach na 
wynagrodzenia i składki od nich naliczane w 2022 roku mamy niespełna 19 100 000 zł, a w kolejnych 
latach taki jest drastyczny spadek, np. w 2023 roku mamy spadek o przeszło 2,4 mln. Z czego wynika 
tak drastyczny spadek w wydatkach na wynagrodzenia i składki od nich naliczane? Musimy pamiętać, 
że pensje rosną. Podwyżki są planowane. Najniższa krajowa też rośnie, a tutaj taki spadek. Jakby mi 
Pani mogła wytłumaczyć z czego to wynika? Czy może to wynika z tego, że np. wskaźniki 
nieodpowiednie wychodziły i trzeba było stosować tzw. kreatywną księgowość? Bo dla mnie ten 
spadek w wynagrodzeniach, jeszcze na takim poziomie, jest bardzo duży. A jak obserwowałem 
wskaźniki, te wskaźniki mamy na takim poziomie na jakim mamy. To może takie trzy pytania, może coś 
jeszcze im przyjdzie do głowy. Dziękuję.  
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01:17:23:05 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę skarbnik, Pani Danuta Kopeć.  
 
01:17:27:04 [Danuta Kopeć]: Jeśli chodzi o udziały w PIT, corocznie już przed 15 listopadem z 
ministerstwa otrzymujemy taką informację. Udziały to jest udział naszych przedsiębiorców w podziale 
podatku, który... z prowadzonej działalności. Nie tylko z działalności, no bo tutaj mówimy o udziale z 
podatku dochodowego. To tyle mogę powiedzieć. Ta informacja jest przekazywana. Nie może być 
zmieniana w trakcie roku jedynie na podstawie  informacji z ministerstwa. Tutaj jest sztywno 
określona ta kwota. Natomiast, jeśli chodzi o stopy procentowe, mówimy o odsetkach od kredytu. 
Proszę Państwa, przez dwa lata kiedy te stopy procentowe się obniżały ja nie zmniejszałam w WPFie 
odsetek, kwoty odsetek od każdego kredytu, który został zaciągnięty. Z racji tego, że kiedyś ten powrót, 
na pewno, musiał nastąpić i on następuje w tym momencie. Dlatego jestem spokojna o to, że te kwoty 
odsetek wynikają z pierwszych zawartych umów z bankami. Jeśli chodzi o wynagrodzenia w latach 
następnych, proszę Państwa muszę się przyznać szczerze, że nie aktualizuję budżetu, jaki został 
zaplanowany, powiedzmy czy to w 2014 roku, czy to w latach późniejszych, kiedy... Ale na pewno na 
przestrzeni tych lat, kiedy jeszcze nie byłam skarbnikiem i on jest niezmienny. Jeśli Pan sięgnie wstecz 
do WPFów, czy to z 2019 roku, czy to do WPFu z 2020 roku, to w 2023 roku znajdzie Pan identyczne 
kwoty, jak w tym budżecie planowanym na 2022 rok.  
 
01:19:45:29 [Teresa Bzymek]: Proszę wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński.  
 
01:19:51:26 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Ja chciałem uzupełnić jeśli 
chodzi o PIT i skąd ta kwota 8 500 000. Proszę Państwa, najlepszym rokiem pod względem 
finansowym tutaj u nas to był rok 2019. I wtedy dochody z podatku PIT do Gminy Bodzentyn to była 
kwota 8 483 000. Posługuję się tutaj danymi, które wpływają do nas na 15 listopada, a potem na lutego. 
Wykonanie jest minimalne różne. I to jest tak jak mówiłem kwota 8 483 000, czyli od 8,5 miliona 
niewiele się różni. Rok 2020 to już była kwota 8 047 470. Rok 2021 to była kwota w planie 7 310 000. 
Będziemy wiedzieć w styczniu, bo wpłynie jeszcze ostatnia transza, uzupełnienie PITu za grudzień. 
Wpłynęła część tego PITa. A na przyszły rok z ministerstwa przyszła nam informacja, że PIT to jest w 
wysokości 7 518 000. Jak sami Państwo zauważyliście, jest to spadek tych dochodów z PITa o blisko 
milion złotych polskich. I proszę Państwa, Pan Dominik pyta czemu zostawiliśmy 8 500 000. No 
proszę Pana, dzięki Bogu, że zostawiliśmy te 8 500 000, bo jak Pan dobrze pamięta, w październiku 
została przyjęta - październik/listopad - ustawa, nie wiem kiedy była podpisana przez prezydenta, która 
mówi o tym, że samorządy nie otrzymają mniej z PITa w roku bieżącym i w latach następnych niż to 
miało założone w planie, w planie na lata następne, na maj 2021 roku. I w tym roku, w miesiącu 
grudniu i Państwo te środki wprowadzali do budżetu, wyrażali zgodę na wprowadzenie do budżetu, 
otrzymaliśmy 1 386 000 takich dodatkowych wpływów z subwencji. Uzupełnienia do tego PITa. 
Jakbyśmy mieli wpisane 7 300 000 w WPFie na rok następny, to byśmy dostali "figę". Ustawa jest tak 
skonstruowana, że nie możemy w przyszłym roku dostać mniej niż te 8 500 000. Jeśliby to wyszło 
mniej, to ma to być uzupełnione rekompensatą inwestycyjną. Więc stąd ta kwota. Jeśli się Pan tak boi o 
te wskaźniki, to ja bym Panu polecił, żeby przeanalizować budżet też innych gmin. Niektórych, które 
Pan bardzo tutaj lubi i cytuje. Niech Pan zobaczy, jak tam wyglądają cyfry. Dziękuję.  
 
01:22:56:25 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę radny Pan Dominik Dudek.  
 
01:23:02:00 [Dominik Dudek]: Panie Burmistrzu, idąc tokiem rozumowania Pana, to wpiszmy, 
załóżmy, że dochody z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego będą na poziomie 15 000 
000. No to wpiszmy tak. To jest właśnie kreatywna księgowość, że można tutaj wszystko wpisać. Mnie, 
po prostu, zastanawia jak można... Ktoś mnie wyłączył. Jak można planować WPF na przyszłe lata, 
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gdzie wszystko idzie w górę, wynagrodzenia idą w górę, a Wy nie wprowadzacie korekt na 
wynagrodzenia i składki. To są różnice na poziomie 2,5 miliona. Przecież wiadomo, że to nie 
wystarczy. Ja rozumiem, że wskaźniki są wyliczane z kilku lat i tu można różnie manewrować liczbami, 
żeby te wskaźniki wyszły. Tam słyszałem, że... Może u nas w gminie tak nie ma, ale skarbnicy tam 
dzwonią po innych skarbnikach z żalami, że wskaźniki nie wychodzą. No i właśnie w takich 
momentach pojawia się tzw. kreatywna księgowość. Nie mówię, że w naszej gminie tak jest, ale w 
innych gminach. Pan mówił, żebym analizował inne gminy. Analizowałem też inne gminy i wiem, że 
taka kreatywna księgowość jest stosowana. Skoro jest w tym roku 19 milionów przeznaczone na 
wynagrodzenia i składki, w tym 2022, o którym mówimy, przeznaczone na wynagrodzenia i składki od 
nich naliczane. To ja uważam, że w kolejnych latach to powinno być koło 20 milionów w górę. Tym 
bardziej, że cały czas najniższa krajowa idzie w górę. Wszystko idzie w górę. Ja wiem, że wskaźniki są 
wyliczane, na jakich zasadach są wyliczane. Wiem, że to wszystko się musi spinać. Mamy na dole 
wskaźniki. W jakim stopniu one mieszczą się w widełkach. No dla mnie to jest troszeczkę dziwne i 
niepojęte, żeby głosować WPF w tej formie, gdzie mamy, mówię, zdecydowanie zaniżone środki na 
wynagrodzenia w kolejnych latach. Oczywiście, tam się liczy od kilku lat, wszystko się zgadza, 
wskaźniki wychodzą. Opinia pozytywna. Może tyle w temacie. Dziękuję.  
 
01:25:01:24 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę burmistrz Pan Dariusz Skiba.  
 
01:25:08:19 [Dariusz Skiba]: Ja tak krótko może, bo przecież wszyscy wiemy doskonale, że Pan Radny 
Dudek nie głosuje za budżetem, cyklicznie. Więc nie wiem czy jest taka potrzeba analizowania tego w 
ten sposób, bo to nic nie zmieni, bo i tak przypuszczam, że w dniu dzisiejszym też Pan nie zagłosuje. 
Więc wydaje mi się to jest zbędne. To o czym mówimy w tej chwili.  
 
01:25:28:28 [Teresa Bzymek]: Proszę wiceburmistrz, Pan Andrzej Jarosiński.  
 
01:25:36:29 [Andrzej Jarosiński]: Ja tutaj się, że tak powiem, przychylę do stanowiska przedmówcy. 
Natomiast, wie Pan co. Nie wiem, w tej chwili, po tym co Pan powiedział, to okazuje się, że RIO jest 
instytucją zbędną, która nie ma bladego pojęcia o budżetach, finansowaniu samorządów. Mówił Pan o 
15 milionach i skąd te 8,5. Nie wiem, to niech Pan słucha. Samo słuchanie nie wystarczy. Mówiłem 
Panu, że rok 2019 to było 8 483 000. Czy to jest blisko 8,5 miliona, czy to jest daleko 8,5 miliona? 2. 
Skąd w ciągu, nie wiem, pół roku, jakie są teraz zmiany, jakie zmiany wprowadziła przyjęta ustawa 
październik-listopad Polski Ład, jeśli chodzi o finansowanie samorządu. Proszę Pana, gdybyśmy 
patrzyli tylko na rok, dwa wprzód, to nie przyjmowalibyśmy wskaźnika zarządzeniem, o którym 
mówiliśmy, że ten wskaźnik będzie wyliczany z siedmiu lat, tylko przyjęlibyśmy z trzech, bo na dzień 
dzisiejszy jest on korzystny. I te dwa lata do wyborów spokojnie byśmy sobie przefunkcjonowali i 
pozwalałby nam na dużo więcej. Ale przyjęliśmy wskaźnik bezpieczniejszy, obejmujący siedem lat. A 
tak jak mówię, to, że Pan jest mądrzejszy niż Regionalna Izba Obrachunkowa, gratuluję. Był konkurs 
na prezesa. Nie wiem czy Pan złożył tam aplikację. Już nabór chyba się skończył, ale jeśli nikt nie 
zostanie wyłoniony przez komisję na to stanowisko, to jest szansa. Dziękuję.  
 
01:27:16:18 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Proszę radny 
Pan Dominik Dudek.  
 
01:27:24:16 [Dominik Dudek]: Panie Burmistrzu ,nie spełniałem kryteriów, dlatego nie złożyłem w 
konkursie dokumentów. Dziwi mnie, zastanawia mnie jedna rzecz, że pewna Pani, ale o tym się 
odniosę jeszcze we wnioskach, nie zauważyła teraz niestosownej wypowiedzi Pana Burmistrza w moim 
kierunku. Panie Burmistrzu, ja po prostu staram się robić to najdokładniej jak mogę. Skoro są takie 
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różnice w kwotach, które na pierwszy rzut oka, dla laika powiem nawet, są zauważalne i to wszyscy 
powinni wyłapać, skąd taka obniżka i z czego to wynika. No to ja to będę zgłaszał Panie Burmistrzu. 
Mówił Pan, że RIO pozytywnie ocenia. Wszystko ładnie, pięknie. Tylko, że od projektu, który 
złożyliście w RIO do momentu tego co dzisiaj uchwalamy, ile wprowadziliście autopoprawek, jak 
zmienił się deficyt, jak zmieniły się kwoty, itd. itd. Tak naprawdę to było oceniane troszeczkę inny 
projekt niż ten, który będziemy dzisiaj głosowali. Można sobie porównać kwotę. Pa porównywałem 
kwoty i bazuje na tych kwotach, które porównałem. Dlatego Panie Burmistrzu oni oceniają wskaźnik 
spełniony/ niespełniony. Spełniony. No i lecimy dalej. No OK, tylko ja po prostu analizuję troszeczkę 
głębiej i analizuję pod kątem takim, logicznym kątem. Nazwijmy to, podchodzę do tego logicznie, 
matematycznie. Skoro w tym roku idzie 19 milionów, to jakim cudem w kolejnych latach może iść 16 
668 np. Z haczykiem. No to jest dla mnie niezrozumiałe. Chciałem uzyskać wyjaśnienie. No nie do 
końca to wyjaśnienie uzyskałem. Tam Pan mówi, że w poprzednich latach było tyle, dlatego 
zaplanowaliście taką kwotę. No ale jest coś takiego jak średnia arytmetyczna. Można by wyliczyć, 
policzyć i to wszystko dokładnie zaplanować. Wypowiedź Pani Skarbnik też mnie dziwi, że ona na te 
kolejne lata nie zmienia nic. Zostawia tak jak było. Żyje dajmy na to, rokiem obecnym. No bo dla mnie 
to też nie jest chyba dobry kierunek działania. Uważam, że tutaj powinny pojawić się te zmiany. I 
uważam, że jak najbardziej te zmiany są w tym momencie wskazane. Dziękuję bardzo.  
 
01:29:39:20 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę Pani Marzanna Borek.  
 
01:29:47:28 [Marzanna Borek]: Będąc na komisjach, mam nadzieję, że dobrze zrozumiałam, Pani 
Skarbnik powiedziała nam wszystkim, że konsultuje się często z innymi skarbnikami z innych gmin za 
czym podejmie jakieś decyzje, żeby zobaczyć jak to jest w innych gminach. I w tym momencie to nie 
wiem czy ja dobrze rozumiem, że Pan Radny kwestionuje kwalifikacje Pani Skarbnik? Czy ja dobrze 
rozumiem? Bo widzę tu jakąś niestosowność.  
 
01:30:19:22 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Zgłaszał się do dyskusji wcześniej Pan Włodzimierz Bąderski. 
Bardzo proszę. Nie zauważyłam.  
 
01:30:27:11 [Włodzimierz Bąderski]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Ja myślę, że te kierunki, 
które są, to są robione dobrze w związku z tym, że my nie możemy przewidzieć w przyszłym roku co 
będzie za dwa lata w związku z inflacją, w związku z innymi czynnikami i po prostu przesunięcia zawsze 
można zrobić, bo to są tylko kartki, to są zestawienia liczb. No i nie podejrzewajmy od razu, że będzie 
to jakoś na niekorzyść Gminy. Ja zawsze się kieruję jedną jedyną rzeczą. Czy działania, które są 
podejmowane i robione są z korzyścią dla Gminy czy nie. Jeżeli są nie z korzyścią, możemy się do 
czegoś doczepić, ale jeżeli są z korzyścią, no to idźmy w tym kierunku, bo po prostu pewne korekty i 
pewne zmiany trzeba robić, żeby jak to się mówi, pływać na wodzie, a nie utonąć. Dziękuję.  
 
01:31:15:04 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę radny Pan Dominik Dudek.  
 
01:31:19:00 [Dominik Dudek]: Ustosunkuję się do wypowiedzi Pani Radnej Borek. Nie neguję niczyich 
kwalifikacji. Po prostu, ja zapytałem z czego to wynika. To co tutaj powiedział Pan Radny Bąderski. 
Panie Radny Bąderski, dobrze Pan wie, że wszystko idzie w górę. U nas we wskaźniku, u nas 
wynagrodzenia idą w dół i to nie idą w dół o 100, 200 zł, tylko idą w grube miliony. A też mam wiedzę, 
że można to wszystko tak ustawiać, żeby nam wskaźniki wyszły, bo podstawa to jest wskaźnik. Jak 
przychodziła obecna władza, zadłużenie było na pewnym poziomie, teraz zadłużenie jest na 
troszeczkę innym poziomie. Do tego też się ustosunkuję w późniejszej części. To wie Pan, to trzeba 
wszystko analizować. Tam są potem wyliczane wskaźniki na podstawie zadłużenia i to wszystko 
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możemy fajnie takimi właśnie liczbami ustawiać. Ja nie neguję niczyich kwalifikacji, nie mam takich 
uprawnień, żeby czyjeś kwalifikacje negować. Tylko po prostu pytam. Na spokojnie pytam i chciałbym 
uzyskiwać odpowiedzi. Dlatego dziwi mnie trochę jakieś takie podteksty w kierunku i próbowanie 
szukania dziury w całym. Podobnie jak z tymi pożyczkami. Zapytałem tylko czy pożyczki umorzone. 
Jak tak to komu. I nagle się robi dyskusja wielominutowa. Bo ja się czepiam pożyczek. Zadałem proste, 
krótkie pytanie, na które oczekiwałem prostej, krótkiej odpowiedzi i tyle. Dziękuję bardzo.  
 
01:32:45:10 [Teresa Bzymek]: Dziękuje. Proszę wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński.  
 
01:32:51:20 [Andrzej Jarosiński]: Ja tylko chciałem się odnieść do wypowiedzi odnośnie deficytu. Jak 
pan zauważył te 440 000 deficytu, o którym Pan mówi, dla osób, które gdzieś tam w tym głębiej nie 
siedzą, powiem kolokwialnie, to jest przewidziane z pokrycia ze środków, wolnych środków, które 
pozostaną z tegorocznego budżetu. Więc to nie ma wpływu na wzrost zadłużenia. I mówi Pan o ilości, 
wielości tych zmian. Tam nie ma wiele zmian, mających wpływ na wysokość budżetu. Są przesunięte 
części projektu, bo Państwo gdzieś tam nas oglądający, nie wiedzą o tym. Mamy umowy podpisane z 
wykonawcami projektów na dokumentacje, projektów na dokumentacje dróg, oświetlenia i wynikają 
takie sytuacje, że ktoś w ostatniej chwili, gdzieś tam w połowie grudnia, składa pismo o przesunięcie 
terminu realizacji i dobrze je uzasadni. A w chwili obecnej to nawet nie musi się bardzo starać, bo 
napisze, że ze względu na zerwanie łańcucha, albo chorobę geodety, czy chorobę gdzieś tam inną, czy 
przedłużającą się procedurę w starostwie. I musimy te środki, jeśli chcemy, a musimy aneksować, to 
musimy je przenieść na rok następny. I to wynika tylko z tego. Ja tam nie widzę jakichś nowych zadań, 
pojawiających się czy  zmianę w wysokości stawek w poszczególnych paragrafach, działach, 
rozdziałach. I nie ma tam zwiększenia w stosunku do projektu. Nie ma tam zwiększenia zadłużenia i to 
jest... To jest tyle i to jest rzecz naturalna. Natomiast, jak się patrzy na dzisiejsze czasy i na dynamikę 
tego wszystkiego, co się zmienia... Mówi Pan o inflacji, która cały czas, według Pana będzie rosła. Ja 
widziałem jak został przyjęty budżet kraju, gdzie wszyscy dokładnie wiemy i mamy inflację w okolicach 
8%, a założone na przyszły rok jest 3,3, jak dobrze pamiętam. I nie wiem czy pan minister finansów to 
dla Pana też jest osoba, która nie ma bladego pojęcia o niczym? Nie wiem, bo o takich rzeczach gdzieś 
porównywalnie rozmawiamy. Dobrze Pan wie, że w ciągu roku będziemy ten budżet 12 razy, gdzieś 
tam, w różnych pozycjach zmieniać. Pan, jak pamiętam dobrze, głosował też, bo teraz Pan mówi o 
pieniądzach, o oszczędnościach, przeciwko zaciągnięciu kredytu na spłatę wcześniej zaciągniętego 
kredytu, gdzie było mniej korzystne oprocentowanie, a dzięki temu kredytowi zaoszczędziliśmy przez 
te lata. Jak będzie Panu bardzo na tym zależało, może nie Panu, a mnie bardziej, to wyliczę, jaka to jest 
różnica, jakbyśmy spłacali te kwoty po tamtych stawkach, a jak po tych stawkach, nie biorąc pod uwagę 
WIBORu tylko marżę jaką założył bank. I Pan był przeciwko temu. A tam też rozmawiamy o 
pieniądzach. Mówił Pan o przewinieniu tego jaka będzie wysokość spłaty. Na dzień dzisiejszy mamy 
takie środki założone - od obsługi długu - mamy takie środki założone, jakie spokojnie powinny na to 
wystarczyć, ale nie mamy gwarancji i my nie wiemy. Jest spotkanie w połowie stycznia Rady Polityki 
Pieniężnej. Wie Pan dziś czy ta, czy stopa wzrośnie czy nie? Opowie mi Pan co się stanie w czerwcu? 
Czy pójdzie jeszcze w górę czy spadnie? Bo widzę, że Pan wszystko wie. Ja nie wiem. W innym świecie 
żyję. I Pan wszystko doskonale przewiduje. A skąd Pan wie, że za pół roku nie będzie wielkiego krachu 
gospodarczego? Pójdzie bezrobocie i wynagrodzenia spadną. Skąd Pan wie czy minister Czarnek nie 
wprowadzi reformy oświaty, gdzie zwiększy pensum z 18 na 22? Jest Pan w stanie mi to dzisiaj 
powiedzieć? My w takim świecie dzisiaj żyjemy. Nie żyjemy w Austrii, gdzie jeśli rząd planuje zmianę 
podatków, to wpisuje to do budżetu, do informacji 5 lat wcześniej, że za 5 lat to będziemy zmieniać 
wysokość podatku. A my to mamy informacje październik - listopad, a od stycznia ma to już wpływ na 
wysokość budżetu i naszego i mieszkańców. W takich realiach żyjemy i musimy na bieżąco reagować. 
Dziękuję.  
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01:37:19:01 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę radny Pan Dominik Dudek.  
 
01:37:22:25 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Panie Burmistrzu, ja nie będę oceniał 
tego co dzieje się na poziomie kraju. Ja oceniam to co dzieje się na poziomie gminy, bo do tego 
zostałem wybrany. Ja panu nie przerywałem. Odrobinę kultury Panie Burmistrzu i spokoju. 
Niepotrzebne są emocje, na spokojnie. Ja Panu nie przerywałem. Wysłuchałem Pana wypowiedzi. 
Bardzo proszę również o uszanowanie mojej osoby i nie przerywanie mi podczas wypowiedzi. Ja Panie 
Burmistrzu bazuję na tym co jest obecnie. Idąc Pana tokiem myślenia, my możemy wszystko 
zaplanować, że mogą pensje być również trzy razy droższe. I skąd te 16 milionów z haczykiem w tym 
WPFie zaplanowane. Ale skoro widzimy jaka jest dynamika wzrostu wynagrodzeń, skoro widzimy jak 
to wszystko wygląda, to jak my możemy planować, że w przyszłym roku, w 2023 roku, pensje i 
wynagrodzenia tak drastycznie spadną? A może planujecie jakieś zwolnienia, o których my nie wiemy, 
mieszkańcy. Bo ja nie wiem, bo dla mnie, jeżeli pensje idą w górę, są zapowiedzi, że najniższa krajowa 
będzie szła w górę, wszystko idzie w górę, no to powiem panu dla mnie jest to niezrozumiałe, skąd te 
dwa i pół miliona niżej. Pan tutaj próbuje mnie troszeczkę dyskredytować, prześmiewać i tak dalej. To 
ja zapytam Pana o jedną rzecz. Jak to jest Panie Burmistrzu, że na poprzedniej sesji miał Pan problem 
z odczytaniem uchwały 47 i wyszło Panu "iks el siedem"? Dlaczego Pan tutaj głosu nie zabierze, że to 
jest wiedza z podstawówki, której Pan nie do końca opanował? Mówi Pan, że ja się odwołuję do 
sąsiedniej gminy. Odwołam się i w tym przypadku w sąsiedniej gminie, też był taki samorządowiec, 
który miał problemy z odczytaniem numeru uchwały. My patrzmy na drobne rzeczy Panie Burmistrzu. 
Pan Burmistrz Skiba to chyba nawet wie o kogo chodzi. Kto tam miał problem z odczytaniem 
uchwały. Tu po prostu są, wie Pan, błędy na poziomie podstawowym, gdzie jest problem z 
odczytaniem cyfr rzymskich, liczb rzymskich, a Pan mi mówi o sytuacji w kraju i o analizie sytuacji 
finansowej kraju. Niech Pan zejdzie na ziemie Panie Burmistrzu trochę. Bo ja piszę do Pana w jednym 
trybie pisma, Pan nawet nie rozróżnia trybu w jakim ja... No ja nie przerywałem, nie wyłączyłem 
nikomu mikrofonu. Dziękuję.  
 
01:39:44:17 [Teresa Bzymek]: Ja zapewniam Pana, że nikt Panu mikrofonu nie wyłącza, natomiast sam 
Pan cały czas dotyka, może Pan to robi. Proszę. Nie wiem który z Panów, może... Proszę 
wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński.  
 
01:40:10:08 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowny Panie. Myślę, że 
wystarczy już tych dyskusji na ten temat Pana... Pan jak mi mówi o kulturze... Dajmy spokój. Pan jak by 
był w takiej sytuacji, znalazł się, gdzie nagle musi coś przeczytać, Pan już kiedyś się tutaj popisał na 
temat ustawy o samorządzie gminnym, kiedy Pan twierdził, że radny to nie może być prezesem, 
członkiem stowarzyszenia. I się pan zapierał nie wiadomo jak, że nie może być. I powoływał się Pan na 
artykuł, który mówi o działalności gospodarczej prowadzonej przez radnego. To już wystarczy. Mówi 
Pan o pismach, których Pan pisze tam, nie wiem, ileś. Ponad, chyba, ze 140 czy ileś. Nie wiem co te 
pisma wniosły do tej pory. Jeśli Pan mówi o jednym, jakimś tam, błędzie formalnym, chociaż ten sam 
błąd zarzuca Pan mnie i sekretarzowi. A kto się naprawdę myli no to, wie Pan, to się dopiero okaże. To 
to wie Pan na 120 czy na 130 tych pism, jak Pan znalazł jedną czy dwie pomyłki, no to myślę, że to 
nawet prawdopodobieństwo, że tak powiem, jest takie, że może się ono gdzieś zdarzyć. Także, niech 
się Pan na tę chwilę zastanowi. 2. Mówi Pan o jakichś innych samorządowcach, o innych gminach. 
Wszystko fajnie. Niech Pan mówi o mnie. Niech Pan mówi o mnie, precyzyjnie o mnie. Czemu mam 
nie przyjąć? Najpierw Pan mówi, żebyśmy przewidywali. Tak? W budżecie, przewidujmy. A potem Pan 
mówi co to Pana obchodzi to co się dzieje w rządzie, jakie ustawy są przewidziane. No to na jakiej 
podstawie mamy to przewidywać? 2. Mówiąc jeszcze o tych wynagrodzeniach. A niech Pan spojrzy w 
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początek przyszłego roku w wynagrodzenia, jeśli chodzi o rok 2021 i czy one w ciągu roku nie były 
zmieniane i nie rosły? Były. Skąd mamy przewidzieć podwyżkę wynagrodzeń, tak jak to było w roku 
2019? To są wszystkie wynagrodzenia. Nie tylko nasze. Raz Pan mówi, że przewidujmy. Jeśli chodzi o 
nasz budżet, to przewidujmy. A mówi Pan o kraju i mówi nie patrzmy na to bo my tu jesteśmy, tu i 
teraz, nasz budżet. Wiedział Pan w czerwcu, że w miesiącu październiku czy listopadzie dostaniemy 
jakąś dodatkową kwotę, bo u góry ludzie też zrozumieli, że samorządy nie wyżyją, jeśli dochody z PITa 
będą cały czas spadać, a wszystko tak dynamicznie rosło. I za to jestem im tam wdzięczny. Tylko, na 
litość boską, nie żyjemy w oderwaniu. To nie jest wielka filozofia i wielki trzeba mieć tutaj potencjał 
intelektualny, żeby dostrzec, że nie da się żyć w oderwaniu od tego, co się dzieje wokół. I o to mi w tym 
wszystkim chodzi. A Pan sobie to urządza jakieś fajne wycieczki. Wolno Panu. To świadczy troszkę o 
Panu. Dziękuję.  
 
01:43:31:25 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę burmistrz Pan Dariusz Skiba.  
 
01:43:36:17 [Dariusz Skiba]: Szanowni Państwo, ja bardziej bym się skierował do mieszkańców 
dlatego, że dyskusja z Panem Radnym Dudkiem jest jałowa, bezcelowa i nieskuteczna. I jak co sesja 
jesteśmy świadkami małego cyrku i troszeczkę takich estradowych wystąpień. Bo jak wszyscy wiecie, 
może, Państwo, nie raz słyszeliście, że na komisjach Dudek jest "milczeniem owiec". Szanowni 
Państwo, dla mieszkańców najważniejsze jest to, że budżet uchwalany jest na podstawie przepisów, na 
podstawie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, na podstawie ustawowych zadań jakie są. Czym się 
Pan podpiera. Ustawą, przepisami itd. To jest pierwsza, nadrzędna rzecz, żeby określić plan budżetu na 
rok następny w określonych przepisach. I co jeszcze ważne jest? I na wniosek mieszkańców. Wszyscy 
Państwo wiecie, że potrzeby są bardzo duże. Realizujemy wiele inwestycji, bardzo dużo inwestycji, 
znaczących, kluczowych dla rozwoju naszej gminy. Mamy mnóstwo podpisanych umów z 
wykonawcami, z projektantami. Więc to jest jakby pokłosie ułożenia tego budżetu. To nie jest coś, co 
odrywa się od rzeczywistości, tylko coś co ma służyć właśnie tym działaniom, które są już wcześniej 
opisane czy zapisane we wcześniejszych budżetach. Bo to jest na przykład kilka inwestycji, albo 
"naście" inwestycji. Ciągną się już kilka lat. I to jest efekt tworzenia właśnie tego projektu budżetu. I to 
jest projekt. Wszyscy Państwo wiecie, radni i osoby, które słuchają, że na każdej sesji, na każdej sesji są 
zmiany w budżecie, cyklicznie. I to ma wiele wpływ - czynników - różnych. Zwiększenie subwencji, 
zmniejszenie, zmiany umów, przetargi itd. itd. To są naprawdę rzeczy, które się dzieją, jakby, na żywym 
organizmie. To było uogólnione właśnie. Wzrost ceny usług, materiałów. Przecież teraz musieliśmy 
zrezygnować z dofinansowania rządowego na drogę w Świętej Katarzynie. Mimo, że było półtora 
miliona złotych dofinansowania, ale nam brakło półtora miliona złotych i trzeba było te pieniądze 
zwrócić. Z bólem serca. Podwyższenie na oświatę. Najniższa krajowa. Też było o tym mówione. I to 
ma splot różnych czynników, żeby ten budżet wykreować. Ja nie chcę Państwu teraz czytać ilość 
inwestycji zapisanych w WPFie i w budżecie, bo to są dwa nieodłączne dokumenty. Budżet i WPF to są 
dwa materiały, które ze sobą współgrają. Nie chcę czytać, bo to by potrwało z godzinę czasu, żebym tu 
Państwu mówił, ale proszę sobie zajrzeć na załączniki tych dokumentów i tam są opisane wszystkie 
ważne inwestycje, kluczowe dla naszej społeczności. I dyskusja o tym, mi się wydaje, już jest zbędna, bo 
nic nie wniesie, bo i tak Pan Radny Dudek, przypuszczam, będzie przeciwny temu projektowi. 
Dziękuję.  
 
01:46:44:11 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę radny Pan Jerzy Tofil.  
 
01:46:44:11 [Jerzy Tofil]: Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo. Panie Dudek, 
myślę, że jedynym wyjściem jest napisanie skargi do ministra finansów na działalność Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Kielcach. Dlatego, że nie widzę innej sytuacji. Nie widzę wyjścia innego z tej 
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sytuacji. Dziękuję bardzo.  
 
01:47:10:01 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę radny Pan Dominik Dudek.  
 
01:47:13:20 [Dominik Dudek]: Panie radny Tofil, a czy Regionalna Izba Obrachunkowa podlega pod 
ministra finansów? Jeżeli Pan wypowiada się na jakiś temat, to niech Pan najpierw sprawdzi. Bo takie, 
wie Pan, mówienie tylko, żeby mówić, to jest trochę bez sensu. Bo później to ludzie odbierają w 
internecie różnie i różne dyskusje się pojawiają na temat Pana wystąpień. Niech Pan zastanowi się co 
Pan mówi i dopiero zacznie mówić. To jest taka szybka uwaga do Pana. Odnośnie wystąpienia Pana 
Jarosińskiego. Pan w swoim wystąpieniu sam sobie przeczy Panie Burmistrzu. Nie wiem czy Pan to 
zauważył czy Pan tylko mówi to żeby mówić, żeby po prostu ludzie myśleli, że to Pan mądrze mówi. 
Twierdził Pan w swoim wystąpieniu, że cały czas wynagrodzenia rosną, wynagrodzenia rosną, będą 
rosły i rosną i będą rosły. Aż tu nagle mamy WPF w Bodzentynie i wynagrodzenia będą spadały w 
kolejnych latach i to drastycznie. Czy Pan w ogóle analizuje co Pan mówi czy tylko Pan mówi, żeby 
mówić? Taka moja uwaga. Obiektywna uwaga do Pana wystąpień. Bo ja powiem Panu, że już nie dam 
się nabrać na Pana wystąpienia i na Pana obietnice, na Pana wywody, bo już Pan pokazał wiele w tych 
swoich wystąpieniach. Nawiązał Pan do ustawy o samorządzie gminnym, do radnego. Tam chodziło o 
radnego, że radny nie może prowadzić działalności gospodarczej na własny rachunek lub wspólnie z 
innymi osobami z wykorzystaniem mienia Gminy. Tak jest Panie Burmistrzu. Dlatego w poprzedniej 
kadencji niektórzy radni szybko rezygnowali z funkcji w stowarzyszeniach. Tak jest Panie Burmistrzu. 
I niech Pan nie wkłada mi w usta słów, których nie wypowiedziałem. Bo ja każde wasze słowo, po 
prostu, będę pokazywał tak jak to jest w rzeczywistości. I niech Pan posłucha co Pan mówi na temat 
wynagrodzeń, że rosną, rosną, rosną, tylko u nas w WPFie będą spadały w przyszłych latach. Dlatego ja 
pytam, może będą zwolnienia o których my nie wiemy? Czy zagwarantujecie Państwo, że nie będzie 
żadnych zwolnień? Dziękuję bardzo.  
 
01:49:13:18 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę radny Pan Jerzy Tofil.  
 
01:49:18:23 [Jerzy Tofil]: Pani Przewodnicząca, myślę, że dalsza dyskusja na ten temat jest bezcelowa. 
Dlatego, że na posiedzeniu komisji nie było żadnej dyskusji na ten temat. Także myślę, że powinniśmy 
przejść do głosowania. Dziękuję bardzo.  
 
01:49:34:28 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Jak sami Państwo wiecie, każda sesja jest poprzedzona pracami 
komisji Rady Miejskiej. Takowa komisja miała miejsce dwa dni wcześniej w poniedziałek, na której to 
pytałam kilkakrotnie radnych, czy mają jakieś wątpliwości co do wieloletniej prognozy finansowej czy 
też budżetu. Nie było pytań ze strony Państwa Radnych. Wiemy, że radni często korzystają z pomocy 
pracowników, wyjaśniają swoje wątpliwości, sprawdzają budżet, czy są zawarte wszystkie inwestycje, na 
którym im zależy i konsultują się niejednokrotnie z Panią Skarbnik innymi drogami, nie w trakcie, 
nawet, komisji. Natomiast, na ostatnim posiedzeniu komisji nie było ze strony Pana Radnego 
Dominika Dudka żadnych wątpliwości, żadnych pytań. Kilkakrotnie zadawałam pytania. Natomiast 
teraz tak obfita dyskusja. Bardzo proszę Państwa Radnych aby na przyszłość każdy radny więcej czasu 
poświęcał wyjaśnieniom swoich wątpliwości na posiedzeniu stałych komisji, a dopiero przychodząc na 
sesję już jakie merytoryczne, jakieś, jeszcze pytania zadawać, nie przedłużając obrad sesji Rady 
Miejskiej. Bardzo proszę. radny Pan Dominik Dudek.  
 
01:51:13:20 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Tak dla Pana Tofila. Nadzór nad 
działalnością Regionalnych Izb Obrachunkowych sprawuje minister właściwy do spraw administracji 
publicznej - Minister Spraw Wewnętrznych i Administracji, na podstawie kryterium zgodności z 
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prawem. Na przyszłość, żeby Pan już wiedział kto tam nadzór sprawuje. To jest jedna rzecz. Druga 
rzecz. Odnośnie tego co się dzieje na komisjach. Pani Przewodnicząca, jak Pani mówiłem, 
tłumaczyłem, dopóki komisje nie będą nagrywane, ja nie będę się wypowiadał. Na komisjach, załóżmy 
16 do jednego. Wy możecie powiedzieć wszystko, że ja powiedziałem, obraziłem kogoś. Dlatego ja 
wolę nie odzywać się w ogóle, jeżeli coś nie jest nagrywane. Ponieważ może się później okazać wiele 
różnych rzeczy. Część ludzi może powiedzieć, że nie usłyszała, część może sobie coś wymyślić. Po co 
mi to jest potrzebne? Nie rozumiem w czym Pani ma problem. Jest punkt jest punkt w obradach sesji 
"dyskusja nad projektem uchwały". Ja korzystam z tego mojego prawa i dyskutuję nad tym projektem 
uchwały. Prosiłem Panią, żeby komisje były nagrywane, publikowane w internecie, tak jak to jest w 
innych gminach, ale do tej pory się tego nie doprosiłem. Tu nie ma jakichś... Mamy warunki sprzętowe 
bardzo dobre. Bez problemu moglibyśmy to upubliczniać. No ale problem stoi nie po mojej stronie 
tylko po Waszej proszę Państwa. Jest dyskusja. Z drugiej strony nie rozumiem. Albo i tak musielibyście 
ten czas na komisjach poświęcić. Co za różnica czy na komisjach czy na sesji? Na sesji to trzeba 
troszeczkę bardziej pewne zasady zachować i tyle. Ale to nie jest tak, że tego czasu nie poświęcacie. 
Musielibyście siedzieć na komisjach. Pani Przewodnicząca, będą nagrywane komisje, ja będę głos 
zabierał. Nie ma problemu. Będą upubliczniane, będę głos zabierał. Ale do czasu jak to jest robione na 
takich zasadach jak jest, to ja Pani Przewodnicząca na komisjach nie będę się odzywał. Dziękuję 
bardzo.  
 
01:53:08:29 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę burmistrz Pan Dariusz Skiba.  
 
01:53:10:24 [Dariusz Skiba]: Ja zadam takie pytanie proste Panie Radny Dudek. Można niezwiązane - 
przepraszam bardzo Pani Przewodnicząca - z tematem, z uchwałą. Czy Pan się dobrze czuje tak w 
samoizolacji? Jako człowiek. Jako człowiek, nie jako urzędnik czy radny. Bo ta cała operacja, którą Pan 
kreuje od początku tej kadencji, powoduje Pan samoizolację. Totalny brak zaufania. Taki na wysokim 
poziomie. Ja sobie próbuję wyobrazić, jak się taki człowiek czuje, że tak jest samotny na takiej wyspie. 
Jak to można funkcjonować w taki sposób. Jako osoba funkcjonująca i żyjąca na tym świecie, bo 
trudno określić zachowanie takie socjologicznie. Nie jestem psychologiem, ale tak to odbieram, że 
trudno Pana przekonać i jedną dam Panu radę. Pan nie dorasta do pięt temu człowiekowi, który siedzi 
obok mnie. I to co Pan robi wobec Jarosińskiego, jest po prostu obrzydliwe, po prostu ohydne. Ile 
człowiek siedzi po nocach, popołudniami, wspólnie dyskutujemy o różnych sprawach. Jak się troszczy 
o każdą złotówkę. Jak nikt inny w tej gminie. Nie ma innego człowieka w tej gminie jak Andrzej 
Jarosiński, który się troszczy o każdą złotówkę. O każdy grosz. I to jest bezczelne, okrutne, to co Pan 
robi teraz wobec tego człowieka, Panie Dudek.  
 
01:55:00:02 [Teresa Bzymek]: Proszę Pan Radny Tadeusz Zieliński.  
 
01:55:00:02 [Tadeusz Zieliński]: Panie Burmistrzu, Wysoka Rado. Panie Dominiku Dudek, ja bym 
zapytał, jak Pan sobie wyobraża to spotykanie z mieszkańcami, jakieś oczernianie się wzajemne na 
komisjach. I mamy to gdzieś tam zamieszczać na internecie, żeby wszyscy przyglądali się, jeden na 
drugiego szykanował, jeden drugiego szykanował. Jest to niemożliwe. Moim zdaniem. Nie możemy. 
Tym bardziej moja ta komisja skarg i wniosków. Różne rzeczy się tam dzieją. Czy mamy wszystkim 
pokazywać, że ktoś jest zły, ktoś jest niedobry, ktoś jest dobry? Chyba, mi się wydaje, że to nie tędy 
droga. Dziękuję.  
 
01:55:35:14 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Jak sami Państwo zauważyliście, niektórzy radni nie wymagają 
obecności kamer i jakby nagrywania przy zadawaniu pytań, wyjaśnieniu swoich wątpliwości i 
doprecyzowaniu uwzględnionych inwestycji w budżecie. Natomiast, niektórzy radni, tak jak Pan Radny 
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Dominik Dudek, no życzy sobie większego, może aplauzu, nagłośnienia. No trudno. Są i tacy radni i 
tacy radni. Musimy to wszystko przyjąć. Tak jak Pan Radny już to podkreślił, nie może się otworzyć na 
komisjach. Niech to czyni teraz. Bardzo proszę Panie Radny Dominiku Dudek.  
 
01:56:21:22 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Do Pana Tadeusza. Nie wiem czy Pan 
zna artykuł 61 Konstytucji Rzeczpospolitej Polskiej. Każdy mieszkaniec ma prawo wejść na obrady 
komisji i nagrywać i rejestrować. Z możliwością rejestracji dźwięku lub obrazu. Prawo do uzyskiwania 
informacji obejmuje dostęp do dokumentów oraz wstęp na posiedzenia kolegialnych organów władzy 
publicznej pochodzących z powszechnych wyborów z możliwością rejestracji dźwięku i obrazu. Każdy 
ma prawo wejść Panie Tadeuszu. Nie wiem czy Pan to rozumie.  
 
01:56:54:20 [Tadeusz Zieliński]: Ja rozumiem, ale niech każdy...  
 
01:56:56:05 [Dominik Dudek]: Ja Panu nie przerywałem. Niech Pan... Niech pan zachowa spokój. 
Teraz tak, pokrótce  się ustosunkowałem do Pana Radnego Zielińskiego wypowiedzi. Ustosunkuję się 
do wypowiedzi Pana Burmistrza Skiby. Pani Burmistrzu, to że nie dorastam do pięt Panu 
Jarosińskiemu, to ja tak troszeczkę odbieram jako komplement. Nie chciałbym być taki jak on, może w 
ten sposób. To jest moja sugestia. Druga sugestia, jak ja się z tym czuję. Panie Burmistrzu, ja jak się 
pytałem na poprzedniej komisji w trosce o Pana zdrowie, to spotkałem się na komisjach z atakiem. 
Dlatego też... Ja się czuję bardzo dobrze tutaj. Ja nie muszę, powiem Panu, siedzieć i mieć za sobą 
trzydzieści osób, które będą stawały w mojej obronie, bo ja sobie sam dam radę. Ja nie potrzebuję 
obrońców. Nawet powiem Panu, że to dziwnie wygląda jak mężczyzna potrzebuje obrony kobiet. Bo 
powiem Panu, że tutaj w takich przypadkach to panie stają w Pana obronie. Ale czułbym się troszeczkę 
nie na miejscu w takiej sytuacji.  
 
01:58:00:21 [Marzanna Borek]: Czy Pan ma coś przeciwko kobietom?  
 
01:58:00:21[Dominik Dudek]: Nie, tylko po prostu... Pani Marzanno... Niech Pani posłucha, jak 
kobieta musi bronić mężczyzny, czy to jest na miejscu? Kobieta jest delikatną osobą. Nie powinna...  
 
01:58:13:26 [Teresa Bzymek]: Ale proszę Szanowni Państwo, bardzo proszę o spokój. Jak Pan 
zauważył, tak, kobiety są bardziej wrażliwe i nie mogą już może „zcierpieć” i słuchać tych wszystkich 
uszczypliwości. Dlatego bardziej reagują. Proszę niech Pan kontynuuje.  
 
01:58:33:01 [Dominik Dudek]: Pani Przewodnicząca, bardzo bym prosił, żeby Pani też panowała tutaj 
nad emocjami niektórych. Bo ja nikomu nie przerywam i życzę sobie, żeby to w tym stosunku też to 
wyglądało do mnie. Pani Marzanna może mnie źle zrozumiała. Ja nie mam nic do kobiet, tylko mówię, 
że mężczyzna zawsze był utożsamiany jako obrońca kobiet. W naszej gminie mamy to odwrotnie 
zrobione. Dziękuję bardzo.  
 
01:58:53:28 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Ktoś z Państwa? Proszę radny Pan Włodzimierz Bąderski.  
 
01:59:01:16 [Włodzimierz Bąderski]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panowie Burmistrzowie. 
Powiem tak, myślałem, że to kiedyś się już unormuje, że te sesje, te komisje będą normalne. Powiem 
tak, z punktu widzenia osób, które nas oglądają, jakie one wysnuwają wnioski w stosunku do naszych 
osób? Może ja tylko przypomnę, że radnych wybierają ludzie. Nie ma tam minimum wymóg, że musi 
być wykształcony, że musi znać język polski. Mnie się wydaje, że ludzie wybierają ludzi na podstawie 
ich wiedzy pod względem gospodarczym, że coś potrafią powiedzieć, zasugerować, coś komuś 
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załatwić. Ja nie mam wykształcenia, ja nie czuję się dotknięty w jakiś sposób. Ja kończyłem szkołę 50 lat 
temu, mam zawodówkę i z tego się szczycę. Ale po tych osiągnięciach, które robiłem, wydaje mi się, że 
jestem jakimś dobrym gospodarzem, gdzie mogę coś doradzić, mogę coś wnieść, a niekoniecznie 
muszę napisać na papierze, bo ja, przepraszam, ale robię błędy. Dziękuję.  
 
01:59:58:17 [Teresa Bzymek]: Dziękuję Panu. Proszę, już czeka tutaj na zabranie głosu Pani Radna 
Katarzyna Sikora. Bardzo proszę, a potem Pani Marzanna.  
 
02:00:08:21 [Katarzyna Sikora]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Wydaje mi 
się, że takie licytowanie się, że wywyższanie się, to nie znaczy, że ktoś jest drugim człowiekiem 
niewykształconym i bez wiedzy, artykułów, jakiegoś prawa, że nie jest wartościowym człowiekiem. 
Myślę, że wybierają mnie ludzie z tego względu, że mi zaufali i że wiedzą, że coś w ich kierunku i w 
społeczeństwie zrobię. Nie to, że ja będę rzucać artykułami, przepisami i degradować innych, że pan 
robi to, pan robi tamto, pan źle mówi i tylko ja dobrze mówię - nie. Trzeba się wsłuchać w ludzi, w głos, 
a nie tutaj robić popisy na sali, w ogóle mieć parcie na szkło. Przepraszam, że tak powiedziałam.  
 
02:01:08:13 [Teresa Byzmek]: Dziękuję, proszę Radna Pani Marzanna Borek.  
 
02:01:13:00 [Marzanna Borek]: Szanowni Państwo, Pan Włodzimierz Bąderski użył tutaj bardzo 
dobrego określenia. Powiedział - Ludzie. Ja też właśnie tak to odnoszę, odczuwam. Nie jesteśmy tutaj 
mężczyzna, kobieta, tylko my jesteśmy wszyscy ludźmi i powinniśmy być wszyscy jednakowo 
traktowani. Jeżeli dzieje się krzywda mężczyźnie - stają kobiety w obronie. Dzieje się krzywda kobiecie 
- stają w obronie mężczyźni, bo jesteśmy ludźmi i to nie ma znaczenia czy to jest mężczyzna, czy to jest 
kobieta. Dziękuję.  
 
02:01:45:25 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę radny pan Dominik Dudek.  
 
02:01:52:16 [Dominik Dudek]: Od razu może, jeżeli któreś, jakieś kobiety poczuły się urażone - 
przepraszam, przepraszam już od razu. A odnośnie wypowiedzi Pani Radnej Sikory. Pani Katarzyno, 
Pani jest zastępcą Przewodniczącej - wiceprzewodniczącą. Pani powinna na sesjach siedzieć w 
prezydium... ...Ale pani, pani Katarzyno, no jest sytuacja, jaka jest, natomiast pani się czepia mojej 
skromnej osoby. Ja się tu nie wywyższam. Pani Przewodnicząca, czy Pani potrafi zapanować nad Panią 
radną? No widzi Pani, Pani Przewodnicząca umnie... Pani Przewodnicząca, czy Pani udzieliła głosu tej 
Pani? Bo ja tak nie wiem, czy Pani panuje jeszcze nad tymi sesjami, czy już nie do końca? Znaczy ja 
panuję nad emocjami, Pani Katarzyno i też Pani to radzę. Szkoda nerwów. Szkoda nerwów. Jest Pani w 
prezydium, Jest Pani osobą, zastępcą naszej Pani Przewodniczącej. Stosowne wynagrodzenie Pani za to 
bierze. Dlatego ja chciałbym żeby Pani też tam siedziała, wypełniała swój obowiązek. ...Znaczy wie Pan 
to przychodzenie, to też jest osobna kwestia, bo to nie jest pierwszy przypadek. No dlatego wie Pan, 
może zróbmy tutaj.. Szanujmy się troszeczkę i zastanówmy się co robimy. Ludzie za to pieniądze biorą. 
No to, tu niektórzy są tacy, że tylko przychodzą praktycznie listy podpisują i wychodzą, no to panujmy 
trochę nad tym wszystkim. Tak, jak wspomniał Pan Włodzimierz, ludzie to oglądają. Mnie też wybrali, 
Panie Włodzimierzu ludzie, to nie wybrali mnie, nie wiem, komisja wyborcza, że tam jakieś karty 
miałem podstawione, mnie ludzie wybrali. Mam obowiązki, mam prawa, chcę je respektować. Chcę je 
wykonywać i robię to jak najlepiej, panie Włodzimierzu. Staram się to robić i ja dostaję... Ale panie 
Włodzimierzu, ja dostaję różnego typu smsy, podziękowania. Dostaję też anonimy różnego typu. Jedne 
lepsze drugie gorsze. I to też na adres domowy, nie wiem skąd ludzie mają mój adres domowy i to 
wszystko funkcjonuje jakoś. Ja nie rozumiem czemu tak wszyscy się nastawiacie się na moją osobę. Co 
ja takiego Wam zrobiłem. Ja staram się zachować spokój, staram się zachować jakieś normy. Tutaj 
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ludzie przerywają mi notorycznie. Nie wiem czy chcą mnie wybić z tego co mówię, czy jakiś inny 
podtekst z nimi kieruje. Naprawdę. No to ludzie oglądają, to ludzie oglądają i później ludzie to oceniają. 
Zobaczcie jak wyglądają te sesje. Dziękuję.  
 
02:04:37:11 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Radny Pan Włodzimierz Bąderski  
 
02:04:42:23 [Włodzimierz Bąderski]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Na koniec, żeby to wszystko 
zamknąć. Panie Dominiku, ja nie powiedziałem w sensie negatywnym do Pana, tylko powiedziałem, że 
ja nie mam wykształcenia i tak jak każdy jeden z nas, ktoś się przejęzyczy czy to burmistrz popełni jakiś 
błąd techniczny czy coś. I nie wszyscy to wykorzystują, bo 99 procent z nas, nie jest w stanie tego 
wyłapać. Pan jest osobą bardzo wykształconą, bardzo inteligentną. Pan to wszystko potrafi wyłapać 
tylko, że te pewne rzeczy nie należy wykorzystywać. Czasami trzeba machnąć ręką. Niewykształcony 
jest, czy niewykształcona, dobra popełniła błąd i skończmy na tym. A nie cały czas tylko wytykanie, 
wytykanie. Ja nie jestem negatywnie nastawiony w stosunku do pańskiej osoby. Wręcz przeciwnie. 
Tylko mówię, zachowajmy trochę taki życzliwy, rodzinny sposób bycia, a nie wszystko po paragrafach, 
wszystko po jakichś tam argumentach, bo to do niczego nie doprowadza. Dziękuję.  
 
02:05:36:12 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Pan Jerzy Tofil.  
 
02:05:42:16 [Jerzy Tofil]: Panie Dudek, rozumiem że Pańscy wyborcy wymagają tego, żeby Pan się 
zachowywał, tak jak się Pan zachowuje. Dziękuję.  
 
02:05:51:11 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Radny Pan Dominik Dudek.  
 
02:05:53:00 [Dominik Dudek]: Panie radny Tofil, wyborcy to jest jedno, a drugie składał Pan przysięga 
i bazuje Pan na ustawie o samorządzie. Niech Pan się z nią zapozna, zobaczy do czego zobligowany jest 
radny, jakie ma prawa, jakie ma obowiązki. Szczególnie Pan, jako przewodniczący Komisji Rewizyjnej. 
Niech Pan się zapozna z tym dokumentem. Myślę, że warto. Dziękuję.  
 
02:06:19:00 [Teresa Bzymek]: Proszę Burmistrz, pan Dariusz Skiba.  
 
02:06:24:18 [Dariusz Skiba]: Ja jestem ciekaw opinii społecznej czy dla nich, dla naszych mieszkańców 
jest ważne to, że praktycznie wszyscy radni głosują za budżetem, gdzie są ich, dla nich inwestycje. Czy 
taka jałowa dyskusja i nie głosowanie za tym budżetem, gdzie są dla nich te inwestycje? O to chodzi w 
tym wszystkim. Nie chodzi o to, jaką siłą dysponujemy, ale chodzi o to czy naszym mieszkańcom przez 
to działanie będzie lżej. Będzie chodnik, ścieżka, droga, kanalizacja, wodociąg. O to chodzi w roli 
radnego, burmistrza, sołtysa. A to, że Pan wyciąga argumenty, wykorzystuje swoje predyspozycje 
związane z tym, że Pan jest nauczycielem, nie wiem kim tam jest w tej uczelni, pracownikiem tej 
uczelni. I Pan tu próbuje przenieść, chyba te zwyczaje z uczelni i traktuje nas jak studentów czy 
uczniów. Ale to nie jest rola radnego, żeby wykorzystywać swoje zawodowe sprawy w samorządzie. I 
powtarzam - dla mnie, jestem wdzięczny tym radnym, którzy mimo, że na sesjach niewiele mówią, a 
przed sesjami bardzo dużo mówią, bardzo dużo dyskutują, o wiele rzeczy proszą, żądają, zabiegają dla 
mieszkańców, pozyskują środki dla mieszkańców, są wobec ludzi życzliwi. To jest najważniejsze, a to 
co Pan robi, to jest dla mnie - mniej niż zero. I to jest mało istotne, dla całego procesu legislacyjnego w 
naszej gminie. Bo Pan tu energii spali, wypowie się wielogodzinnie nawet, nic z tego nie będzie. Ani 
nikt Pana nie posłucha, bo to my kreujemy i odpowiedzialność ja biorę za wszystko, bo ja 
przygotowuje projekt budżetu i ja go realizuję. I to czy Pan będzie się tutaj przemądrzał o te cyfry, o te 
liczby, to jest bardzo mało istotna rzecz, praktycznie żadna. To jest tylko Pana po prostu chęć 
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zrobienia, jak to wielokrotnie mówiliśmy - pokazówki czy show wobec naszych mieszkańców, na 
oczach kamer. I to nie zmieni nic. Podejście będzie takie cały czas. I nasze doświadczenie w tym, że to 
jest już ósmy chyba, nasz budżet uchwalany. Więc radziliśmy sobie w tamtych latach, trudnych, w 
piętnastym, bodajże chyba w szesnastym, gdzie było bardzo źle, i z tym też sobie poradzimy. I Pana 
podpowiedzi i insynuacje, są zbyteczne i niepotrzebne, bo naprawdę nie mają żadnego znaczenia. 
Przygotowuje się Pan dosyć solidnie, mając laptop, Cytując, czytając ustawy - nie każdy do tego 
podchodzi w ten sposób, że przychodzi na sesję z laptopem, ze stertą papierów wypisanych w celu 
ataku Pana. Żaden z tych Radnych nie przygotowuje się wcześniej żeby Pana atakować, ani Pana 
ripostować, żaden z radnych. Bo nie jest to cel sam w sobie. Celem jest uporządkowanie naszej 
działalności. Widzę Pana rękę. Podnosi Pan rękę, widzę Pana rękę. Pan się zgłosił. Oczywiście, za 
chwileczkę. Tylko proszę dać mi skończyć. I naprawdę ta dyskusja, jak powiedziałem wcześniej, ona 
nie zmieni nic. Tylko w dalszym ciągu nas, jeszcze bardziej pogłębia ten rów, który jest, te dwa obszary 
są już nie do sklejenia, bo nastawienie naprawdę Pana jest aż tak krytyczne przede wszystkim wobec 
mnie i tych ludzi, którzy wspierają te moje działania. Chciałem Panu powiedzieć Panie Dudek, że ja też 
nie oczekuję jakiegoś super wsparcia, od kobiet od innych osób. Przez te lata, nie wiem czy Pan 
zauważył, czy ja wyglądam na jakiegoś ułomka czy jakiegoś tchórzliwego człowieka? Więc proszę 
swojej odpowiedzi jakoś, w inny sposób kreować, bo zabrzmiało to, że ja potrzebuję opieki kobiety, 
czy obrony kobiet. Oczywiście ja bardzo szanuję, bo kobiety są mocniejsze od mężczyzn, prawda. I to 
jest ważne i to cenię dla nich. I prosiłbym żeby Pan przeprosił panią Katarzynę Sikorę, bo jest matką i 
to, że tam siedzi z dzieckiem, to jest tylko jej dobra wola i odwaga, że tu przyszła ze swoją córką na sesję 
spełniać swoją rolę radnego, a nie wytykać jej, że nie siedzi sobie przy tym stole.  
 
02:11:49:16 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Radny Pan Dominik Dudek. Jeszcze zaczym zabierze 
Pan głos, to czy ja bym mogła zapytać - jaki obecnie wykonuje Pan zawód?  
 
02:12:04:06 [Dominik Dudek]: Pani Przewodnicząca, a jakie to ma znaczenie? Pytajmy się po kolei 
wszystkich jaki kto zawód wykonuje, dobrze. No to skończczmy tą bezpodstawną dyskusję.  
 
02:12:12:10 [Teresa Bzymek]: Ale czy to jest tajemnica? Jeżeli to Pana jakoś...  
 
02:12:17:11 [Dominik Dudek]: Potem wyciągniecie, że się chwalę, gdzie ja pracuję, to dajcie spokój.  
 
02:12:19:20 [Teresa Bzymek]: Ale ja nie pytałam...  
 
02:12:21:02 [Dominik Dudek]: Pani Przewodnicząca skończmy, niech Pani, niech Pani, niech może 
Pani innych radny zapyta, jaki zawód wykonują.  
 
02:12:32:00 [Teresa Bzymek]: Proszę dać mi skończyć, Jeżeli to dla Pana jest krępujące. Proszę nie 
odpowiadać. Nie pytam Pana, gdzie Pan pracuje, natomiast dużo się mówi o Pana wykształceniu. 
Dlatego jest to dla mnie takie pytanie, które by mi rozjaśnić to trochę moją wiedzę - jaki Pan wykonuje 
zawód. Jeżeli to jest krępujące, proszę nie odpowiadać. Nie musi Pan.  
 
02:12:55:18 [Dominik Dudek]: Pani Przewodnicząca, to nie jest krępujące tylko wie Pani, tutaj czasami 
radni się bulwersują, że mówimy o sprawach błahych. Ja mogę Pani w kuluarach powiedzieć, jaki 
zawód wykonuje, czy to musi cała gmina wiedzieć jaki ja zawód wykonuję? Czy to ma związek z 
wykonaniem i uchwalenie budżetu? Pani przewodnicząca, ale ja nie przerywałem Pani. Proszę trochę 
szacunku. Czy to ma jakiś związek...  
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02:13:16:06 [Teresa Bzymek]: Teraz to ja jeszcze nie udzieliłam Panu głosu do odpowiedzi  
 
02:13:19:27 [Dominik Dudek]: Dobrze, to ja poczekam wytrwale na udzielenie mi głosu.  
 
02:13:22:19 [Teresa Bzymek]: ...I niech mnie Pan tu nie karci, że ja Panu przerywam, czy nie pozwalam 
na wypowiedź. Pana życzy sobie żeby było wszystko nagrywane jasne, przejrzyste i czytelne, To 
dlaczego chce mi Pan w kuluarach to powiedzieć, jeżeli Pan nie uważa tego za stosowne teraz 
odpowiadać, nie musi Pan tego czynić.  
 
02:13:47:27 [Teresa Bzymek]: Proszę przechodzić do pytań, które ma Pan teraz do zadawania.  
 
02:13:52:28 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca za udzielony głos. Jeżeli będziemy pisali 
oświadczenia, kto jaki zawód wykonuje, oczywiście również tak jak wszyscy wpiszę jaki zawód 
wykonuję i czym się zajmuję poza godzinami, poza czasem, jaki poświęcam na pracę radnego. Panie 
Burmistrzu, tak się odwołam, do tego co Pan powiedział. Tutaj Pani radna Ewelina też jest matką, ma 
małe dziecko i Panie Burmistrzu, no to też mogłaby czas z dzieckiem spędzić. Zróbmy sobie tutaj 
może przedszkole, żłobek Panie Burmistrzu, niech każdy przyniesie. Ja też mogę ze swoim przyjść, bo 
też siedzi teraz w domu. Panie Burmistrzu zachowajmy jakieś zasady. Zachowajmy jakiś szacunek dla 
tej instytucji, jaką jest rada gminy. Pan twierdzi, Pan twierdzi... Panie Burmistrzu ja Panu nie 
przerywałem. Niech Pan powstrzyma te emocje, na spokojnie. Proszę Pana, Pan twierdzi, że Pan ustala 
budżet, ustala wszystko. Nie wiem czy Pan czyta w ogóle, co tu jest napisane w tych uchwałach. Rada 
gminy - rada gminy, rada miejska jest, jest Panie Burmistrzu organem uchwałodawczym i na końcu 
uchwały pisze - Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Bodzentyn. Panie 
Burmistrzu, Pan jest organem wykonawczym. Pan bez Rady nie za wiele by zrobił, a Pan się tu kreuje 
na osobę, jakiej wszyscy powinni być wdzięczni, bo Pan to wszystko robi sam. Nie do końca tak jest. 
Jakby tak było to by ustawodawca nie wymyślił sobie iluś tam radnych w radzie gminy. Zawsze to by 
było oszczędniej dla budżetu i tak dalej, i tak dalej. Mówi Pan, że ja przychodzę z laptopem - a ktoś 
komuś broni z czym on przyjdzie? Niech przychodzą z czym chcą Ci radni. Ja po prostu poświęcam 
czas, bo do tego obliguje mnie uchwała, ustawa o samorządzie gminnym i do tego jestem powołany i 
wybrany przez mieszkańców. Nie wiem czym się Pan emocjonuje. W czym się Pan dziwi. Przepraszam, 
że czytam to wszystko. Przepraszam, że to wszystko analizuję. Przepraszam, że Pana pytam zadaję 
Panu pytania. Pan nie udziela mi odpowiedzi na te pytania. Nie wiem czy czegoś się boicie, że Pan mi 
odpowiedzi na pytania nie udziela. Nie wiem, Panie Burmistrzu, tak domniemywam, bo już to Pana 
powiedzenie - nie odpowiem Panu i co Pan mi zrobi? No to wie Pan też jest słynne. Dlatego Panie 
Burmistrzu, ja staram się wykonywać to jak najlepiej, nie wiem, nie wiem w czym Pan widzi problem? ... 
W Panu, no widzi Pan, i pojawił się taki jeden, co zaczyna to wszystko czytać i analizować. I jest 
problem. Nie wiem jaki i nie wiem dlaczego Pan w tym problem widzi. Tak powinni wszyscy radni 
analizować i powinni pytać tak samo, mówi Pan, że pytają wcześniej- no na komisjach ja tam zbyt dużo 
tych pytań nie słyszę, chyba, że jeszcze wcześniej pytają. No dlatego powiem Panu, dlatego dziwią mnie 
te Pana wystąpienia, Pana sugestie. Pana wypowiedzi. Dziękuję bardzo.    
 
02:16:57:11 [Teresa Bzymek]:Dziękuję bardzo. Dziękuję. Przechodzimy do punktu czwartego. To jest 
głosowanie nad przyjęciem uchwały. Bardzo proszę Państwa radnych o zagłosowanie: Kto jest za? Jest. 
Jest, ale kręci. Czy ja zagłosowałam? Bo kręci cały czas, internet.  A czy Państwo radni zagłosowali 
wszyscy? Nie da się cofnąć. Nie da się przyśpieszyć nic. Trwa ładowanie.    Załączam z powrotem i 
pojawia się cały czas - trwa ładowanie. Czy możemy przyjąć, czy możemy przyjąć że zagłosuje tylko 
imiennie?      Teraz głosowanie - jest. Stwierdzam, że uchwała w sprawie przyjęcia uchwały - 
wieloletniej prognozy finansowej została przez Państwa radnych przyjęta większością głosów przy 
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jednym głosie przeciwnym i jednym głosie wstrzymujących się. Szanowni Państwo, przechodzimy do 
kolejnego podpunktu to jest podpunkt "d" Uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Bodzentyn na 2022 
roku. Bardzo proszę o odczytanie projektu uchwały Panią Skarbnik Panią Danutę Kopeć. Uchwała 
Rady Miejskiej z dnia 29 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Bodzentyn na 
2022 rok. Na podstawie obowiązujących przepisów Rada Miejska uchwala, co następuje. Paragraf 1: 
Ustala się łączną kwotę planowanych dochodów budżetu miasta i gminy w wysokości 58 mln 409 
tysięcy 802 złote i 4 grosze, z tego dochody bieżące 50 mln 392 tysiące 21 złotych i 96 groszy. Dochody 
majątkowe 8 milionów 17 tysięcy 780 złotych i 8 groszy. Zgodne z załącznikiem numer 1. Paragraf 2: 
Ustala się łączną kwotę planowanych wydatków budżetu miasta i gminy w wysokości 67 milionów 716 
tysięcy 621 złotych i 70 groszy. Z tego wydatki bieżące 47 milionów 722 tysiące 200 złotych i 5 groszy. 
Wydatki majątkowe 19 milionów 994 tysiące 421 złotych i 65 groszy. Zgodnie z załącznikiem numer 2. 
Ustęp 2: Ustala się wydatki przypadające do spłaty w roku budżetowym zgodnie z zawartą umową z 
tytułu poręczeń i gwarancji udzielanych przez gminę w kwocie 513 tysięcy 976 złotych i 42 grosze. 
Zgodnie z załącznikiem numer 2. Ustęp 3: Ustala się wydatki majątkowe na spłatę zobowiązań 
zaliczanych do tytułu dłużnego o skutkach ekonomicznych, podobnych do skutków kredytów i 
pożyczek lub przyjętych depozytów w kwocie 50 tysięcy. Zgodnie z załącznikiem numer 2. Ustęp 4: 
Ustala się limity wydatków na wieloletnie przedsięwzięcia planowane do poniesienia w roku 
budżetowym 2022 zgodnie z załącznikiem numer 3. Ustęp 5: Ustala się limity wydatków na inwestycje 
jednoroczne zgodne z załącznikiem numer 4. Ustęp 6: Ustala się wydatki na programy i projekty 
realizowane ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej oraz innych źródeł zagranicznych 
niepodlegających zwrotowi realizowane w roku budżetowym w wysokości 11 milionów 101 tysięcy 805 
złotych i 39 groszy. Wydatki bieżące 73 tysiące 199 złotych i 56 groszy. Wydatki majątkowe 11 
milionów 28 tysięcy 605 złotych 83 grosze, zgodnie z załącznikiem numer 2. Paragraf 3: Ustęp 1: Ustala 
się deficyt budżetu gminy w wysokości 9 milionów 306 tysięcy 819 złotych 66 groszy, który zostanie 
sfinansowany przychodami pochodzącymi z punkt 1: kredytu w kwocie 2 miliony 447 tysięcy 280 
złotych. Punkt 2: wolnych środków jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym 
budżetu gminy wynikających z rozliczeń kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w kwocie 444 tysiące 971 
złotych i 12 groszy. Punkt 3: niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu 
wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi 
zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach w kwocie 6 mln 414 tysięcy 568 
złotych i 54 grosze. Ustęp 2: ustala się łączną kwotę planowanych przychodów budżetu w wysokości 
10 milionów 159 tysięcy 539 złotych i 66 groszy oraz łączną kwotę planowanych rozchodów budżetu w 
kwocie w wysokości 852 tysiące 720 złotych z tytułów wymienionych w załączniku numer 5. Paragraf 
4: w budżecie tworzy się rezerwę podpunkt 1 ogólną w wysokości 145 tysięcy 435 złotych 92 grosze i 
podpunkt 2: celowe w łącznej wysokości 272 tysiące 358 złotych i 28 groszy z przeznaczeniem na 
zarządzanie kryzysowe 159 tysięcy i na realizację wydatków w ramach budżetu obywatelskiego 113 
tysięcy 358 złotych i 28 groszy. Paragraf 5. Ustęp 1: Dochody i wydatki związane z realizacją zadań z 
zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych odrębnymi ustawami Zgodnie z załącznikiem 
numer 6. Ustęp 2: dochody i wydatki związane z realizacją zadań realizowanych na podstawie 
porozumień umów między jednostkami samorządu terytorialnego zgodnie z załącznikiem numer 7. 
Paragraf 6: Ustęp 1: Ustala się: podpunkt 1: dochody w kwocie 1 milion 746 tys. 504 zł z tytułu 
wpływów z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Podpunkt 2: Wydatki w kwocie milion 
746 tysięcy 504 złote na cele związane z pokryciem kosztów funkcjonowania systemu gospodarowania 
odpadami komunalnymi. Ustawa z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w 
gminach tekst jednolity w Dziennik Ustaw z 2021 roku Pozycja 888 ze zmianami. Ustępy 2: Ustala się: 
Podpunkt 1: Dochody w kwocie 176 tysięcy 240 złotych i 26 groszy z tytułu wydawania zezwolenia, 
wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych i opłat, o których mowa w artykule 9 Przypis 
2 ustęp 11 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Podpunkt 2: Wydatki 
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w kwocie 176 tysięcy 240 złotych i 26 groszy na realizację zadań określonych w Programie Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Programie Przeciwdziałania Narkomanii na 
podstawie obowiązującej ustawy. Ustęp 3: Ustala się: podpunkt 1: dochody w kwocie 7 tysięcy z tytułu 
opłat za korzystanie ze środowiska i kar administracyjnych i administracyjnych kar pieniężnych. 
Podpunkt 2: wydatki w kwocie 7 tysięcy na sfinansowanie systemu ochrony środowiska na podstawie 
obowiązujących przepisów. Paragraf 7: Ustala się plan dochodów i wydatków w łącznej kwocie dla 
wydzielonych rachunków dochodów jednostek budżetowych. Dochody 503 tysiące 279 złotych, 
wydatki 503 tysiące 279 złotych, zgodnie z załącznikiem numer 8. Paragraf 8: Ustala się: punkt 1: ustęp 
1: Dotacje podmiotowe zgodnie z załącznikiem numer 9, ustęp 2: Dotacje celowe zgodnie z 
załącznikiem numer 10. Paragraf 9: Ustala się limity zobowiązań z tytułu: Ustęp 1: Na sfinansowanie, 
ustala się.. Jeszcze raz przeczytam - Paragraf 9: Ustala się limity zobowiązań z tytułu kredytów. Ustęp 1: 
Na sfinansowanie przejściowego deficytu budżetu w kwocie 3 milionów złotych w tym kredyty 3 
miliony złotych. Ustęp 2: Na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w kwocie 2 miliony 447 
tysięcy 280 złotych, w tym kredyty 2 miliony 447 tysięcy 280 złotych, w tym zaciągane w związku z 
umową zawartą z podmiotem dysponującym środkami, o których mowa w artykule 5 ustęp 1 punkt 2 
ustawy o finansach publicznych w kwocie milion 495 tysięcy 20 złotych i 29 groszy. Ustęp 3: Na spłatę 
wcześniej zaciągniętych zobowiązań w kwocie 852 tysiące 720 złotych, w tym zaciągnięte kredyty 852 
tysiące 720 złotych. Paragraf 10: Określa się maksymalną wysokość pożyczek udzielonych w 2022 roku 
do kwoty 800 tysięcy złotych, w tym udzielanych przez burmistrza na okres nieprzekraczający roku 
budżetowego do kwoty 800 tysięcy złotych. Paragraf 11: Upoważnia Burmistrza do: Podpunkt 1: 
Dokonywania przeniesienia planu wydatków na uposażenia i wynagrodzenia ze stosunku pracy między 
rozdziałami i paragrafami wydatków oraz do przeniesień pomiędzy planem wydatków na uposażenia i 
wynagrodzenia ze stosunku pracy i planem innych wydatków bieżących w ramach działu w klasyfikacji 
budżetowej w budżecie gminy. Punkty 2: Dokonywania zmian w planie wydatków na zadania 
inwestycyjne roczne w ramach działów z wyłączeniem wprowadzania nowych zadań inwestycyjnych. 
Punkt 3: Dokonywania zmian w planie dochodów i wydatków w ramach działu na zadania bieżące i na 
inwestycyjne, w tym wieloletnie związane ze zmianą kwoty lub uzyskaniem płatności przekazywanych 
z budżetu Unii Europejskiej, o ile zmiany te nie pogorszą wyniku budżetu. Zmianami w realizacji 
przedsięwzięcia finansowanego z udziałem środków europejskich albo środków, o których mowa w 
artykule 5 ust. 1 punkt 3 ustawy o finansach publicznych, o ile zmiany te nie pogorszą wyniku budżetu. 
I kolejne. Zwrotem upoważnienie, zwrotem płatności do otrzymanych z budżetu środków 
europejskich z wyłączeniem wprowadzania nowych zadań inwestycyjnych. Punkt 4: Dokonywania 
zmian pomiędzy wydatkami bieżącymi, a wydatkami majątkowymi w ramach działu, za wyjątkiem 
wprowadzania nowych zadań inwestycyjnych. Punkt 5: Przekazania kierownikom jednostek 
budżetowych uprawnień do dokonywania przeniesienia w planie wydatków. Punkt 6: Lokowania 
wolnych środków budżetowych na rachunkach bankowych w innych bankach niż bank prowadzący 
obsługę budżetu gminy. Punkt 7: Zaciągania zobowiązań wynikających z limitów zobowiązań, o 
których mowa w paragrafie 9 niniejszej uchwały. Punkt 8: Udzielania pożyczek do wysokości kwot 
określonych w paragrafie 10. Paragraf 12:  Ustala się wydatki do realizacji w ramach funduszu 
sołeckiego w wysokości 660 tysięcy 597 złotych i 14 groszy przeznaczone na zadania własne. Paragraf 
13: Ustala się wydatki do realizacji w ramach Budżetu Obywatelskiego w kwocie 113 tysięcy 358 
złotych i 28 groszy. Paragraf 14: Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy 
Bodzentyn. Paragraf 15: Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2022 roku i podlega ogłoszeniu 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Świętokrzyskiego. Proszę Państwa na komisjach 
wspominałam, że może być zmiana w załączniku dotyczącym wydzielonego rachunku. Jest ta zmiana. 
Zwiększone jest w Zespole Szkół we Wzdole w związku z prowadzonymi stołówkami i w Zespole 
Szkół w Bodzentynie. W jednym przypadku 11 400 w drugim 26 600. Za tym poszła zmiana w treści 
uchwały budżetowej, bo wcześniej mieliśmy inne te dochody. W załączniku właśnie dotyczącym 
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wydzielonego rachunku 465 279, a teraz mamy 503 26 i 14 i 12 i 10 400. A teraz jest to kwota 503 
tysiące 279 złotych. Wspominałam o niej i właściwie tyle, tyle zmian od czasu Komisji. Dziękuję.  
 
02:32:48:20 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Przechodzimy do kolejnego punktu to jest: Odczytania opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej. Uchwała numer 165 łamane przez 
2021. Ktoś z Państwa chciał zabrać głos? Uchwała numer 165 łamane przez 2021 czwartego składu 
orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach dnia 14 grudnia 2021 roku w sprawie 
możliwości sfinansowania deficytu budżetu planowanego w projekcie uchwały budżetowej miasta i 
Gminy Bodzentyn na 2022 rok. Czwarty skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Kielcach: Przewodniczący Ireneusz Piasecki, Członkowie Iwona Kudła, Wojciech Czerw, Po 
rozpoznaniu w dniu 14 grudnia 2021 roku projektu uchwały budżetowej na 2022 rok przedstawionego 
przez Burmistrza Miasta i Gminy Bodzentyn, na podstawie artykułu 246 ustęp 1 ustawy z dnia 27 
sierpnia 2009 roku o finansach publicznych, tekst jednolity Dziennik Ustaw z 2021 rok pozycja 305 z 
późniejszymi zmianami oraz artykuł 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1990 r. o regionalnych 
izbach obrachunkowych tekst jednolity w Dzienniku Ustaw z 2015 roku pozycja 2137, uchwala, co 
następuje. Miasto i Gmina Bodzentyn ma możliwość finansowania planowanego w projekcie uchwały 
budżetowej na 2022 rok deficytu budżetu w kwocie 6 milionów 976 tysięcy 519 złotych i 70 groszy. 
Uzasadnienie Państwo radni mają dołączone w informatorze. eSesja. Nie będę go odczytywać, 
podpisał Przewodniczący składu orzekającego Pan Ireneusz Piasecki. Druga uchwała to jest uchwała 
numer 133 łamane przez 2021 czwartego składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Kielcach z dnia 14 grudnia 2021 roku w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej gminy 
Bodzentyn na 2022 rok czwartego składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach: 
Przewodniczący Ireneusz Piasecki, Członkowie Iwona Kudła, Wojciech Czerw, po rozpoznaniu w 
dniu 14 grudnia 2021 roku projektu budżetu gminy na 2022 rok na podstawie artykułu 13 punkt 3, w 
związku z artykułem 19 ustęp 2 ustawy z dnia 7 października 1992 roku o regionalnych izbach 
obrachunkowych tekst jednolity Dziennik Ustaw z 2019 roku pozycja 2137 postanawia zaopiniować 
pozytywnie projekt uchwały budżetowej miasta i gminy Bodzentyn na 2022 rok, podpisał 
przewodniczący składu orzekającego Pan Ireneusz Piasecki. Poproszę teraz Państwa o odczytanie 
opinii Komisji stałych Rady Miejskiej. Może zacznę od Komisji Promocji i Turystyki. Proszę panią 
przewodniczącą Zofię Gliwa o przedstawienie i odczytanie opinii Komisji stałych - Komisji Promocji i 
Turystyki.  
 
02:37:13:12 [Zofia Gliwa]: Na podstawie uchwały Rady Miejskiej w Bodzentynie z dnia 22 grudnia 
2010 roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Bodzentyn, Komisja 
Promocji i Turystyki Rady Miejskiej w Bodzentynie jednogłośnie pozytywnie opiniuje przedłożony 
przez Burmistrza Miasta i Gminy Bodzentyn projekt budżetu gminy Bodzentyn na lata 2022 oraz 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022 - 2047 i wnosi o ich uchwalenie. Dziękuję.  
 
02:37:52:13 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę o przedstawienie opinii Komisji Zdrowia Oświaty i 
Kultury - pani Przewodnicząca pani Radna Bogusława Jankowicz.  
 
02:38:05:27 [Bogusława Jankowicz]: Komisja Zdrowia Oświaty i Kultury Rady Miejskiej w 
Bodzentynie pozytywnie opiniuje przedłożone przez Burmistrza Miasta i Gminy Bodzentyn projekt 
budżetu gminy Bodzentyn na 2022 rok i Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz wnosi o ich 
uchwalenie. Za projektem budżetu głosowali: Jankowicz Borek, Gliwa, Tofil. Przeciw jeden głos: radny 
Dominik Dudek. Dziękuję.  
 
02:38:32:18 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę o przedstawienie opinii, odczytanie przez 
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Przewodniczącego Pana Jerzego Tofila - Komisja Rewizyjna.  
 
02:38:42:22 [Jerzy Tofil]: Komisja Rewizyjna większością głosów pozytywnie opiniuje projekt budżetu 
oraz Wieloletnią Prognozę Finansową na 2022 rok. Dziękuję.  
 
02:38:56:11 [Teresa Bzymek]: Proszę Radny Dominik Dudek.  
 
02:39:02:18 [Dominik Dudek]: Pani Przewodnicząca, bo ja mam tu opinię Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej w Bodzentynie o projekcie budżetu gminy Bodzentyn na 2022 rok z dnia 1 grudnia 2021 roku 
i ona troszeczkę różni się od tego co Pan Przewodniczący przeczytał. Może bazujmy na dokumentach, 
które były podpisywane. Dziękuję.  
 
02:39:19:23 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, bardzo proszę jeszcze Pana Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej, aby uściślił jak wygląda. Bardzo proszę Radny Pan Dominik Dudek.  
 
02:39:40:06 [Dominik Dudek]: Pani Przewodnicząca jest opinia, w opinii są podpisy radnych. Skoro 
mamy, odczytujemy opinię, no to mamy dokument, który mamy odczytać i bardzo bym prosił żeby ten 
dokument został odczytany. Ta opinia cała. Dziękuję.  
 
02:39:56:16 [Teresa Bzymek]: Proszę bardzo Pana Przewodniczącego o odczytanie całego dokumentu  
 
02:40:04:20 [Jerzy Tofil]: Protokół. Protokół z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
Bodzentynie odbytego w dniu 1 grudnia 2021 roku. Posiedzenie...  Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej 
w Bodzentynie pozytywnie opiniuje przedłożony przez Burmistrza Miasta i Gminy Bodzentyn projekt 
budżetu gminy Bodzentyn na 2022 rok i Wieloletnią Prognozę Finansową oraz wnosi o jego 
uchwalenie. Dziękuję.  
 
02:41:06:14 [Teresa Bzymek]: Proszę Radny Pan Dominik Dudek.  
 
02:41:08:02 [Dominik Dudek]: Pani Przewodnicząca jest jakaś nieścisłość. Ja mam opinię, zrobiłem 
sobie zdjęcie dokumentu, który podpisuję. To nie jest ten dokument, który Pan czyta. Panie 
Przewodniczący jest opinia. Pani Katarzyno, może przekazać Panu Przewodniczącemu ten dokument.  
 
02:41:21:04 [Teresa Bzymek]: Bardzo proszę Pana, bardzo proszę Pana Przewodniczącego żeby 
jeszcze zweryfikował dokumenty. Proszę o przedstawienie opinii w między czasie... W międzyczasie 
proszę o przedstawienie opinii Komisji Rolnictwa i Spraw Samorządowych. Przewodniczący Pan 
Mariusz Matla, bardzo proszę.  
 
02:41:47:22 [Mariusz Matla]: Komisja Rolnictwa i Spraw Samorządowych Rady Miejskiej w 
Bodzentynie pozytywnie opiniuje przedłożony przez Burmistrza Miasta i ... Komisja Rolnictwa i Spraw 
Samorządowych Rady Miejskiej w Bodzentynie pozytywnie opiniuje przedłożony przez Burmistrza 
Miasta i Gminy Bodzentyn projekt budżetu gminy Bodzentyn na 2022 rok i w Wieloletniej Prognozy 
Finansowej oraz wnosi o ich uchwalenie. Dziękuję.  
 
02:42:20:14 [Teresa Bzymek]: Dziękuję bardzo. Teraz proszę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej - 
radnego pana Jerzego Tofila o przedstawienie, odczytanie opinii Komisji.  
 
02:42:33:16 [Jerzy Tofil]: Odczytałem stanowisko Komisji - opinię, stanowisko. Nie wiem czego Pan 
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oczekuje jeszcze?  
 
02:42:41:03 [Teresa Bzymek]: Proszę Radny Pan Dominik Dudek.  
 
02:42:44:11 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Panie Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej opinia to jest cała strona. Jest opisane - kto, gdzie, kiedy, jak, zgodnie z czym, jakie są kwoty, 
jaki jest projekt budżetu. To jest wszystko opinia i bardzo proszę o przeczytanie tego, co podpisali 
radni. Całą opinię. Nie protokół. Samą opinię. Dziękuję.  
 
02:43:11:02 [Teresa Bzymek]: Bardzo proszę Przewodniczącego, aby uściślił, odczytał całą opinię. Nie 
tylko podsumowanie. Bardzo proszę.  
 
02:43:33:09 [Jerzy Tofil]: Muszę założyć jednak. Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Bodzentynie. 
Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bodzentynie o projekcie budżetu gminy Bodzentyn na 
2022 rok z dnia 1 grudnia 2021 rok. Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Bodzentynie na posiedzeniu 
w dniu 1 grudnia 2021 rok, stwierdziła, co następuje. W dniu 12 listopada 2021 roku Burmistrz Miasta 
i Gminy Bodzentyn wydał zarządzenie numer 78 łamane przez 21 w sprawie projektu budżetu Gminy 
Bodzentyn na 2022 rok oraz projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bodzentyn na lata 
2022 - 2047. Zgodnie z artykułem 238 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych, 
Burmistrz dostarczył projekt budżetu na 2022 rok do Biura Rady w ustawowym terminie, to jest w dniu 
15 listopada bieżącego roku, który następnie został przekazany radnym w tym samym dniu za 
pośrednictwem systemu eSesja. Projekt budżetu został podany do publicznej wiadomości poprzez 
publikację w Biuletynie Informacji Publicznej Miasta i Gminy Bodzentyn. Projekt uchwały budżetowej 
na 2022 rok został opracowany wraz ze stosownymi materiałami, co jest zgodne z uchwałą numer 3 
łamane przez 7 przez 2010 Rady Miejskiej Bodzentynie z dnia 22 grudnia 2010 roku w sprawie trybu 
prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Bodzentyn. W dniu 15 listopada 2021 roku Burmistrz 
Miasta i Gminy Bodzentyn przekazał projekt uchwały budżetowej oraz Wieloletniej Prognozy 
Finansowej do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Komisja Rewizyjna stwierdziła, że zostały spełnione 
wszystkie wymogi określone w uchwale nr 3 łamane przez 7 przez 2010 Rady Miejskiej w Bodzentynie 
z dnia 22 grudnia 2010 roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy 
Bodzentyn. Projekt budżetu zakłada: dochody budżetu Miasta i Gminy Bodzentyn na kwotę 58 
milionów 387 tysięcy 80 złotych 89 groszy, w tym dochody bieżące 50 milionów 387 tysięcy 21 złotych 
96 groszy, dochody majątkowe 8 milionów 58 złotych 93 grosze. Wydatki budżetu Miasta i Gminy 
Bodzentyn na kwotę 65 milionów 363 tysiące 600 złotych 59 groszy, w tym wydatki bieżące 47 
milionów 236 złotych 236 tysięcy 371 złotych 45 groszy. Wydatki majątkowe 18 milionów 127 tysięcy 
229 złotych 14 groszy. Na podstawie paragrafu 3 uchwały numer 3 łamane przez 7 łamane przez 2010 
Rady Miejskiej Bodzentynie z dnia 22 grudnia 2010 roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 
budżetowej Gminy Bodzentyn, Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Bodzentynie pozytywnie opiniuje 
przedłożony przez Burmistrza Miasta i Gminy Bodzentyn projekt budżetu gminy Bodzentyn na 2022 
rok i Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz wnosi o jej uchwalenie. Wyniki głosowania za: Jerzy Tofil, 
Pani Anna Obara i Pan Mariusz Matla. Przeciw: Pan Dominik Dudek. Wstrzymujących się: 0.  
 
02:48:03:13 [Teresa Bzymek]: Dziękuję.  
 
02:48:05:24 [Jerzy Tofil]: Wszystko, Panie Dudek?  
 
02:48:10:10 [Teresa Bzymek]: Proszę, Radny Dominik Dudek.  
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02:48:13:23 [Dominik Dudek]: Panie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, z czego wynikają różnice 
kwot, w tym co Pan przeczytał z różnicami kwot obecnej uchwały budżetowej? Jakby mi Pan 
odpowiedział na to pytanie.  
 
02:48:22:29 [Teresa Bzymek]: A czy to nie jest już Pana takie troszkę czepianie się?  
 
02:48:33:05 [Jerzy Tofil]: Miałem odczytać opinię, a nie ustosunkować się teraz do jakichś wycieczek 
Pana Dudka, prywatnych, dziękuję.  
 
02:48:41:25 [Teresa Bzymek]: A jeżeli Panu tak bardzo zależy, to ja poproszę Panią Skarbnik, Pani 
Skarbnik czy mogłaby Pani odpowiedzieć Panu Radnemu Dominikowi Dudkowi, na czym polegają 
różnice, o które zapytał? Proszę jeszcze raz Panie Radny Dominiku Dudek, proszę powtórzyć.  
 
02:49:01:04 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Myślałem, że odpowie Pan 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, jako osoba... Myślałem, że odpowie Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej, jako osoba stojąca na straży wydawania tych środków. Ale dobrze niech Pani Skarbnik 
odpowie z czego wynikają różnice w projekcie budżetu, z różnicą obecnej treści uchwały. Dziękuję.  
 
02:49:22:07 [Jerzy Tofil]: Jeśli mogę Pani Przewodnicząca. Myślę, że Panu Dudkowi nie chodzi o te 
kwoty, o te liczby. Gdyby Panu Dudkowi chodziło o te kwoty, zapytałby o to na Komisji Rewizyjnej, a 
to jest po prostu zwykłe „gwiazdorzenie”. Takie jest moje zdanie. Dziękuję bardzo.  
 
02:49:44:29 [Teresa Bzymek]: Proszę Radny Pan Dominik Dudek.  
 
02:49:48:18 [Dominik Dudek]: Panie Przewodniczący Tofil, jakby Pan wiedział z czego wynikają 
różnice, to by Pan wiedział, że wtedy, co była sporządzona opinia to były inne kwoty. Ja o tym, że będą 
później uchwalone inne - nie miałem wiedzy. Nie wiem czy Pan na bieżąco śledzi zmiany, jakie 
zachodziły w budżecie i WPF na 2022 rok budżecie i WPF na 2022 - 2047, bo nie za bardzo chyba Pan 
sobie zdaje sprawę z tego, co tam było. Bardzo proszę Pani Skarbnik, niech Pani odpowie 
mieszkańcom z czego wynikają te zmiany.  
 
02:50:20:25 [Danuta Kopeć]: Jeśli chodzi o stronę dochodową, były zaktualizowane zadania, o których 
już wcześniej Pan Burmistrz mówił. Mianowicie były to zaplanowane środki w projekcie budżetu na 
dwie drogi - ulica Jodłowa i ulica Kielecka w Świętej Katarzynie. Z jednej z dróg trzeba było 
zrezygnować. W związku z tym po stronie dochodowej wzrosło tam, dochody wzrosły o 22 tysiące, ale 
to wynika też z tego, że liczyliśmy na refundację z rewitalizacji, ale ponieważ w 2021 roku za mało było 
tych wydatków poniesionych w związku z rewitalizacją, stąd możemy otrzymać dopiero refundację 
środków w 2022 roku. I tak, zmniejszenie dochodów z dofinansowania drogi na ulicy Jodłowej. 
Zwiększenia dochodów na ulicy Kieleckiej nie było, bo one pozostały na tym samym poziomie, ale 
zmniejszenie refundacji z tytułu rewitalizacji spowodowało to, że o 22 tysiące wzrosły dochody gminy 
w porównaniu z projektem budżetu. Zresztą to było mówione na komisji, ale ja mogę to powtórzyć, bo 
rzeczywiście po stronie dochodowej jest tych zmian niewiele. Natomiast po stronie wydatkowej, no jest 
trochę dużo prawda, bo mówiłam o takich, nie byłam przygotowana na to, bo nie wzięłam pewnych 
wydruków których, w których miałam... Nie, nawet mam te wydruki i tak żeby szybko przedstawić, 
gdzie najbardziej widać te zmiany. Nie będę mówiła o rozdziale 10, bo tutaj było przeniesienie jednego 
zadania z roku 2021, w 2022 z działu 901 przeniesione na 010 w związku ze zmianami klasyfikacji 
budżetowej. Tutaj, jeśli mówimy o dziale 600, jeśli Państwo oczywiście ci, co oglądają sesję, bo Państwo 
radni to wiedzą, że na Komisjach to było pozycja po pozycji omawiane, że tutaj w 605 jest część dróg, 
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które zostały przeniesione, niezrealizowane były wydatki w 2021 roku przeniesione na 22. No i ta 
Jodłowa, która została, no nie będzie realizowana i to spowodowało, że to milion czterysta na minusie 
pojawiło się tutaj, zmniejszony został plan po stronie wydatkowej. Jeśli mówimy o dziale 700, to tutaj 
też niewielka kwota została zmniejszona po stronie wydatków bieżących - przeniesiona do 707. 
Powstał nowy rozdział na gospodarowanie mieszkaniowym zasobem gminy i te 9 500 znalazło się w 
tym rozdziale. Natomiast zwiększona została kwota na wydatki majątkowe 185 tysięcy i to jest 
związane z zakupem działki na potrzeby Szkoły Podstawowej w Świętej Katarzynie. W projekcie 
zakładano, że ten zakup działki będzie rozłożony na do 2024 roku. Tutaj po rozmowach, no taka była 
decyzja, zresztą Pana Burmistrza. Ja jestem tylko od tego żeby wykonywać polecenia i nanieś 
odpowiednio na papier, dobrze nanieść na papier, bo wiadomo, że służby kontrolne swoją drogą, 
zadowolenie mieszkańców też ma dla mnie znaczenie, ale tutaj chodzi o to żeby ten wydatek był w 
ciągu dwóch lat, a nie w ciągu trzech lat. 710 04 - to tutaj zwiększone o 8 tysięcy 610 - to jest Plany 
zagospodarowania przestrzennego, też nie zrealizowane w 2021 roku, a związane z cmentarzem we 
Wzdole, to cały czas jest w Wieloletniej Prognozie Finansowej i w przedsięwzięciach także z nazwy 
widać te zadania, bo zarówno w załączniku do uchwały budżetowej, jak i do Wieloletniej Prognozy 
Finansowej. w 750 95 - no tutaj zwiększenie diet dla Rady, 20 tysięcy archiwum w tym roku, 754 12 też 
zostały zwiększone wynagrodzenia dla konserwatorów na 1300 OSP, tak dla konserwatorów OSP. 421 
paragraf - to jest zakupy materiałów i wyposażenia też dla OSP Bodzentyn, tam chodzi o zakup węży 
hydraulicznych, oleju do tych węży. Te wszystkie zmiany, jak już idąc tak po kolei mówię, że 
spowodowały ponowne przeliczenie rezerw, zarówno na rezerwy ogólnej, jak i na rezerwy na 
zarządzanie kryzysowe. 801 to jest dział tak naprawdę szkół i tutaj 100% 99, 99 procent, to jest, setnych 
procenta, to jest zmiany dokonane przez Centrum Obsługi Oświaty, bo już zaczynam się przejęzyczył 
żeby to szybko powiedzieć, bo jestem dopiero na drugiej stronie, a jest ich 4.  
 
02:55:40:22 [Teresa Bzymek]: Pani Skarbnik, czy Pan Radny, czy pan radny Dominik Dudek życzy 
sobie tego wszystkiego odtwarzania, odtwarzania?  
 
02:55:52:01 [Danuta Kopeć]: Zwiększono wydatki o 2 miliony 353 tysiące 21 gorszy 11 złotych. Ale też 
muszę Państwu powiedzieć, że tutaj tak naprawdę największą kwotę zmiany stanowi zadanie 
"Rewitalizacja Bodzentyna", gdzie w projekcie zakładano, że to jest powyżej 5 milionów. Ja już nie chcę 
tutaj szukać w załączniku, że przeczytać dokładnie, ale założenie jest na ten rok powyżej 8 milionów i 
między innymi zwiększył się deficyt o kwotę związaną właśnie z wprowadzeniem środków, które 
podlegały szczególnym zasadom. One są na rachunku bankowym i one też między innymi zwiększają, 
zwiększają kwotę deficytu i tą kwotę deficyt również zwiększa, będąc przy deficycie, taki program 
"Laboratoria przyszłości", to zadanie też nie było zrealizowane w 2021 roku. Ministerstwo stało na 
stanowisku, że pozwoli 60 procent wykorzystać środków żeby nie zwracać całości dotacji. Później 
odstąpiło od tego, bo było za mało czasu. Dyrektorzy nie mogli znaleźć wykonawców, więc lepiej na 
spokojnie, no podejście jest, zupełnie się zmieniło ministerstwa, że te środki mogą być wydane, 
przesunięte na przyszły rok i stąd też te szczególne zasady i to zwiększenie deficytu. Na to zwiększenie 
deficytu mają również te środki. No i przyznam szczerze, że takich zmian to tutaj nie widzę, chyba, że 
czegoś nie zauważyłam, bo przyznam szczerze, że już tyle tych liczb jest, że trzeba naprawdę za każdym 
razem wpatrywać się w nie żeby wiedzieć czego dotyczą. Ale ponieważ robiłam to, więc doskonale 
znam każdą jedną pozycję tej zmiany, tej autopoprawki, więc jeśli coś, czegoś nie dopowiedziałam, albo 
powinno być wypowiedziane to bardzo proszę o pytania.  
 
02:57:47:21 [Teresa Bzymek]: Czy Pan radny Dominik Dudek chciałby jeszcze?  
 
02:57:56:22 [Dominik Dudek]: Pani Przewodnicząca, takie pytanie pierwsze podstawowe - czy 
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jesteśmy w dyskusji nad projektem uchwały budżetowej?  
 
02:58:02:26 [Teresa Bzymek]: Nie jesteśmy.  
 
02:58:02:26 [Dominik Dudek]: To ja poczekam na dyskusję w takim układzie. Dziękuję.  
 
02:58:05:18 [Teresa Bzymek]: Ja tylko nawiązuje do Pana pytania wcześniejszego. Jak Państwo 
zauważyliście, nie była odpowiedź taka prosta na pstryknięcie palca, żeby Pan Przewodniczący Komisji 
Pan Jerzy Tofil mógł tak szybko odpowiedzieć. Sprawy, które przedstawiła nam Pani Skarbnik były 
naprawdę szczegółowo omawiane na posiedzeniach stałych Komisji w poniedziałek. Także dziękuję 
Pani Skarbnik za odpowiedź. I przechodzimy do kolejnego podpunktu. To jest podpunkt 4: 
Odczytanie opinii w sprawie projektu budżetu przez Przewodniczącego Komisji Planowania Budżetu i 
Mienia Komunalnego. Bardzo proszę Panią Przewodniczącą - panią Annę Obarę o przedstawienie 
opinii.  
 
02:59:02:12 [Anna Obara]: Komisja Planowania Budżetu i Mienia Komunalnego Rady Miejskiej w 
Bodzentynie w dniu 2 grudnia 2022 roku.  
 
02:59:08:02 [Teresa Bzymek]: Jest włączony tylko odsunięty troszkę.  
 
02:59:12:16 [Anna Obara]: Po przeprowadzonej analizie oraz zapoznaniu się z pozytywnymi opiniami 
Komisji Stałych jednogłośnie pozytywnie opiniuje przedłożony przez Burmistrza Miasta i Gminy 
Bodzentyn projekt budżetu gminy Bodzentyn na 2022 rok i Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2022-2047 oraz wnosi o ich uchwalenie. Dziękuję.  
 
02:59:35:28 [Teresa Bzymek]:Dziękuję. Przechodzimy do podpunktu 5: To jest dyskusja nad projektem 
uchwały budżetowej. Bardzo proszę Państwa radnych o zadawanie pytań proszę. Prosze Radny Pan 
Dominik Dudek.  
 
02:59:52:24 [Dominik Dudek]: Mam dwa pytania do Pani Skarbnik i do Pana Burmistrza. Jedno może 
zacznę od pytań do Pani Skarbnik. Proszę powiedzieć mieszkańcom, na jakim poziomie mamy obecnie 
deficyt budżetowy w 2022 roku? Proszę tylko o podanie kwoty, bo ja chciałem wcześniej też kwoty, nie 
wchodzenie w szczegóły, żeby to było jasne i czytelne. Proszę o podanie samej kwoty deficytu w 2022 
roku. To jest pytanie numer jeden. Oraz proszę powiedzieć, jaka jest przewidywana łączna kwota długu 
w roku 2022. A teraz mam pytanie jeszcze do Pana Burmistrza. Proszę powiedzieć, ile z 
wnioskowanych przeze mnie i Ewelinę Dróżdż, wiele zadań zostało ujętych w budżecie na 2022 rok? 
Nadmienię, że złożyliśmy kilkanaście zadań. Te zadania były poprzedzone konsultacjami z 
mieszkańcami. Tak pokrótce: budowa świetlicy w Bodzentynie z wykorzystaniem jej przez seniorów. 
Na spotkaniu z mieszkańcami również Pan słyszał, że seniorzy są jak najbardziej za takim działaniem. 
Zakup dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Bodzentynie ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego. 
Jak Pan będzie chciał, nawet mam wiadomość od strażaków, jaki ten samochód ma wyglądać, jakie ma 
mieć parametry. Zakup gruntów pod budowę nowej remizy Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Bodzentynie. Chodzi o to, że obecnie wykonana remiza nie wiem czy do końca spełnia wszelkie 
wymogi, a mianowicie, że szatnia znajduje się tu, gdzie garaże - tam są spaliny niebezpieczeństwo i tak 
dalej, i tak dalej. Zakup gruntów pod cmentarz komunalny. Wykonanie projektu. Pod drogę łączącą 
ulicę Południową z ulicą Miejską. Budowa kompleksu sportowego w Bodzentynie wraz z 
pełnowymiarowym boiskiem do piłki nożnej oraz szatniami. I to bardzo ważna rzecz - wykonanie 
monitoringu Bodzentyna oraz miejscowości innych na terenie Gminy Bodzentyn. Te akty wandalizmu 
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pojawiają się w różnych lokalizacjach. O aktach wandalizmu jeszcze w wolnych wnioskach powiem. To 
co bardzo boli mieszkańców, czego im brakuje - Organizacja Dni Bodzentyna w 2022 roku. Mam 
nadzieję, że te dni w końcu się odbędą. Tym bardziej, że odbywało się wiele festynów, no i wówczas 
pandemii, można powiedzieć nie odczuwaliśmy, w w przypadku Dni Bodzentyna, jednak ta pandemia 
się pojawiła. Inne zadania to na przykład: zakup gruntów pod drogę dojazdową do cmentarza 
żydowskiego w Bodzentynie wraz z miejscami parkingowymi oraz zakup doposażenia w postaci 
zabawek i pomocy naukowych i dydaktycznych dla Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Bodzentynie. 
To jest to, co też zgłaszali mi nauczyciele Zespołu Szkolno - Przedszkolnego może nawet z 
uwzględnieniem bardziej na tą część przedszkolną, gdzie chyba się nie doczekali wystarczającego 
wsparcia, bo widzę, że w jednym z projektów Budżetu Obywatelskiego złożyli projekt, aby takie 
wsparcie uzyskać. Tam jeszcze były inne elementy. Bardzo bym prosił żeby Pan Burmistrz powiedział, 
ile z tych naszych zadań zostało uwzględnione w tym budżecie. Dziękuję.  
 
03:02:55:28 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę Pani Skarbnik - pani Danuta Kopeć.  
 
03:03:03:09 [Danuta Kopeć]: Proszę Państwa, zanim odczytam kwotę deficytu muszę powiedzieć o 
jednej rzeczy. Kilka lat temu obowiązywało takie prawo, że niewykorzystane dotacje mają samorządy 
Gminy, mają obowiązek zwrócić dysponentowi środków. To się zmieniło i od dwóch czy trzech lat 
funkcjonuje to w ten sposób, że środki przekazane w postaci dotacji, szczególnie na zadania z udziałem 
środków unijnych, rządowych pozostają w budżecie, w budżetach gmin. I te środki traktowane są od 
zeszłego roku, jako szczególne zasady. I mówiąc o deficycie, który wynosi 9 milionów 308 tysięcy 819 
złotych 66 groszy, to właśnie kwota 6 milionów 414 tysięcy 568 złotych i 54 grosze, to właśnie kwota, 
którą widzimy na rachunkach bankowych - to jest kwota na rewitalizację, to jest kwota na żłobek, to 
jest kwota na Laboratoria Przyszłości. To jest kwota, jeszcze chyba jednej z dróg. Ja muszę zobaczyć 
Panie Burmistrzu, chyba tak - To jest kwota 622 tysiące - remonty drogi w Ściegni, to wszystko składa 
się na tę kwotę 6 milionów 414 złotych 568 złotych i 59 groszy. I proszę Państwa, w projekcie budżetu 
nie było wprowadzenia wolnych środków. Te wolne środki wprowadziłam w kwocie 444 tysiące. Daje 
mi prawo taką możliwość, dlatego, że zmieniając zakup działki tej na potrzeby Szkoły Podstawowej w 
Świętej Katarzynie, trudno jest znaleźć środki tuż w ciągu miesiąca żeby sfinansować 200 czy 300 
tysięcy, dodatkowo 250 tysięcy. I jeszcze podwyżki, które tak naprawdę są udziałem zmian, które są 
wprowadzone. I bardzo dobrze, bo naprawdę te kwoty obowiązywały wiele lat. Czy to mam na myśli 
radnych, czy to mam na myśli strażaków czy to nas pracowników, bo przecież wprowadzone są, 
wprowadzona jest zmiana w ustawie o wynagrodzeniu pracowników samorządowych, o 
wynagrodzeniu osób na kierowniczych stanowiskach. Ja się cieszę z tego, bo naprawdę nie tylko my w 
Urzędzie, gdzie jesteśmy rzeczywiście osobami na świeczniku, ale również w zakładach pracy to 
wynagrodzenie, to wynagrodzenie jest wyższe. No i oczywiście kwotę, część deficytu, stanowi, będzie 
pokryta kredytem, który zaplanowany jest na ten rok. No proszę Państwa taka inwestycja dwanaście 
milionów, jak rewitalizacja w Bodzentynie. Czy będzie zaciągnięty czy nie? W zeszłym roku było 
zaciągnięte w związku z niespodziewaną dla nas sytuacją, gdzie musieliśmy zwrócić wykonawcy prawie 
2 miliony, nie będę mówiła prawie dwa miliony, bo milion osiemset tysięcy. I tutaj też musimy się 
zabezpieczyć tą kwotę kredytu. Ale tak jak mówię, czy ona będzie wykorzystana czy nie zorientujemy 
się dopiero w trakcie roku, bo tak jak, pracując nad budżetem po raz, kolejny rok to ja wiem, że czasami 
ten budżet jest wywrócony do góry nogami. Jedne inwestycje są zlikwidowane, bo pojawiają się 
korzystniejsze inwestycje, takie jak na przykład źródła finansowania czy tak jak na przykład budowa 
infrastruktury energetycznej energooszczędnej. Stąd możecie Państwo powiedzieć, że albo nie był 
wykorzystany Fundusz Sołecki, bo te środki były przeznaczone na oświetlenie uliczne. No dobrze, ale 
tutaj mamy dobry projekt, duże dofinansowanie i szkoda byłoby z tego projektu nie skorzystać. Drugie 
pytanie, powiedziałam o deficycie, i nie wiem czy... Kwota długu, ta kwota długu, która jest podana w 
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wieloletnich objaśnieniach do Wieloletniej Prognozy Finansowej kształtuje się na poziomie 27 
milionów 881 tysięcy 577 złotych i 61 groszy. I oczywiście uwzględnia ten zaciągnięty kredyt, 
zaplanowanie zaciągnięcia kredytu w 2022 roku. Ale tak jak już powiedziałam, że jeśli sytuacja na tyle 
będzie korzystna i nie będzie potrzeby zaciągania tego kredytu, to automatycznie ta kwota długu się... 
Kwota długu się zmieni. Dziękuje.  
 
03:08:04:00 [Teresa Bzymek]: Bardzo proszę Pana Burmistrza.  
 
03:08:12:24 [Dariusz Skiba]: Szanowni Państwo, Pan radny Dudek zadał pytania konkretnie, 
oczywiście złożył wniosek, wpłynął on 18 października. Ewelina Dróżdż, Dominik Dudek - radni 
Rady Miejskiej Bodzentynie, 15 pozycji jest w tym wniosku. Nie pamiętam dokładnie kwoty, ale trzeba 
liczyć, że to jest około 7 milionów. czy 8. Nie pamiętam dokładnie, trzeba po prostu policzyć teraz na 
szybkiego. Budowa świetlicy w Bodzentynie - nie wiem czy wiejskiej czy miejskiej, dla seniorów. 
Wybudowaliśmy budynek w ramach Związku Gmin Gór Świętokrzyskich. Ponieśliśmy koszty prawie 3 
miliony. I nagle wchodzi pomysł żeby budować świetlicę dla seniorów, gdzie jest dużo pomieszczeń i 
jeszcze budować remizę, gdzie jest wyremontowana. No to jest pomysł, strzał w dziesiątkę widzę. 
Zakup gruntu pod tą remizę. Kupujemy grunty dla mieszkańców pod plac targowy w ramach 
komunikacji i rozszerzenia naszej działalności, to Pan jest przeciwny. A teraz Pan wnioskuje żeby kupić 
za 300 tysięcy jeszcze nie wiadomo gdzie - pod siedzibę OSP, gdzie po konsultacji parę lat temu na 
wniosek strażaków, dokonaliśmy wyboru żeby pozyskać środki na remont remizy. To jest 
gospodarność? Absolutnie nie. Pod cmentarz komunalny. To jest dyskusja od wielu lat. Ksiądz 
Proboszcz w 2015 roku już o tym mówił żeby na przykład gmina przejęła ten cmentarz na komunalny. 
Temat jest do dyskusji z Księdzem Proboszczem żeby w przyszłości na etapie aktualizacji studium też 
wprowadzić tą inwestycję, ten zakup pod cmentarz komunalny. Ulica Południowa, Miejska - to tam od 
kierunku do Podgórza, droga gminna. Sądzę, że jak się uporamy z innymi rzeczami, które projektujemy 
w Bodzentynie - most na rzece Psarce, czy tam Kwai, ulicę Piłsudskiego, Świętokrzyską i tutaj 
rewitalizację Langiewicza, Wesołą, Kościelną, Armii Krajowej, Pasiekę - to możemy przejść do 
kolejnych działań. Zakup gruntów pod Park Miejski ze strefą relaksu w Bodzentynie. 400 tysięcy. Moi 
Drodzy, mówimy o tym od lat, ale nie po to wzięliśmy w dzierżawę, w użyczenie tutaj Park, Stawy 
Biskupie żeby później jeszcze teraz kupować jeszcze działki na inny park. Żeby park powstał, to muszą 
być drzewa, a żeby drzewa były to muszą rosnąć z 60 lat. A tu mamy już park u stóp Pałacu Biskupów 
Krakowskich i jest to w trakcie realizacji, projekt realizowany właśnie m.in. w celu takiego relaksu i 
turystycznych działań na terenie miasta Bodzentyn. Kompleks sportowy za dwa i pół miliona złotych. 
Która działka? Nie wie na której działce. Monitoring. Mówiliśmy na zebraniu, że monitoring będzie w 
ramach rewitalizacji, a brakujące ulice zrobimy z własnych środków. O tym mówiliśmy. Dni 
Bodzentyna - oczywiście była przerwa, ale w ramach, no nie wiem, może zmniejszenia się tych 
obostrzeń, ale widzimy dzisiaj, że zmarło w Polsce już ponad 700 osób na koronawirusa. Może uda się 
zrobić te Dni Bodzentyna. Na wsparcie dla organizacji pozarządowych. To już jest temat jakby 
ustalony, że na tyle, ile nas stać, na tyle będziemy realizować to zadanie Zakup drogi pod Cmentarz 
żydowski za 100 tysięcy złotych z miejscami parkingowymi. Bo tam, moi drodzy, płacimy dzierżawę 
jednemu Panu od wielu lat. Dojście jest bezpieczne prawda. Kto ma możliwość to korzysta z tego. 
Gmina i tak ponosi duże koszty, utrzymując ten cmentarz, cyklicznie wykaszając i dbając o to miejsce 
pamięci narodowej. Więc z naszej strony jest dużo pracy w tej sprawie, a jeśli chodzi o zakup to, nie 
wiem od kogo i w którym miejscu. Wykonanie chodnika na ulicy Południowej w Bodzentynie. Pan tu 
napisał, Państwo, a przecież to jest w budżecie już w tym roku jest zapisane i tylko, tylko niektórzy nie 
głosowali nad tym budżetem. Ten temat, będziemy ogłaszać przetarg w styczniu, a to jest w budżecie w 
tym roku, przeniesione na rok przyszły dwieście tysięcy złotych. Wyposażenie przedszkola w zabawki, 
pomoce dydaktyczne. Ja nie nie słyszałem od Pani Dyrektor póki co, nie wiem, może Zastępca słyszał 
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o tym, że jest taka potrzeba żeby kupić większą. Jeśli będzie potrzeba to zakupimy te urządzenia i 
zabawki. Łącznik, nawierzchnia łącznika od Kieleckiej, ulicą Wąską i Straży Pożarnej. Ten temat też 
jest w budżecie w pozycji zapisany. W tym roku już był ujęty, ale też nie wszyscy głosowali. Tą 
Podmurze i Straży Pożarnej. Część tych Państwa wniosków jest zasadnych oczywiście, ale moi drodzy, 
nie mogliśmy wszystkich wprowadzić, bo po prostu bo nie wiadomo, które działki, z jakich środków 
środków zewnętrznych. Po drugie - kusi mnie żeby odczytać ten załącznik cały. Tylko to zejdzie 40 
minut. Ile jest zapisów w tym załączniku. Załącznik numer trzy drodzy Państwo w budżecie. To jest 
ogrom inwestycji, ogrom planowanych - wcześniejszych i obecnych. I sam fakt, że Państwo 
wnioskowali o kwoty szacowane, nie wiem około 7 milionów złotych. A my na Bodzentyn mamy w 
tym załączniku zaplanowane ponad 12 milionów złotych. Czyli przewyższyliśmy jakby wasze 
oczekiwania. Dziękuję.  
 
03:14:39:06 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Radny Pan Włodzimierz Bąderski.  
 
03:14:45:17 [Włodzimierz Bąderski]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panowie Burmistrzowie, 
proszę Pana Burmistrza Dariusza Skibę o pewne sprostowanie, w związku z rewitalizacją w 
Bodzentynie i przebudową ulicy Wesołej, Langiewicza i Kościelnej, gdzie zakończenie inwestycji 
będzie pod koniec październikab na początku listopada lub nawet nie w tym roku, żeby nie obiecywać 
ludziom Dni Bodzentyna, bo w tym roku to też nie jest realne, bo nie wytrzaśniemy z rękawa miejsca na 
zrobienie Dni Bodzentyna, trzeba to ludziom powiedzieć, że nie zrobimy tego jeszcze w tym roku. I to 
będzie najbardziej mi się wydaje takie ekonomiczne i uzasadnione, bo zróbmy ten Bodzentyn, 
odnówmy go jak to się mówi, upiększmy go, a dopiero w następnym roku, cieszmy się tym, co zrobimy 
w tym roku. Dziękuję bardzo.  
 
03:15:29:19 [Dariusz Skiba]: Prosze Pan Burmistrz.  
 
03:15:35:29 [Dariusz Skiba]: Do Pana Bąderskiego - ja nie obiecywałem, że będą tylko po prostu 
rozważymy to, jaka będzie pandemia i może inne okoliczności, bo to jest obietnica. To jest Pana 
oczywiście wniosek, Pana głos bardzo ważny, dlatego, że Pan jest radnym z tego miasta, jak pozostała 
dwójka. No to widać też małe rozbieżności. Tak wygląda człowiek, po prostu różnimy się i to jest 
naturalny proces.  
 
03:16:01:01 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Radny Pan Dominik Dudek.  
 
03:16:05:00 [Dominik Dudek]: Podkreślę na początek, że większość z tych pomysłów, z tych zadań 
wynikła z rozmów z mieszkańcami, w wyniku rozmów z mieszkańcami. Dlatego dziwi mnie 
stanowisko Pana Bąderskiego, czy Pan konsultował to z jakimkolwiek mieszkańcem, że mieszkańcy nie 
chcą Dni Bodzentyna? A my rozmawialiśmy i ludzie chcą dalej tych Dni Bodzentyna. Zważywszy na 
fakt, że ciągle słyszymy o festynach, które odbywają się w poszczególnych miejscowościach... Pani 
Zofio Gliwa, jak Pani coś chce powiedzieć proszę głos zabrać do mikrofonu, bo Pani tam sobie coś 
pod noskiem mruczy, a mieszkańcy też by chcieli usłyszeć.  
 
03:16:38:07 [Teresa Bzymek]: A mógłby Pan się skupić na zadawaniu pytań?  
 
03:16:42:06 [Dominik Dudek]: A mogłaby Pani wprowadzić porządek, a nie, żeby radni nie 
przeszkadzali. No to niech Pani prowadzi, tak jak trzeba i będzie spokojnie.  
 
03:16:50:11 [Teresa Bzymek]: I tak to czynię.  
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03:16:50:11 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Idziemy dalej, Panie Burmistrzu Pan 
mówi, że to jest ujęte, było ujęte, ale jest przesunięte na następny rok. Nam chodziło o zrobienie tych 
inwestycji w tym roku. To są Panie Burmistrzu wielokrotnie różne inwestycje. Wspomniał Pan słynny 
most na rzece Kłaj. Z roku na rok przestawicie, przesuwacie to w budżecie i teraz, i teraz powiem Panu, 
takich inwestycji jest więcej. Powiem Panu, tak odnośnie monitoringu. Nie wiem, czy Pan doczytał do 
końca, ale tam jest też na terenie gminy Bodzentyn. Czy to jest problem w tych miejscowościach, gdzie 
miejscowości są ulokowane przy jednej drodze założyć kamerę na wlocie i na wylocie żeby była 
świadomość, co się dzieje, jak się dzieje. Czy Pan wie ile razy policja interweniuje u prywatnych osób z 
prośbą o monitoring? Bo brakuje tego monitoringu. W tym punkcie to nie tylko Bodzentyn, ale cała 
gmina. Panie Burmistrzu cała gmina. Odnośnie budowy świetlicy. Słyszał Pan na spotkaniu z 
mieszkańcami Bodzentyna, a jak pozytywnie seniorzy podeszli do naszego pomysłu. Słyszał to Pan i 
zna Pan argumenty, oni chcą miejsce własne, a nie pokój, pomieszczenie, które będą dzielić z kilkoma 
stowarzyszeniami. Chcą w każdej chwili móc wejść, tak jak to mają taką możliwość na przykład 
mieszkańcy niektórych miejscowości. Słyszał Pan to na spotkaniu i dziwię się, że Pan takie argumenty 
porusza. Odnośnie remizy OSP - ma Pan tutaj emerytowanego strażaka. Niech Pan zapyta pana 
Włodzimierza, czy normalne jest żeby w garażach były szatnie, bo są obcięte pomieszczenia dla 
strażaków strasznie. Ja byłem, oglądałem. Panie Burmistrzu - jeden natrysk, gdzie w akcji bierze udział 
sześciu i więcej, w zależności na ile samochodów pojadą. Pan był. Oglądał to? Ja rozmawiałem z tymi 
ludźmi. Tu wszystkie te punkty, to nie wynikają Panie Burmistrzu z naszej jakiejś tam pomysłowości i 
uszczypliwości, tylko z potrzeb mieszkańców naszej miejscowości - Bodzentyna. Mówi Pan, że nic Pan 
nie słyszał o potrzebach związanych z zakupem zabawek i pomocy naukowych. To po co oni złożyli 
ten Budżet Obywatelski na takie działanie zbliżone? Nie no wie Pan. To Pan się interesuje w ogóle tymi 
szkołami, co oni mają poza potrzeby, czy nie interesuje? Pan nie wie. Panie Burmistrzu, ja Pana nie 
obrażam. Proszę Pana, jakby Pan posłuchał siebie, jak Pan pod moim adresem mnie obraża, nawet 
dzisiaj na sesji kilka... Panie Burmistrzu proszę o spokój. Ja Panu nie przerywałem, Pana tu jakieś 
emocje muszą ponosić na każdej sesji. Panie Burmistrzu, niech Pan popyta i zapyta jakie są potrzeby. 
No bo teraz mówi Pan, że takich potrzeb nie zna, a okazuje się, że potrzeba jest, bo nawet w Budżecie 
Obywatelskim to jest zgłoszone. Czyli jak, my chodziliśmy i pytaliśmy o potrzeby realne, nie czekaliśmy 
na jakieś tam wpływy pisma i tak dalej. Taka uwaga. Pismo było złożone 8 października, nie 18, bo tam 
może byśmy się w terminie nie zmieścili. To taka uwaga kosmetyczna, ale niech Pan zauważy, że 
potrzeby w większości wynikają z potrzeb zgłaszanych przez mieszkańców. Ja umiem iść do 
mieszkańców, umiem z nimi rozmawiać, umiem pytać czego potrzebują. To jest tak jak z ulicą Pasieka. 
Rozmawiałem ze wszystkimi mieszkańcami. Nikt nie chce tam przelotówki. Nikt. Rozmawiałem z 
mieszkańcami, chcą drogę, chcą pobocze, ale nie żeby była przelotówka 24 na dobę. Ja rozmawiałem z 
tymi ludźmi, Panie Burmistrzu mają teraz spokój, bo nikt im nie jeździ. Każdy kto przyjeżdża w ulicę, 
nie przejedzie dalej musi stanąć przed czyjąś posesją, w związku z czym oni mają wygodę. Ja też 
mieszkam w okolicy i widzę jak tam natężenie ruchu zmalało. Proszę porozmawiać z ludźmi, a nie 
robić czegoś takiego, że wydaje mi się, że ja komuś poprawię życie, ulepszę życie. Nie - pytajmy ludzi o 
potrzeby i dopiero wtedy wychodzimy z jakimiś pomysłami. Ulica Piłsudskiego - zgłaszają się do mnie 
mieszkańcy. Będziemy, robimy, będziemy. Kiedy? To jest, wiadomo jest w budżecie, ale to w budżecie 
może być przesunięte na następny rok, na następny, następny. I możemy sobie tak przesuwać wszystko 
w budżecie. To jest tylko papier, to jest tylko papier. Papier, jak to mawiają wszystko przyjmie i może to 
być stopniowo przesuwane. Niech Pan wsłucha się w potrzeby mieszkańców. To jest moja taka prośba 
i sugestia. Dziekuję.  
 
03:21:17:14 [Teresa Bzymek]:Dziękuję.  
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03:21:25:07 [Dariusz Skiba]: Szanowni Panstwo, czy mogę, czy nie mogę, bo to już jest naprawdę 
paranoja i skandal Pana Radnego, to jest absolutne, to co mówi jest nie do uwierzenia. Proszę Pana, 
wpompowaliśmy 12 milionów teraz budżecie na rewitalizację, kosztem czego? Kosztem innych gmin, 
innych przepraszam, miejscowości - Świętej Katarzyny - zrezygnowaliśmy tam z drogi, żeby 
doszacować Bodzentyn. Były pieniądze z programów górskich - prawie 3 miliony. Gdzie one poszły? 
Do Wzdołu? Do Psar? Do Bodzentyna. Pozyskaliśmy środki na rewitalizację miasta - gdzie poszły do 
Bodzentyna. Mamy 12, największa inwestycja, w budżecie i WPF największa w gminie ponad 12 
milionów złotych. Mamy teraz zabrać te 7 milionów złotych i dołożyć do tego. Tak Pan chce? Możemy 
to zrobić, zabrać z centrum miasta i na Pana potrzeby, Państwa potrzeby. I Pan mnie zarzuca, że nie 
słucham mieszkańców. Przecież to jest projekt na wniosek mieszkańców miasta i gminy Bodzentyn. 
Mieszkańcy wnioskują o jeszcze większe zadania i działania, większe, nie tylko te Państwa, które 
pisaliście, bo ja znam też wiele osób z Bodzentyna i oni jeszcze więcej chcą żeby realizować. Inne rzczy, 
o kótrych też Pan jeszcze też nie wie. Poważne i mniej poważne. To jest splot wniosków mieszkańców 
naszej gminy. Pewnie, że może Pan złożyć wniosek jeszcze z 15 innych na 10 milionów. Tylko co, 
realne jest? Nie podaje Pan lokalizacji zakupu działki. Nie padali Państwo skąd te pieniądze przenieść, 
z której ulicy Bodzentyna na, kótrą ulicę Bodzentyna. Przecież nie będę brał ze Ścigni na remont drogi 
Bodzentyna, bo tam mamy dofinansowanie. Nie będę brał z Psar z sali sportowej, bo tam mamy 
dofinansowanie, żeby Panu zrobić przyjemność. Byłoby jeszcze o tyle fajnie, cudownie by Pan ten 
budżet wspierał, a Pan sobie żąda, jakiś koncert życzeń. Jakieś tutaj swoje podteksty opiniując, o straży 
pożarnej, to skąd się wziął ten remont straży, na Boga. Skąd się wziął remont straży, strażnicy? To mój 
pomysł był? - Strażaków, mieszkańców. Stropy się rozszalały. Pękały stropy, schody były 
niebezpieczne, nie było przestrzeni. Wydaliśmy prawie 3 miliony złotych - półtora miliona z budżetu 
gminy i milion dwieście z pieniędzy unijnych. I co, mamy teraz chodzić za działką, kupować za 300 
tysięcy i jeszcze szukać 5 milionów na remizę nową, gdzie mamy inwestycje. Mówi Pan, przenosimy 
środki z roku na rok. - Tak, ale my mamy umowę z projektantami od kilku lat od 4, 5 lat. Ale są 
problemy - jakie środowiskowe, zabytkowe, archeologiczne. Nielegalny wylot z ulic zrobił ktoś, 
samowola budowlana była, o czym nie wiecie Państwo jeszcze, że musieliśmy robić za innych, projekt 
przepustów na styku dróg wojewódzkich i gminnych. To jest nasze działanie celowe żeby opóźniać? 
To nam też jest nie na rękę, bo czas płynie, a my to mamy zrobić jak najszybciej. A projektanci się 
zwijają nie wiem jak, ale denerwują się, bo też nie mogą załatwić w Wodach Polskich, u archeologa, w 
Urzędzie Ochrony Zabytków, w starostwie, bo trzeba się czekać osiem miesięcy teraz. I teraz to jest, 
zrzucić winę na Skibę, bo jest najprościej. Skiba nieudolny, Skiba nie rozmawia z mieszkańcami. Pan 
chyba kpiny sobie robi ze mnie, że ja nie rozmawiam z ludźmi. Ile ja chodzę po różnych 
miejscowościach i w różnych miejscach jestem żeby dopytywać. To ja zainicjowałem spotkania 
cykliczne, co roku wiosna, jesień. Nikt inny tego nie robił. I proszę takich rzeczy nie mówić, bo to jest 
kłamstwo i populizm. Mówię, drodzy mieszkańcy. Największa inwestycja, która się zaczęła już, to jest 
w mieście Bodzentyn. 12 milionów złotych ponad jest, w przyszym roku chyba osiem jest osiem 
milionów na rok przyszły. Jeszcze będą przetargi plus Stawy Biskupie, to jest razem, ale plus jeszcze 
przy zamku sprawy około 7 milionów. Inwestycje. I tam jest naszych też zaplanowanych około półtora 
miliona złotych - na zamek plus ponad 6 i pół chyba, unijne środki. Tu by dużo mówić, prawda ale 
granie na emocjach ludzkich związanych z tym, że czegoś nie wprowadziliśmy to jest zwykłe, zwykła 
podłość to wszystko, tak powiem, elementarny brak przyzwoitości i szacunku do naszej pracy. Postawa 
i to wszystko. Dziękuję.  
 
03:26:49:21 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Radny Pan Włodzimierz Bąderski.03:26:49:21 
[Włodzimierz Bąderski]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panowie Burmistrzowie, ja może 
spróbuję ostudzić troszeczkę te zapały. Mam nieco różne opinie, co do pewnych działań, pewnych 
rzeczy, też po konsultacjach z mieszkańcami, którzy mają inne oczekiwania, niż ci, co Pan Dominik 
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mówi, bo mówię o ulicy Wesołej, gdzie koniec ulicy Wesołej to jest mur, który się wali. Robimy 
inwestycje, chcemy zrobić przepiękny plac targowy i nikt nie pomyślał o tym, że musimy zacząć od 
muru, bo możemy zrobić plac targowy. ten mur się zawali i zaleje to wszystko. Więc moje działania są 
w tym kierunku żeby ten plac targowy zrobić, jak jest w Starachowicach, w Łagowie z prawdziwego 
zdarzenia z budkami, z zielenią, z kostką, z pięknymi miejscami, gdzie przyjadą handlowcy, przyjdą 
ludzie, będą się cieszyli. Następne rzeczy - to Pan Dominik mówi, że ludzie nie chcą żeby ta droga była 
drożna. Panie Dominiku, robimy parking za dzwonnicą, to będzie parking na jakieś 60-70 
samochodów i jeżeli przyjedzie ktoś odebrać ten parking musi być coś takiego, jak droga ewakuacyjne. 
I to jest droga ewakuacyjną. Może ktoś nią jeździć, a może nie, ale ona musi być, bo to jest standard 
żeby ten parking odebrać. Następnie rozmawialiśmy z Proboszczem. Jest bardzo rad za pewną 
inwestycją - zrobienie wejścia z parkingu na teren kościoła. Czekamy na przyjazd Wojewódzkiego 
Konserwatora Zabytków, który by wyraził zgodę na to, że przyjeżdżają sobie ludzie, zostawiają 
samochody i wchodzą sobie na teren kościoła. Przyjeżdżają sobie ze zwłokami, gdzie jest miejsce, nie 
muszą jeździć, niszczyć terenu tego kościoła, tego wszystkiego, jak jeżdżą i tędy sobie będą mogli 
wejść. I chodzi o to, że szukamy środków, jeżeli wyrazi zgodę wojewódzki konserwator zabytków, 
będziemy szukali środków na to, żeby to zrealizować z podjazdem dla niepełnosprawnych, z ładnym 
wejściem. Dalej. Ten parking jest zaprojektowany tak, że musi być druga droga zjazdowa - jedna 
wjazdowa, druga. Ten parking, plus ten plac targowy jest dość duży. Wychodzi z tego wszystkiego. I 
teraz tak - będzie ogrodzenie po prostu. Jeżeli będzie ta droga ewakuacyjna, to jest wszystko dobrze. 
Jeżeli nam się uda pozyskać środki, bo bardzo proszę mieszkańców Bodzentyn o poparcie tego 
funduszu obywatelskiego, bo te środki między innymi są na to żeby zrobić z prawdziwego zdarzenia 
plac targowy, żebyście przychodzili, żeby była możliwość wejścia i od Rynku z tej strony drugiej. 
Parking robimy pod tym kątem, że nie wiem czy wszyscy wiedzą, że na Górnym Rynku jest teren 
zamieszkania, gdzie pierwszeństwo mają dzieci, ludzie przechodzący. Nikt z tego nie korzysta i chcemy 
zrobić ten parking, żeby odciążyć ten Górny Rynek nawet do minimum zmniejszyć ruch na tym 
Górnym Rynku, a wszystkie te samochody wyrzucić na parking za kościół. I to są dla mnie inwestycje 
bardzo sensowne. Nie będę chwalił Pana Burmistrza za remizę, czy za ten budynek, bo powiem, że to 
był nie do końca przemyślany krok. Bo poszły duże pieniądze, a czym bardziej się remontuje stare 
domy, to są koszty większe, bo trzeba dwa razy płacić za rozbiórkę i później zabudowę. Ale jest to, nie 
można tego ruszać przez 5 lat. Poczekaj, poczekaj... Nie można tego, jak wiecie, ruszyć przez 5 lat, są 
środki unijne i do 5 lat musi to być jak jest. My z Panem Burmistrzem Jarosiński, ja nie ukrywam, ja nie 
przyszedłem na stronę burmistrza, żeby wszyscy wiedzieli. Ja chcę dialogu, po prostu dialog buduje 
pewne, nie tyle więzy, co możliwości rozmowy. I chodzi o to mnie, bo ta kadencja się kończy, mnie już 
tu nie będzie, ale coś żeby zostało z tej działalności - nie żeby były tylko zgrzyty i wojny. 
Rozmawialiśmy na temat budowy strażnicy. Jest lokalizacja, jest bardzo dobra lokalizacja, gdzie jest 
strefa przemysłowa po starej tej agronomówcę, przepiękny plac. Tu można straż przenieść bez 
najmniejszych problemów. Można rozwiązać też problem seniorów. Demontując drzwi z przodu, z tej 
strażnicy i wyrzucając nas na zewnątrz, mamy przepiękne pomieszczenie na 100 seniorów. Mogą mieć 
to na własną wyłączność z kluczem, z kiblem, mają Dominik wszystko. I to możemy, tylko 
zastanówmy się - robimy inwestycja za kupę milionów. No nie możemy wrzucić tego w tym roku, bo 
jeszcze ci powiem jedną rzecz, no też rozmawiam z Panami, gdzie ludzie oczekują na jedną bardzo 
wielką rzecz - żeby zrobić ulicę dwie, czyli ulicę od Sieradowic do Gimnazjum, żeby zrobić ulicę. Były 
piękne place pod zabudowę i ulicę Zadworską, żeby połączyć od samego Koziołka do samej drogi 
Dominik, do Leśnej. I to są, bo mówimy, że nie budują się w Bodzentynie. Jeżeliby były te dwie ulice i 
ta trzecia, o której Ty mówisz na Podgórzu koło tego, to byśmy mieli przepiękne trzy ulice i teren pod 
zabudowę dla 100 domów. I to jest sensowne. Tylko rozłóżmy to w czasie, bo nie da się tego. Skoro, 
skończmy tą rewitalizację. Ja bardzo, nie ukrywam, bardzo walczę z burmistrzem Jarosińskim o to żeby 
nie robić tego, co ludzie nie chcą, bo ludzie nie chcą tego amfiteatru. Bo tak jak i popieram Ciebie, że po 
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prostu powinna być ta ścieżka robiona, która jest zdjęta teraz, a powinna być zdjęta ta restauracja. 
Restauracja jest zdjęta, ścieżkę zrobimy. I odpuść sobie ten amfiteatr. Te środki z amfiteatru możemy 
przeznaczyć na coś innego, bo ludzie tego nie chcą i tłumaczę im to.. No dobrze, no to niech będzie 
pawilon, a czym to się różni. No to. Dobrze Panie Burmistrzu, jest sytuacja taka, że ktoś dostanie 
pozwolenie na piwo i to już się zmienia na restaurację. Dziękuję, nie będę was truł więcej.  
 
03:32:49:01 [Teresa Bzymek]: Proszę, Radna Pani Marzanna Borek.  
 
03:32:52:23 [Marzanna Borek]: Ja chciałam się odnieść do dwóch rzeczy: do Przedszkola w 
Bodzentynie i do doposażenia, bo tak się składa, że również tam pracuję, jako nauczyciel logopeda. Z 
tym doposażenie w przedszkolu to jest tak, w przedszkolu w Bodzentynie pracuje, uczęszcza do 
przedszkola 150 dzieci. Zabawki, którymi te dzieci dysponują zużywają się bardzo szybko, bo niech 
każdy sobie wyobrazi, jak 150 dzieci codziennie używa tych samych zabawek, więc to jest naprawdę 
zużycie ogromne i rzeczywiście konieczność, istnieje konieczność doposażenia przedszkola 
praktycznie co roku w nowe zabawki. Tak. No, ale Panie nauczycielki w przedszkolu są bardzo 
kreatywne, wzięły sprawy w swoje ręce, napisały projekt i złożyły to w ramach Budżetu 
Obywatelskiego. Teraz oczywiście wszystko zależy od mieszkańców Bodzentyna, który projekt poprą. 
Druga rzecz dotyczy organizacji festynów. I ja tutaj z własnego podwórka chciałam powiedzieć, że na 
jesieni odbył się taki festyn w Sieradowicach, pod nazwą Kulturalnie w Sieradowicach, ale festyn został 
zorganizowany ze środków zewnętrznych. My jako stowarzyszenie Inicjatywa, napisaliśmy projekt, 
który został pozytywnie zaopiniowany i w ramach tego projektu właśnie Kulturalnie w Sieradowicach 
otrzymaliśmy fundusze na organizację festynu. W ramach projektu przygotowaliśmy piękną wystawę 
zdjęć, które na stałe wiszą w świetlicy wiejskiej w Sieradowiach, pokazują, jak to przez lata w tych 
Sieradowicach było. I oprócz tego zaprosiliśmy Filharmonię Świętokrzyską, która dała piękny koncert. 
No i muszę powiedzieć, że na tym festynie byli również mieszkańcy nie tylko z Sieradowic, ale z 
sąsiednich miejscowości, również z Bodzentyn. I przy organizacji tego festynu nie dostaliśmy żadnych 
środków z gminy. Tak, sami postaraliśmy się o to żeby te środki pozyskać na własną rękę. Dziękuję.  
 
03:35:25:10 [Teresa Bzymek]: Tak, proszę Panie radny, panie Dominiku Dudek.  
 
03:35:31:22 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Doskonale Państwo zdajecie sobie 
sprawę, że Dni Bodzentyna, to nie jest tylko impreza Bodzentyna, ale nazwijmy to święto całej gminy 
Bodzentyn, na które przybywali mieszkańcy z terenu całej gminy. Była to można nazwać wizytówka 
naszej gminy, gdzie corocznie naprawdę olbrzymie ilości mieszkańców przybywały na tę imprezę. Stąd 
też uważam, nie tylko ja, ale również i mieszkańcy, że to powinno zostać od nowa praktykowane. Nie 
szukajmy oszczędności tam, gdzie nie wolno ich szukać. Pani radna Borek wskazała to, co ja mówiłem, 
że są potrzeby w przedszkolu, o których Pan Burmistrz twierdził, że nie ma. Jeżeli, Panie Burmistrzu 
coś było niejasnego w tym zapisach, to trzeba było Panie Burmistrzu, albo zadzwonić, albo napisać 
pismo oficjalne i ja bym Panu, czy Pani Ewelina byśmy wszystko Panu wytłumaczyli. A Pan teraz 
mówi, że Pan nie wie tu, nie wie to. Działka. My rozmawialiśmy ze strażakami, gdzie jest lokalizacja pod 
działkę. Oni sobie taką działkę nawet wytypowali pod remizę. No i na pewno to nie jest lokalizacja - 
ulica Wolności, tylko bliżej centrum. To wszystko naprawdę wynikło z rozmów z mieszkańcami. I jak 
my mówimy o kwotach rzędu 75 tysięcy na doposażenie to proszę tu nie pokazywać milionów, tylko 
proszę bazować na kwotach jakie tam były. Jeżeli mówimy o inwestycjach, no ja powiem tak ja też te 
Stawy Biskupie niekoniecznie faworyzuje i większość mieszkańców tym bardziej, że po pewnym czasie 
będziemy to musieli oddać bo to będzie, to jest tylko i wyłącznie dzierżawa. Czy tam użyczenie, no to 
użyczenie Panie Burmistrzu, ale na określony czas, który będzie, który to czas szybko, szybko minie. 
Amfiteatr. Na temat amfiteatru wypowiadałem się już dużo. Naprawdę my rozmawiamy z 
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mieszkańcami, te potrzeby są znane i dlatego te potrzeby zgłaszamy. Mogliśmy oczywiście więcej tych 
potrzeb napisać, tylko tak jak tu Pan Włodzimierz często wspomina mieszkańca Kieleckiej, któremu 
było obiecane wyremontowanie pewnego łącznika. No i co roku ten mieszkaniec też do mnie, ze mną 
rozmawia. Stąd też pojawiły się tutaj odpowiednie kwoty na te działania. Będzie Pan chciał, Pan 
Włodzimierz Panu pewnie wytłumaczy, o którego mieszkańca chodzi. Panie Burmistrzu, to co 
zapytałem pana Włodzimierza - czy możliwe jest żeby szatnie były w pomieszczeniach, gdzie stoją 
samochody, gdzie jest garaż. Niech Pan, Niech Pan to powie do mikrofonu, bo tu niektórzy tego nie 
rozumieją. Dziękuję.  
 
03:38:20:01 [Włodzimierz Bąderski]: Odniosę się do tego. To jest niemożliwe ze względu na to, że są 
aparaty, po prostu tlenowe. Po prostu każde jedno ubranie, nie jest od razu konserwowane, prane bo 
nawet nie mają gdzie tego robić. I cały czas to jest skażenie, bo jadąc do jakiegoś losowego przypadku 
to mają do czynienia z osobą zarażoną. Mają do czynienia z paleniem chemikalii. Po prostu nie ma 
czegoś takiego. Musi być pralnia, suszarnia. Jeżeli to ma być jednostka z prawdziwego zdarzenia i żeby 
się mogli wykąpać. Ale jeszcze nawiążę tutaj do tej ulicy, to do tego Podmurza. Kilka razy tamtędy 
przechodziłem pan Andrzej mówił, że ogłoszony był przetarg, nie zjawiła się żadna osoba na to żeby 
się podjęła zaprojektowania tego. Prosił mnie żebym ja w tym uczestniczył, bardzo chętnie, bo znam to 
wszystko, te całe mury i tam jeżeli się nie zrobi tego sposobem gospodarczym, to nie ma co brać 
jakiegoś architekta, który siedzi na komputerze, wymyśli sobie jakieś nie wiadomo jakie rzeczy, bo nie 
jest to do realizacji. To trzeba zrobić w starym stylu jak to było. To ma być kamień. Ma być 
odprowadzenie wody i wjazdy na dwie posesje i zrobić taki szlak pieszy wokół tych murów. I to wydaje 
mi się, że jest wszystko. My mamy gorsze problemy na ulicy Licealnej, gdzie się walą dwa domy, na 
Słonecznej wali się następny dom. I tu nie możemy znaleźć właściciele i to są problemy, bo to kiedyś 
spadnie dziecku, komuś na głowę. I tego nie ma Urząd jak rozwiązać, bo nie ma kogo znaleźć. To tych 
problemów jest dużo. Starajmy się to jakoś, w jakiś sposób unormowany to wszystko opanować i nie 
wskazywać, ale też szukać jakichś środków żeby można było to w jakiś sposób doradzić kogoś znaleźć, 
żeby to rozwiązać. Dziękuję.  
 
03:40:10:06 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Burmistrz pan Dariusz Skiba.  
 
03:40:13:21 [Dariusz Skiba]: Szanowni Państwo, jak mówię o milionach, bo całość tych wniosków 
opiewa na około 7 milion złotych, a 75 tysięcy to jest tylko fragment na zakup zabawek i pomocy 
naukowych. Ja mówiłem o tym, że nie wiedziałem, bo nikt nie zgłaszał z dyrektorów do mnie osobiście 
takich potrzeb, osobiście do mnie, więc dlatego powiedziałem, że nie wiedziałem o tych potrzebach. I 
ja się cieszę, że jest ten Obywatelski Budżet, który został wprowadzony bodajże sześć lat temu czy pięć, 
żeby właśnie mieszkańcy mogli zgłaszać takie, tego typu pomysły do głosowania, do wskazywania 
nam. To jest taka idea. I między innymi jest też zakup tych zabawek. Też za to dziękuję, bo będzie 
można było będzie zobaczyć, jak społeczeństwo odbiera poszczególne te zadania czy zakup zabawek, 
czy zakup ziemi. Tam jeszcze inne są pomysły związane z ratowaniem życia. Więc z tymi urządzeniami. 
Zobaczymy, co wyjdzie w trakcie głosowania. Pokażą nam właśnie mieszkańcy, jaka będzie frekwencja 
i zainteresowanie. Bo mówimy moi drodzy teraz przez niecałą godzinę o zadaniach w mieście 
Bodzentyn. Patrzmy trochę szerzej moi drodzy. Patrzmy szerzej na całą gminę, na to co się dzieje. 
Żądać oczywiście trzeba, trzeba wymagać, ale patrzmy jakie są zadania w pozostałych innych 
miejscowościach, bo dla mnie na takim samym poziomie są mieszkańcy Orzechówki, jak i Bodzentyna, 
Wzdołu czy Psary, czy Śniadki, czy Leśnej. To są ci sami ludzie, tacy sami ludzie, mają potrzeby. Jako, 
że ktoś jest radnym z tego terenu, nie zobowiązuje do tego, nie wyklucza też koncentracji na innych, 
inne miejscowości. O monitoringu. No to trzeba by znowu jakieś parę milionów złotych żeby 
wyposażyć poszczególne skrzyżowania, miejscowości w monitoring. W Bodzentynie podkreślam, jest 
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w ramach rewitalizacji monitoring plus brakujące elementy zakupimy z własnych środków. Dziękuję.  
 
03:42:39:26 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Radny Pan Dominik Dudek  
 
03:42:41:09 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Panie Burmistrzu, ale każdy z radnych 
też przecież może pomysł dla swojej miejscowości zgłaszać i pewnie to radni robią. Dlatego proszę też 
nie wykonywać podziałów - Bodzentyn poszczególne miejscowości, bo to jest tworzenie sztucznego 
podziału. Panie Burmistrzu, bo trzeba też zaznaczyć, że większość inwestycji to nie tylko jest dla 
mieszkańców Bodzentyna, ale z tych inwestycji korzystają mieszkańcy całej gminy. Tak jak będzie ten 
parking, o którym mówicie przy dzwonnicy, na który będą jeździli mieszkańcy, będą zostawiali 
samochody mieszkańcy, którzy udają się na msze święte, no to raczej chyba z całej parafii, a nie tylko z 
Bodzentyn. A to nie jest tak, że to są inwestycje tylko dla mieszkańców Bodzentyna. Pan tego nie widzi. 
Pan nie widzi tego, że oczyszczalnia też jest, tylko, że to jest dla mieszkańców, no prawie całej gminy z 
wyjątkiem tej oczyszczalni, do której są podłączeni mieszkańcy, mieszkańcy Świętej Katarzyny i 
mieszkańcy Woli Szczygiełkowej. Są to inwestycje, które mówią są inwestycjami w Bodzentynie, ale z 
których korzysta cała gmina Panie Burmistrzu. I na to też trzeba zwrócić uwagę. Dziękuję bardzo.  
 
03:43:54:22 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Szanowni Państwo, radni to robią, ale radni też mają 
świadomość, na ile budżet pozwala im realizować swoje przedsięwzięcia w swoich wsiach. Szanowni 
Państwo. Jak tu siedzą radni i spoglądam na nich, to każdy radny zabiega w swoich miejscowościach o 
pozyskanie środków zewnętrznych. I zacznę tu od radnej Bogusi Jankowicz, gdzie napisany jest projekt 
przez Centrum Kultury żeby można było dokończyć budowę świetlicy. Dalej Zosia Gliwa, napisany 
jest projekt o środki zewnętrzne, żeby można było też dokończyć świetlicę. Marzanna Borek - jak Pan 
mówił o imprezach, też były środki innego rodzaju żeby można było zorganizować imprezę. Wszędzie 
ktoś zabiega o pozyskanie środków zewnętrznych, bo ma pełną świadomość, jaki ten budżet jest i nie 
można spotykać się z mieszkańcami, kiedy mam pięć złotych, a ja będę rozmawiać o inwestycjach za 50 
złotych, jak tych pieniędzy nie mam. Czy Pan uważa, że my mieszkańcy nie mamy takiej świadomości i 
możemy proponować mieszkańcom i pytać ich o ich wizje, propozycje i możliwości robienia inwestycji 
na terenach, gdzie tych środków jest mało, bardzo niewiele. Jak sobie Pan to wyobraża? Nakręcać 
mieszkańców i mówić, że można by było zrobić to tamto i śwamto, z czego? Pytam się z czego? 
Zastanowił się Pan? A który radny takie przedsięwzięcia podjął we wniosku złożonym do budżetu, jak 
Państwo radni? Każdy ma wiedzę i świadomość możliwości, które nas ograniczają przy naszych 
propozycjach i wizjach przyszłości. Jeszcze napomnę tutaj o gospodarności. Burmistrz jest 
gospodarzem, któremu na pewno zależy na rozwoju naszej gminy, tak jak nikomu chyba nigdzie. 
Poświęca większość swojego czasu, zabiega o pozyskanie środków i rozwój naszych miejscowości. 
Osobiście śledzi i nadzoruje wszystkie budowy, spotyka się z radnymi. Prosi niejednokrotnie o 
obniżenie swojego pułapu realizacji inwestycji, bo naprawdę nie ma tego wszystkiego zrealizować na 
raz. Jest to, powiedziałabym, symbol przemian w naszej gminie. Z inicjatywy Burmistrza powstało 
wiele znaczących inicjatyw. Jak sami Państwo widzicie i słuchający i Państwo radni. Także nie można 
chyba temu człowiekowi zarzucić nic, poza wielką gorliwością i poświęceniem właśnie dla tej gminy 
Bodzentyn. Bardzo proszę Panie radny Dominiku Dudek.  
 
03:47:00:20 [Dominik Dduek]: Pani Przewodnicząca, tak słucham Pani wypowiedzi i chyba Pani już 
odpowiedziała na następny, na następną uchwałę, a mianowicie o wynagrodzenie, wynagrodzenie 
burmistrza. No tak trochę, powiem tak...  
 
03:47:13:25 [Teresa Bzymek]: Odpowiedziałam na to Panie Radny, że Burmistrz się nie interesuje, co 
się dzieje w szkole i jakie zabawki są potrzebne. Nawiązałam do tego.  
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03:47:25:14 [Dominik Dudek]: Dobrze Pani Przewodnicząca, pozwoli Pani, że skończę. Dziękuję Pani 
Przewodnicząca. Tutaj brakuje tylko jeszcze takiej pieśni na cześć i już będzie wszystko, jakiż to mamy 
super samorząd. Jest u Barei jest taka piosenka, może Pani odsłuchać i będziemy śpiewać wszyscy 
razem, ale odnośnie jeszcze tego równego traktowania. Panie Burmistrzu, dlaczego Pan przy tym 
równym traktowaniu nie był taki skrupulatny, jak było opracowywane Studium Uwarunkowań i 
Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Bodzentyn. Ja Panu to zgłaszałem. Nie słyszał 
Pan tego? Ja Panie Burmistrzu prosiłem o dokumenty dotyczące tego studium. Do dnia dzisiejszego 
nie uzyskałem. Ja Panu, Panie Burmistrzu, tylko tak napomknę, że ja pomierzyłem sobie sam te 
powierzchnie. Te powierzchnie nie są adekwatne do tego, co jest ujęte. I ja będę tam interweniował, nie 
już u was, bo widzę, że od was dokumentów nie uzyskam, ale będę to zgłaszał do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego o uchylenie uchwały, ponieważ nie są adekwatne pomiary z tym, co się znajduje w 
rzeczywistości na planach. To co jest w pomiarach, nie jest adekwatny z tym co jest w wersji graficznej. 
Mierzyłem to, analizowałem. Prosiłem o dokumenty z gminy, nie chciano mi ich udostępnić. Dlatego 
Panie Burmistrzu, ja będę tam podejmował odpowiednie kroki w tym kierunku. Według według mnie, 
ja to liczyłem samodzielnie, nie jestem specjalistą, planistą, nie wspomagałem się nikim, policzyłem i 
nie zgadzają mi się pewne wartości i dlatego to publicznie zgłaszam i mówię na ten temat. Panie 
Burmistrzu, czemu wtedy Pan nie tak równo traktował poszczególne miejscowości? Pan radny 
Bąderski mówił o drogach. Panie Radny tam są wszystko tereny niebudowlane, tam, co Pan mówi przy 
tych drogach od Sieradowic. Jest jedna działka jednego Pana. Panie Burmistrzu. Panie Burmistrzu.  
 
03:49:29:14 [Andrzej Jarosiński]: Niech Pan spojrzy za gimnazjum starym, tam jest duży plac i cała 
Zadworska praktycznie to jest też teren budowlany, bo pan Włodzimierz mówił o dwóch drogach.  
 
03:49:42:02 [Dominik Dudek]: Panie Burmistrzu, ale ja mówię o drodze od gimnazjum do Sieradowic. 
To niech Pan posłucha... do drogi na Sieradowice, Tak, Panie Burmistrzu niech Pan posłucha, co ja 
mówię. Ja mówię o drodze od gimnazjum, tam jest jedna działka przy gimnazjum. Ja nie mówię o 
Zadworskiej, tak ja mówię o innej, o innej drodze. Niech Pan słucha co mówię, żeby potem nie 
wychodziły nieporozumienia. Ja przeanalizowałem, niech Pan przeanalizuje studium, ile tam jest 
działek budowlanych. Tam jest, powierzchniowo jest bardzo dużo, bo jest jedna olbrzymia działka, ale 
wzdłuż, ale wzdłuż działki jej nie ma. Tak Panie Burmistrzu Skiba Pana wszystko śmieszy. To są błahe 
rzeczy, ale to są problemy mieszkańców. Bo jeżeli mieszkańcom, by umożliwiono tam tereny 
budowlane, a oni mogliby w jakiś sposób z tego skorzystać. Tak, jak taką możliwość dano innym 
mieszkańcom naszej gminy. I tu nie patrzono na równe traktowanie wszystkich. Dziękuję bardzo.  
 
03:50:39:01 [Teresa Bzymek]: Panie Radny Dominiku Dudek, bardzo proszę. o zachowanie spokoju. 
Panie radny Dominiku Dudek, ja bym bardzo Pana prosiła, żeby Pan troszkę ciszej mówił - nie tak 
bezpośrednio blisko, do mikrofonu, ponieważ Panie tu mają problem. Trzeszczy wszystko aż, także 
spokojnie. Proszę Pana Burmistrz Dariusz Skiba.  
 
03:51:03:01 [Draiusz Skiba]: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, oświadczam publicznie, że 
Gmina nie blokowała i nie blokuje i nie będzie blokowała rozwoju miasta i gminy w zakresie 
budownictwa. Jest coraz więcej wniosków. Było do tej pory, że około, wnioski o warunki zabudowy 
około stu rocznie, a teraz ponad dwieście. I mieszkańcy bardzo chętnie, nie tylko nasi ale z zewnątrz 
składają warunki zabudowy i takowe dostają. Jest pewna bariera w obszarze Parku Narodowego, ale 
sprawa jest rozstrzygnięcia przez Ministerstwo, gdzie są te strefy ekotonowe. I proszę nie wprowadzać 
tutaj znowu jakiegoś, polityki zastraszania i nienawiści po trosze, bo to nie ma sensu. Absolutnie nie 
jesteśmy za tym, bo nam odwrotnie - zależy żeby rozbudowywać infrastrukturę drogową w naszej 
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gminie. I to jest widać. Jeśli Pan mówi, że ja jestem ślepy, to Pan jest tak podwójnie, że Pan nie widzi, co 
się dzieje.  
 
03:52:09:10 [Teresa Bzymek]: Dziekuję, proszę Wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński.  
 
03:52:15:16 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. To jest 
trochę dyskryminacja, bo to tak już Pan Wiceprzewodniczący widział pół godziny, ale to, nie umiem 
czytać, to może, nie można mi też, nie wolno mówić, ale to nic. Jeśli chodzi o przedszkola, szkoły - 
proszę Państwa, jak Państwo widzicie w budżecie, to tam jest około 20 milionów złotych, z czego 
prawie dziewięćdziesiąt parę procent to są wydatki bieżące. I moje podejście jest takie, może złe. Myślę, 
że w moim mniemaniu nie, są rzeczy ważne i ważniejsze. Nie odbieram prawa dzieciom do zabawek. 
Pani Dyrektor ma swój budżet. Myśmy te budżety gdzieś tam cięli, bo jeżelibyśmy je przyjęli tak jak 
szkoły sobie zażyczyły, to ten nie deficyt tylko, te kredyty wynosiłyby nie dwa miliony siedemset, tylko 
wynosiłyby siedem siedemset. Jak już jestem przy kredytach, to z jednej strony pyta się Pan jakie jest 
zadłużenie, a w drugiej strony składa Pan wnioski na siedem czy osiem milionów złotych polskich. 
Jeszcze, jeszcze mało, jeszcze mało. Jak głosujemy podatki to o 5 procent nie. Jak głosujemy śmieci to, 
o tą złotówkę żeby się to bilansowało - nie. No to nie wiem, nie wiem, jak będzie wysyp grzybów 
możemy wszyscy iść spróbować, ale tych kwot nie uzbieramy. Ale nie, w siekierzańskich lasach można. 
To nie jest Park - krajobrazowy. Natomiast jeśli chodzi o szkoły, to w pierwszej kolejności to musimy 
zabezpieczyć środki na utrzymanie i na wynagrodzenia. Jak Pan dobrze pamięta, Pan Włodzimierz 
doskonale pamięta, przez ileś tam lat przed nami - fundusz socjalny, wynagrodzenia, wyrównania, tu 
może przesadzam, ale fundusz socjalny przechodził z roku na rok, nie był przekazywany, bez przerwy 
były z tym problemy. Od 2017 roku tych problemów nie ma i mam nadzieję, że nie będzie. Nie 
chciałbym żebyśmy do takiej sytuacji żebyśmy wrócili. Zwrócę Państwu uwagę tylko na co innego. Jak 
Pani Skarbnik powiedziała wcześniej, prąd zdrożał o 50 procent. Mamy jeszcze jedną szkołę, w której 
używamy do opalania węgiel - ekogroszek. bo na miały już nie ma. I powiem tylko tyle, że jak umowa 
na ten rok na wiosnę podpisywana w styczniu, to za tonę węgla na tej umowie widnieje cyfra 600 
złotych polskich. To niech Pan sobie dopowie, jaka jest cena teraz. Jeżeli olej opałowy jeszcze 
kwiecień, maj, czerwiec to były kwoty 2,50 a teraz oscyluje w granicach 4. Jak otworzyliśmy przetarg na 
olej opałowy dla wszystkich szkół, które są ogrzewane w ten sposób, to musieliśmy robić zmiany w 
projekcie budżetu żeby można było podpisać umowę na rok przyszły i zwiększać tam chyba o 300 
tysięcy, jak dobrze kojarzę żeby zabezpieczyć te kwoty, które są w umowach. Może tyle tego oleju nie 
pójdzie, ale jak będzie taka zima jak jeszcze kilka dni, to pójdzie. I to jest w tej pierwszej kolejności, jeśli 
jakieś pieniądze będziemy widzieć, że będą zostawać, bo prawdopodobnie nie będziemy mieć JDU 
albo mały ten jednorazowy dodatek uzupełniający. Nie wiemy, co ministerstwo wymyśli, czy wymyśli 
reformę czy nie wymyśli. Jak wymyśli reformę to co czwarty nauczyciel, patrząc na pensum, tutaj Panie 
nauczycielki potwierdzą, będzie albo odchodził na świadczenia jakieś albo po prostu odchodził ze 
szkoły. I to się będzie wiązało tak samo z odprawami. Dalej - studium. Pan się interesował studium, ale 
po tym jak już były uchwała, jak było wyłożenie to nie wiem i zaglądałem tutaj na salę. Nie spotkałem 
Pana, na tym etapie kiedy można było jeszcze wnosić uwagi. Mam do Pana taką prośbę. Niech Pan 
czeka z tym składaniem sprawy do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego do marca, bo wtedy mają 
skończyć jeśli chodzi o projekt planu zagospodarowania przestrzennego na cmentarz we Wzdole. A 
wolałbym żeby jednak to przeszło. I wtedy mógł Pan spokojnie te uwagi zgłaszać, szukać, a nie po 
fakcie i przed kamerami. No, ale wtedy na sali jak było wyłożenie, tych kamer nie było. Było to tylko 
nagrywane jak dobrze pamiętam, bo to było też w covidzie może Pan takiego argumentu też przed 
sądem szukać. I to co powiedział Burmistrz, dziś wszyscy, którzy składają warunki, to nie ma to 
wielkiego znaczenia. Znaczenie ma tylko tutaj przy Parku, gdzie trzeba się odwołać do Ministerstwa, 
jeśli chodzi o wydanie tych warunków, a już żeby wszystkich gdzieś tam poinformować to w styczniu 
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ma być pokazany projekt nowelizacji ustawy o zagospodarowaniu przestrzennym, czy jak ona się 
dokładnie tam nazywa. Jeśli to o czym się mówi, gdzieś tam na spotkaniach z przedstawicielami rządu, 
z przedstawicielami wojewody wejdzie w życie to te wszystkie nasze studia - możemy o nich 
zapomnieć. To wszystko się zmieni diametralnie. Także tutaj bym radził chwilę cierpliwości. Jeśli 
chodzi o dokumenty, które chciał Pan od nas, to chyba Pan dostał informację, że to się wiąże z jakimiś 
kosztami do poniesienia, ponieważ urbanista, który to robił żeby zrobić takowe obliczenia, zażyczył 
sobie jakiejś kwoty. I ja też go rozumiem. Jeśli chodzi dalej, o szkołę - to mamy problem z dwoma 
dachami, o których już rozmawialiśmy i też będziemy chcieli w któryms ładzie to skończyć. Może 
trzeba pomyśleć, teraz zgłosiła Pani Dyrektor, i dla mnie na przykład, jeśli chodzi o szkołę w 
Bodzentynie to ważniejsze jest przygotowanie się i wymiana jednego pieca kolejowego, który za chwilę 
padnie i zostanie jeden z trzech. Jeden jest wyremontowany, drugi jest okej. Nie wiem, jak Pan pamięta 
to jak przyjeżdżają tu na zawody, to na tej sali czasami była temperatura 15-16 stopni, a jest okej. Mówi 
Pan o przedszkolu. Była kiedyś druga zmiana odkąd tu jestem, tej drugiej zmiany nie ma. Wszystkie 
dzieci są przyjmowane. Tutaj padła cyfra 150 dzieci. Liczba tych dzieci, patrząc na te warunki, tam na tę 
salę jest jest duża. Gdzieś to się Pani Dyrektor udaje pogodzić. Jeśli mówimy o takich rzeczach, to nie 
róbmy z tego wydarzenia nie wiadomo jakiego, tylko to trzeba spokojnie usiąść z Panią Dyrektor, 
popatrzeć po pierwszym kwartale na ten budżet, jeżeli to nie przejdzie, w tym Obywatelskim to się nad 
tym normalnie zastanowić. Już tak zupełnie na koniec. Nasza gmina ma trochę więcej tych 
miejscowości i trochę więcej tych sołectw. Tak podziwiam cierpliwość pozostałych radnych. Mówimy 
o różnych dziwnych rzeczach natomiast, może nie dziwnych, źle to powiedziałem, o różnych rzeczach 
potrzebnych. I takich potrzeb tak byśmy wszyscy, to pewnie byśmy napisali na 300 milionów złotych 
polskich. Tylko osoby gdzieś tam świadome bardziej, a może nawet i ode mnie to wiedzą, że w 
pierwszej kolejności to są takie podstawowe rzeczy, jak woda, jak droga, potem kanalizacja, prąd. Nie 
mówię o prądzie, bo prąd to nie nasza, ale oświetlenie to nasza. I na tym trzeba patrzeć, i służba 
zdrowia - to są te najważniejsze rzeczy, bo dziś bez tych rzeczy nie da się normalnie funkcjonować. A 
mamy jeszcze takie miejscowości, że jak jest taka pogoda, jak dziś, jak to zacznie puszczać, to bez 
wysokich gumowców się nie dojdzie. I nie są to tylko nasze drogi, ale są to też drogi powiatowe, gdzie 
jak spadnie trochę śniegu to co z tego, że drogą gminną na Podlesie się wjedzie, jak potem szutrówką 
się już nie pojedzie, bo się nie ruszy z miejsca, bo jest tak zrobiona. Mamy takie drogi jak Pan jedzie 
przez Wiąckę, gdzie się po prostu już nie da jechać więcej niż 20. Jak ktoś zaryzykuje to jego problem, 
że tak powiem i właściciela drogi bo to jest droga powiatowa i robimy tam projekt. Mieliśmy takie 
sytuacje, że nie było wody bo nie było ciśnienia. Mamy cały czas problemy z hydrantami, gdzie nie 
wszędzie jest takie ciśnienie jak trzeba. Wiedzieliśmy wszyscy doskonale jakie problemy mamy z wodą 
i ile tam trzeba było tych pieniędzy włożyć. Pan się o spółkę dopytuje. Cały czas tam dokładamy i w 
tym budżecie też będziemy jeszcze po drodze dokładać. Pożyczać, dokładać. Nie wiem czy umarzać 
czy udzielać im rekompensaty eksploatacyjnej. A to po to, żeby już nie ruszać tych cen, które są. Bo 
budowa nowych kanalizacji nie powoduje, że straty spółki będą mniejsze. Tylko wręcz odwrotnie, 
patrząc na to co się dzieje z energią. Proszę Państwa, mamy podwyżkę 48% czy 46%, energii. Pawłów 
otworzył, dwa tygodnie temu na Facebooku wójt pisze, tam poszło 100%. Prąd 100% w górę. I wcale 
nie zdziwmy się co się stanie za chwilę. Ta pomoc, o której się mówi, o tej akcyzie, VAT-cie, 
zobaczymy jak to będzie wyglądało po pierwszym stycznia i co się będzie dalej działo. Jak Pan 
prześledzi sobie, bo jeszcze raz wrócę tutaj do tego WPFu, o którym Pan mówił, że tam jest 16,5 
miliona na lata następne. Jak Pan prześledzi tegoroczne wydatki na wynagrodzenia, to w samych 
szkołach, nie zaglądając teraz, śmiem twierdzić, że w ciągu roku zwiększyliśmy tam o przynajmniej 1 
300 000 - 1 500 000. Z 16,5 już się Panu robi 18. Z doświadczenia to mogę powiedzieć. I tak to wygląda. 
Jeżeli ma to polegać na zasadzie licytacji, to OK. Na następną sesję każdy radny przyjdzie i zawnioskuje 
o zmiany w budżecie i w WPFie i przedłoży, nie wiem, każdy napisze na 20 milionów, bo u każdego się 
znajdzie. Bez dwóch zdań. I to jest kwestia wyboru. Wie Pan, fajnie, ale trochę mnie już to irytuje, jak 
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Pan cały czas mówi, że to nie Pan, tylko ludzie. A myśli Pan, że to każdy z nas. Ja jakbym, np. 
zależałoby mi na moim pomyśle, to bym sobie zażyczył boisko do piłki plażowej koło szkoły, bo lubię 
w to grać. Też rozmawiamy z ludźmi, nie jesteśmy zamknięci. "Umarł w butach". Mówi Pan, że do 
Bodzentyna przyjeżdżają. Tak, ale przez drogę w kierunku Wilkowa też będą jeździć ludzie z 
Bodzentyna. Do ośrodka w Bodzentynie przyjeżdżają ludzie z całej gminy. Tak, ale do Wzdołu też 
przyjeżdżają, bo akurat chcą tego lekarza. Ze Wzdołu jeżdżą do Bodzentyna, z Bodzentyna jeżdżą do 
Wzdołu. A niektórzy jeżdżą do Katarzyny, bo tamten lekarz im odpowiada. Więc tak do tego nie 
podchodzimy. Z ronda też nie korzystają tylko mieszkańcy Bodzentyna, tylko wszyscy. Chodzą dzieci z 
Bodzentyna do innych szkół i odwrotnie, z innych szkół do Bodzentyna. Jak będziemy tak do tego 
podchodzić, to nic z tego nie będzie. Pewne rzeczy też wymagają czasu. Nie da się tak. Tylko, że nie 
można do tego tak podchodzić. Kredyt nie, wzrost tam o 5, o 6, o 7% podatków nie, ale róbmy to, 
róbmy to, róbmy to, róbmy to, róbmy to, róbmy to. Tak się nie da. Gdzieś to branie tych zobowiązań 
też ma swoje granice. Trzeba, tak jak mówię, troszkę nad tym pomyśleć. Dziękuję.  
 
04:03:35:13 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę radny Pan Włodzimierz Bąderski.  
 
04:03:41:01 [Włodzimierz Bąderski]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rano. Ja sobie tak, analizując te 
trzy lata, przemyślałem sobie pewne rzeczy i mówię tak. My, nas jest tylko trójka z Bodzentyna. Jak to 
Dominik mówi, że radni mogą przegłosować wszystko, Pan Burmistrz jest pracownikiem Rady i gdy 
tych 12 radnych dogada się ze sobą i każdy się wrzuci w danej miejscowości co będzie chciał, to oni to 
przegłosują. Oni nie muszą robić nic w Bodzentynie. Bo wszystko mogą zrobić.  
 
04:04:05:26 [Teresa Bzymek]: Ale robią.  
 
04:04:10:23 [Włodziemierz Bąderski]: Dlatego mówię, że to jest takie troszeczkę... No bo to jest... 
Możecie zrobić wszystko praktycznie, my możemy być tylko statystami. I to jest na zasadzie tej, jak to 
się mówi, dobrego tego kierowania przez tę władzę, jakoś to wszystko funkcjonuje i każdy coś "obliże". 
Dziękuję.  
 
04:04:25:17 [Teresa Bzymek]: Bardzo dziękuję. Proszę Pan Radny, Pan Dominik Dudek.  
 
04:04:30:17 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Tak odnośnie studium. Panie 
Wiceburmistrzu, ja poprosiłem o kwotę jaką by ten planista sobie zażyczył za to i do tej pory tej kwoty 
nie uzyskałem. Dlatego bardzo by było dobrze, jakby ta kwota się pojawiła. To jest jedna rzecz. Druga 
rzecz. Pan to między słowami powiedział, że nie wszyscy dostają warunki zabudowy. Był na sesji jeden 
mieszkaniec, dalej nie dostał tych warunków z uwagi na strefy ekotonowe itd. itd. Dlatego nie możemy 
uogólniać, że wszyscy. Kolejna rzecz... No to "prawie" robi różnicę. Wie Pan, u Was często to "prawie" 
to robi dużą różnicę. Teraz kolejna rzecz. Nie Panie Burmistrzu, ja Panu nie przerywałem i też ja chcę 
powiedzieć. Odnośnie szkół. Rzeczywiście mamy więcej, większy luz w szkołach, ale z prostej 
przyczyny, że zlikwidowano gimnazja i odoszedł nam jeden rocznik z tego nauczania i stąd więcej 
miejsca. Kolejna rzecz. Mówi Pan, na początku Pan mówił, że dyrektorzy nie zgłaszali potrzeb, a teraz 
w tej swojej ostatniej wypowiedzi Pan mówi, że dyrektorzy zgłosili potrzebę, ale musieliście im obciąć 
budżet. To ja nie rozumiem, w którym miejscu jest ta rzeczywista wypowiedź na temat potrzeb, 
zgłaszanych przez dyrektorów. Kolejna rzecz. Po raz kolejny Pan sobie sam zaprzeczył tymi 
wydatkami na wynagrodzenia. Już Pan mówi, że te 16 milionów zaplanowane w następnym roku, to 
będzie za mało i już tam się robi 18. To są Pana słowa sprzed chwili.  
 
04:06:09:17 [Teresa Bzymek]: Przepraszam bardzo, Panie Radny Dominiku Dudek. Czy mógłby Pan 
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takie podsumowania, może, w sprawach różnych? Ponieważ jest tu Pani Kierownik MOPS, bardzo jej 
zależy na przedstawieniu swojego projektu uchwały i zagłosowaniu. Gdybyście Państwo Radni 
zechcieli jeszcze podsumowania w sprawach różnych, to bym bardzo prosiła.  
 
04:06:26:29 [Dominik Dudek]: Dobrze Pani Przewodnicząca. W takim układzie ja zamykam temat. 
Głosujmy. Dziękuję.  
 
04:06:34:06 [Teresa Bzymek]: No to dziękuję serdecznie. Szanowni Państwo, przechodzimy do 
podpunktu 6. To jest głosowanie nad przyjęciem uchwały budżetowej na 2022 rok. Bardzo proszę o 
przystąpienie do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że 
uchwała w sprawie głosowania nad przyjęciem uchwały budżetowej na 2022 r. została przez Państwa 
Radnych przyjęta większością głosów. To jest 12 głosów za, jeden głos przeciwny, jeden głos 
wstrzymujący się. Przy tej okazji pragnę bardzo podziękować Pani Skarbnik, Panom Burmistrzom, 
pracownikom współpracującym z Panią Skarbnik, za takie przygotowanie budżetu Miasta i Gminy 
Bodzentyn, który pozytywnie został zaopiniowany przez Regionalną Izbę Obrachunkową, który 
zawarł wiele ważnych inwestycji, poprawiających codzienne życie naszych mieszkańców. Jeszcze raz 
serdecznie dziękuję. Proszę Pan Burmistrz Dariusz Skiba.  
 
04:08:04:18 [Dariusz Skiba]: Dziękuję, również serdecznie dziękuję Państwu Radnym za 
przegłosowanie budżetu na rok przyszły. Jest to potężne wyzwanie, ale zrobimy wszystko, żeby 
podołać tym wszystkim trudnym inwestycjom i decyzjom. Jak Państwu mówiłem wcześniej, o tym 
wiecie, że na każdej sesji będą zmiany, bo tego wymaga ustawodawstwo i nasze, po prostu, decyzje, 
które są podejmowane w trakcie naszej pracy. Rozumiem, że Pan Radny Dudek był przeciwny temu 
budżetowi. Nie? Przeciwny był? Był przeciwny. Warto podkreślić tutaj przy tej okazji, że w tym 
budżecie jest zaplanowane ponad 12 milionów złotych na rewitalizację miasta Bodzentyn. Między 
innymi. I w moim odczuciu, w mojej ocenie, Pan Radny w jakiś sposób nie wsparł tego działania. To 
jest moja ocena. Bo jak byłem radnym w Powiecie, traktowałem trochę inaczej, mimo, że się nie 
zgadzałem, ale wspierałem Zarząd Powiatu, żeby realizował te wszystkie zadania, które są, były 
zawarte w budżecie. Dziękuję.  
 
04:09:23:25 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Przechodzimy do kolejnego podpunktu. To jest podpunkt e) 
przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2022. 
Bardzo proszę Panią Kierownik, Panią Beatę Dulębę o przedstawienie projektu uchwały.  
 
04:09:42:24 [Beata Dulęba]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Projekt uchwały Rady Miejskiej w 
Bodzentynie w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2022. Na podstawie obowiązujących przepisów, uchwala się co następuje: 
Paragraf 1. Przyjmuje się Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
na rok 2022. Jeszcze raz. Paragraf 1. Przyjmuje się Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na rok 2022 w brzmieniu stanowiącym załącznik nr 1 do niniejszej 
uchwały. Paragraf 2. Przyjmuje się szczegółowy wykaz zadań i wysokość środków finansowych na 
realizację Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2022 
w brzmieniu, stanowiącym załącznik nr 2 do niniejszej uchwały. Paragraf 3. Wykonanie uchwały 
powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Bodzentyn. Paragraf 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem 
podjęcia.  
 
04:11:05:25 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie 
przedstawionego projektu uchwały? Nie widzę. Poddaję pod głosowanie. Kto jest za? Możemy przyjąć 
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imienne głosowanie? Stwierdzam, że uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2022 została przez Państwa Radnych przyjęta 
jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego podpunktu. To jest podpunkt f) przyjęcia Gminnego 
Programu Wspierania Rodziny w gminie Bodzentyn na lata 2022 - 2024. Również poproszę Panią 
Kierownik, Panią Beatę Dulębę o przedstawienie projektu uchwały.  
 
04:13:34:28 [Beata Dulęba]: Szanowni Państwo, uchwała Rady Miejskiej w Bodzentynie w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodzin w Gminie Bodzentyn na lata 2022 - 2024. Na 
podstawie obowiązujących przepisów, Rada Miejska w Bodzentynie uchwala co następuje: Paragraf 1. 
Przyjmuje się Gminny Program Wspierania Rodziny w gminie Bodzentyn na lata 2002 - 2024 w 
brzmieniu stanowiącym załącznik nr 1 do niniejszej uchwały. Paragraf 2. Wykonanie uchwały powierza 
się Burmistrzowi Miasta i Gminy Bodzentyn. Paragraf 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
Dziękuję.  
 
04:14:12:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w 
sprawie przedstawionego projektu uchwały? Nie widzę. Poddaję pod głosowanie. Kto jest za? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Wspierania Rodziny w gminie Bodzentyn na lata 2022 - 2024 została przez Państwa Radnych przyjęta 
jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego podpunktu, tj. podpunkt g) ustalenia wynagrodzenia dla 
Burmistrza Miasta i Gminy Bodzentyn. Uchwała Rady Miejskiej w Bodzentynie w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia dla Burmistrza Miasta i Gminy Bodzentyn. Na podstawie obowiązujących przepisów o 
samorządzie gminnym, Rada Miejska w Bodzentynie uchwala co następuje: Paragraf 1. Ustęp 1. Ustala 
się miesięczne wynagrodzenie Panu Dariuszowi Skibie Burmistrzowi Miasta i Gminy Bodzentyn w 
następującej wysokości: podpunkt 1) Wynagrodzenie zasadnicze w kwocie 10 250 zł. Podpunkt 2) 
Dodatek funkcyjny w kwocie 3 150 zł. Ustęp 2. Burmistrzowi Miasta i Gminy Bodzentyn, poza 
składnikami wynagrodzenia, określonymi w ustępie 1, zgodnie z właściwościami, przepisami, 
przysługują ponadto: dodatek specjalny, nagrody jubileuszowe, dodatkowe wynagrodzenie roczne oraz 
dodatek za wieloletnią pracę w wysokości wynikającej z posiadanego stażu pracy. Paragraf 2. Traci moc 
uchwała nr II/6/2018 Rady Miejskiej w Bodzentynie z dnia 29 listopada 2018 r. w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia dla Burmistrza Miasta i Gminy Bodzentyn. Paragraf 3. Wykonanie uchwały powierza 
się Przewodniczącemu Rady Miejskiej w Bodzentynie. Paragraf 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem 
podjęcia z mocą obowiązującą od dnia 1 sierpnia 2021 r. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać 
głos w sprawie przedstawionego projektu uchwały? Nie widzę.  
 
04:17:16:29 [Dominik Dudek]: Podnoszę rękę Pani Przewodnicząca.  
 
04:17:20:11 [Teresa Bzymek]: A to przepraszam. Proszę radny Pan Dominik Dudek.  
 
04:17:24:12 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Tak po kolei. Może najpierw zacznę od 
Pani Przewodniczącej. Pani Przewodnicząca, jak ta uchwała ma się do pisma, które dostała Pani z 
Wydziału Prawnego, Nadzoru i Kontroli Wojewody Świętokrzyskiego? I czy ktoś z Państwa w ogóle to 
pismo widział? Tam, to pismo jest... W piśmie jest uwaga właśnie o przyznawaniu wynagrodzenia od 1 
sierpnia, czyli wyrównywaniu od sierpnia. Czy Pani pytała o analizę kogoś i pokazywała to pismo? Jak 
to się ma, Pani Przewodnicząca do tej uchwały? Jakby Pani mogła odpowiedzieć na to pytanie. 
Dziękuję.  
 
04:18:10:12 [Teresa Bzymek]: Proszę. Wiceburmistrz jeszcze chce zabrać głos? Ja nie mam pisma. 
Proszę Panie Wiceburmistrzu.  
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04:18:27:22 [Andrzej Jarosiński]: Proszę Państwa, to zaraz po uchwaleniu tej tej ustawy i po wydaniu 
rozporządzenia... Nie po uchwaleniu ustawy, tylko rozporządzenia. I między innymi z tego powodu 
czekaliśmy do grudnia z tą uchwałą, ponieważ kilka dni po tym piśmie, które było od Wojewody, od 
Nadzoru Wojewody był konwent sekretarzy, na którym już przedstawiciel Wojewody wypowiadał się 
zupełnie inaczej. Byliśmy jedynym województwem, w którym takie pismo poszło w eter. Natomiast, 
celowo czekaliśmy czy pierwsze uchwały, które były podjęte w innych gminach, zostaną naruszone 
przez Nadzór Wojewody i do dziś tak się nie stało. Stąd zajmujemy się tą sprawą na tej sesji, a nie na 
sesji, na której były tutaj i diety radnych i sołtysi i straże. Z czego to wynika. Woleliśmy po prostu 
poczekać, jak to będzie do tego podchodził Wydział Prawny Wojewody Świętokrzyskiego. Dziękuję.  
 
04:19:35:29 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Szanowny Panie Radny. Powiem szczerze, że ja pisma nie 
widziałam. Natomiast pracownik odpowiedzialny za przygotowanie projektu uchwały, miał to 
wszystko do wglądu. Ja natomiast tylko sprawdziłam, jak wyglądały obecne dochody Pana Burmistrza, 
jaka jest minimalna kwota, jaka jest maksymalna kwota. I zapoznaliśmy razem się z pozostałymi 
radnymi, aby mieć porównanie i wiedzieć nad czym będziemy głosować. Słucham Panie Radny 
Dominiku Dudek. Pani Przewodnicząca, to bardzo dziwne, bo pismo jest adresowane do wszystkich 
przewodniczących, do burmistrzów, marszałków itd. itd.  
 
04:20:25:06 [Teresa Bzymek]: Widocznie to jest takie moje przeoczenie. Przepraszam.  
 
04:20:28:20 [Dominik Dudek]: No to jest jedna uwaga. Pan Burmistrz mówi, że na Konwencie padły 
inne słowa. Ja operuję na dokumentach. Szkoda, że tych dokumentów nie mogłem od nas z Gminy 
uzyskać, tylko musiałem gdzieś dzwonić i sobie takie dokumenty pozyskiwać. No ale to jest jeden 
wątek. Drugi wątek, odnośnie przedmiotowej uchwały. Bardzo bym prosił o podanie wyliczenia, ile 
będzie wynosiła kwota całkowita z uwzględnieniem dodatku specjalnego na poziomie 30% oraz 
dodatku za wieloletnią pracę. Bo chyba nie wszyscy radni zdają sobie sprawę o jakiej kwocie mówimy. 
Ta uchwała jest bardzo sprytnie napisana. Jakby ktoś na nią spojrzał, dwie pozycje tylko i wyłącznie. 
"Co ten Dudek znowu chce?" Ale bardzo bym prosił, aby teraz publicznie powiedzieć, jaka to będzie w 
sumie kwota tego wynagrodzenia, po uwzględnieniu składników, o których wspomniałem. I teraz 
mamy możliwość. Jakby Pani Skarbnik powiedziała, ile będzie wynosiła kwota wyrównania? Nie, 
brutto. Podajmy brutto, bo widzę, że wszystkie... Wszyscy, wszyscy...  
 
04:21:32:23 [Teresa Bzymek]: Ale spokojnie Szanowni Państwo Radni. Czy mam przedstawić tą 
maksymalną kwotę Pana Burmistrza, obecną? Tą która... Obecne wynagrodzenie burmistrza to jest 
około 10 180 zł brutto. Natomiast po podwyżkach, jeżeli Państwo to zaakceptują, byłoby to 19 470 zł 
brutto, na rękę 13 820 zł. Czy to Pana Radnego zadowala? Słucham Panie Radny Dominiku Dudek.  
 
04:22:12:11 [Dominik Dudek]: Czy można określić kwotę jaka - tutaj Pani Skarbnik jest - ile będzie 
wyrównania wypłaconego od miesiąca sierpnia?  
 
04:22:24:20 [Teresa Bzymek]: Pan Wiceburmistrz policzył. Bardzo proszę o przedstawienie.  
 
04:22:32:24 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. 46 450 zł brutto. Od tego trzeba 
potrącenia odprowadzić, wszystkie składki, więc za chwilę może tą następną kwotę, już netto.  
 
04:22:51:18 [Teresa Bzymek]: Proszę Pan Radny Dominik Dudek.  
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04:22:51:18 [Dominik Dudek]: Pani Skarbnik, czy mamy zapewnione środki na takie wyrównanie i na 
takie wynagrodzenie? Bo to jest istotne, a jeżeli nie mamy, to z jakich paragrafów będzie to zabierane?  
 
04:23:08:16 [Danuta Kopeć]: Proszę Państwa, otrzymam pismo, na pewno, po analizie na wypłatę 
wynagrodzenia Panu Burmistrzowi wystarczy. Jeśli będą rozbieżności w planie, to będą to rozbieżności 
niewielkie. Myślę, że w zarządzeniu, czy to będzie z dniem dzisiejszym, to wszystko będzie zależało od 
tego, jak pisma będą, kiedy pisma, z jaką datą powstaną pisma. Wtedy, jeśli będzie potrzeba z dzisiejszą 
datą zrobić zarządzenie, będzie to zarządzenie, jeśli z jutrzejszą, będzie z jutrzejszą datą zarządzenie. I 
myślę, że po analizie, jeśli będzie brakowało w planie, to naprawdę to niewielkie kwoty. A w dziale 700 
no nie jest wyczyszczone budżety do samego końca, bo i w paragrafach 430, czyli na usługach, też 
można spojrzeć na wykonanie. Chociaż nie, jeszcze tutaj Państwo nie mają dostępu do informacji, ale w 
421 na zakupie materiałów i wyposażenia. Myślę, że tutaj z tych paragrafów będzie można, w tych 
paragrafach będzie można zmniejszyć plan i ewentualnie te drobne kwoty uzupełnić w klasyfikacji 
wydatkowej wynagrodzeń. Na pewno nie będzie to zwiększenie, nie będzie to wymagało 
organizowania sesji nadzwyczajnej.  
 
04:24:40:10 [Dominik Dudek]: Szanowni Państwo. Ustalamy dzisiaj wynagrodzenie Burmistrza Miasta 
i Gminy Bodzentyn. Tego się można było spodziewać, że będzie na maksymalnym poziomie, jaki tutaj 
podaliście, 19 470 zł. Czy Wy naprawdę uważacie, że w dobie dzisiejszego kryzysu, jest to dobry 
moment na uchwalenie tak wysokiego wynagrodzenia? Tam nigdzie nie pisze, że my mamy ustalić 
maksymalne wynagrodzenie. Są widełki podane. Nie wiem czy Państwo zdajecie sobie w ogóle sprawę, 
że Burmistrz Bodzentyna, z wiedzy jaką zaczerpnąć z internetu, mogę podać chętnym stronę, będzie 
zarabiał, uwaga, około 600 zł mniej od Prezydenta Krakowa. Taka mała dygresja. Jak wygląda Kraków, 
jak wygląda Bodzentyn. Z tego co wiem, byli tacy co chcieli smoczą jamę pod ruinami zamku kopać. 
Ale te dysproporcje w zarobkach i w miastach są raczej duże. I tu już nawet powiem, to co teraz chcecie 
zrobić, to już nawet nie jest chyba śmieszne. Bo z jednej strony gasimy w nocy światło, żeby 
oszczędzać, a dziś lekką ręką dajemy maksymalną stawkę wynagrodzenia dla Pana Burmistrza. To co 
zapytałem i co zostało potwierdzone, wynagrodzenie będzie wypłacone od 1 -czyli wyrównane - od 1 
sierpnia. Jest pismo. Ja mam pismo, bazuję na piśmie, gdzie jest to wyjaśnione i sprecyzowane, jak to 
powinno wyglądać. Dla mnie to nie jest takie klarowne jak dla Państwa, ale mówię, kwota wyrównania 
też robi wrażenie i myślę, że każdy o takim wyrównaniu mógłby tylko pomarzyć. W poniedziałek 
wpłynął anonim. Tam pojawiło się ładne stwierdzenie. Ja posłużę się tym stwierdzeniem. Bo będę 
Pana już tytułował w takim układzie "drogi Panie Burmistrzu". Czy Panu ta kwota nie przeszkadza? 
Czy Pan w ogóle zdaje sobie sprawę, ile ludzie dzisiaj zarabiają? Ile wynosi najniższa krajowa? Ile ludzie 
muszą w naszej gminie płacić za wodę, ścieki po zlikwidowanych za Pana rządów dopłatach? 
Oczywiście to radni zlikwidowali dopłaty, można na nich zgonić. Często w mediach, Panie Burmistrzu, 
mówi się o lepszym i gorszym sorcie. Jedni mogą żyć za "miskę ryżu", niektórzy z tego lepszego muszą 
mieć coś lepszego do zjedzenia. I tak tak jedzą. I muszą mieć na tatara z polędwicy jelenia i spożywać go 
szczególnie w Środę Popielcową, jak to tradycja nasza, katolicka, mówi. Uważam Panie Burmistrzu i 
Szanowni Państwo Radni, że na maksymalną pensję trzeba sobie zasłużyć. A to uzasadnienie uchwały, 
powiem szczerze, wywołało we mnie atak śmiechu. Przytoczę ostatnie zdanie, jedno z ostatnich zdań. 
Ustalona wysokość stawek wynagrodzenia ma uzasadnienie także w jakości świadczonej pracy, której 
miernikiem jest wielkość pozyskanych środków zewnętrznych oraz realizacja zadań inwestycyjnych, 
służących rozwojowi miasta i gminy Bodzentyn. O której jakości pracy piszemy? Kręci Pan proste 
filmiki, mające być promocją gminy, a zawierające błędy merytoryczne. I to Pan dobrze wie, bo 
mieszkańcy to wytykają Panu w internecie, że filmiki, na których Pan opowiada o zabytkach, zawierają 
błędy. Czy może unikanie odpowiedzi na trudne pytania, to jest dla Pana miarodajne i to jest jakość 
pracy? Jak Gmina Bodzentyn wypada na tle innych gmin? Tu Pan Burmistrz wspominał, że był na 
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spotkaniu w WDKu, było to prawdopodobnie. W KCKu to spotkanie było, 9 grudnia. Odbyła się gala 
Rankingu Gmin Regionu Świętokrzyskiego, podczas której ogłoszono laureatów w trzech kategoriach 
oraz wręczono dwa wyróżnienia. Ja szukałem tam na czołowych lokatach tej naszej Gminy Bodzentyn 
i jej nie znalazłem. Znalazłem Gminę Daleszyce, Gminę Masłów, Gminę Górno. Zajrzałem do tego 
zestawienia. Znalazłem na stronie. Zajrzałem do tego zestawienia. Porównam do Gminy Górno, bo 
bardzo my ją wszyscy lubimy. Gmina Górno, średnio, roczne wydatki majątkowe, inwestycyjne 
budżetów Gminy na jednego mieszkańca w latach 2018 - 2020. W Gminie Górno było to 1896,07 zł. 
W Gminie Bodzentyn 808,95 zł. To są dane z rankingu. Jeżeli ktoś chce, mogę udostępnić, mogę 
pokazać. No widzimy, że kwota dwa i pół raza niższa w naszej Gminie w porównaniu do Gminy 
Górno. Średnioroczne środki z Unii Europejskiej i innych źródeł, niepodlegające zwrotowi na 
finansowanie programów i projektów unijnych, stanowiące dochód budżetów Gmin na jednego 
mieszkańca w latach 2018 - 2020. Gmina Górno 851,83 zł, Gmina Bodzentyn 407,06 zł. Mógłbym tak 
wymieniać dalej, jak my wypadamy na tle innych Gmin. Tu często odwołujemy się do Gminy Pawłów. 
W tym zestawieniu Gmina Bodzentyn zajmuje 48 lokatę, Pawłów 60. To może odwołujmy się do tych 
u góry, a nie do tych na dole. Taka moja sugestia. W mediach gminnych i przez Pana jesteśmy 
kreowaniem na krainę mlekiem i miodem płynącą. Pytanie, czy tak jest naprawdę? Czy my po prostu 
nie wiemy o wielu rzeczach, które dzieją się u nas w gminie? I tak dla przykładu, spór z firmą z 
Schwander. Drodzy Panowie Burmistrzowie, zarówno Pan jak i zastępca byliście tacy wylewni na 
sesjach, na temat tej firmy. Nagle przyszło pismo do radnych i skończyły się wasze beztroskie 
monologi. Wyjaśnienia przez was składane nie do końca nie przekonują. Tym bardziej, że to co już 
zaznaczyłem, w jednym aspekcie to co Pan do mnie napisał, a co napisał Pan Sekretarz, nie jest ze sobą 
spójne. Napisaliście, jeden co innego, drugi co innego. Wszystko jest tak pięknie skrupulatnie i 
dokładnie prowadzone. I tutaj takie pytanie do Pana Burmistrza. Czy przeciwko pracownikom Urzędu 
Miasta i Gminy Bodzentyn były stawiane zarzuty karne np. za dopuszczenie, iż księgi rachunkowe były 
prowadzone w sposób nierzetelny oraz niezgodny z przepisami ustawy o rachunkowości? Na przykład. 
Czy ktoś na ten temat coś wie? Jakby Pan mi mógł odpowiedzieć później na to pytanie. Czy były takie 
zarzuty karne stawiane? A później bardzo bym chciał usłyszeć od Zastępcy Pana Burmistrza. 
Oczywiście nie ma nic wspólnego ze sprawą, ale chciałbym się dowiedzieć, bo on tak pięknie mówił na 
temat przesłanek warunkowego umorzenia postępowania, jak to było w przypadku poprzednika. 
Pięknie to powiedział i chciałbym, żeby też w tej kwestii się wypowiedział. Myślę Szanowni Państwo 
Radni, że nie wiecie jeszcze o wielu rzeczach, ale podkreślę bardzo ważną rzecz, że każda władza kiedyś 
się zmienia. Tutaj też tak będzie. Ja myślę, że niektóre sprawy ujrzą jeszcze światło dzienne, o co będę 
starał się zadbać, żeby potem pokazać Państwu, że nie było tak kolorowo i w wielu rzeczach ja miałem 
rację. Stąd, tak podkreślę, jestem przeciwny zaproponowanej stawce. Uważam, że to jest przesada, żeby 
gmina, gdzie mamy jedenaście i pół tysiąca, burmistrz takiej gminy zarabiał niewiele mniej od 
prezydenta Krakowa. Czy Wy naprawdę uważacie, że to jest aż tak wybitny specjalista, że zasługuje na 
takie zarobki? To ile ten prezydent Krakowa powinien zarabiać? Ludzie, naprawdę, zastanówmy się. Tu 
zabieramy dodatki, dopłaty do wody i ścieków. Mamy podwyżki, mieszkańcy płacą horrendalne kwoty. 
Nagle radnym podwyższane są przez Was diety. Teraz Panu Burmistrzowi. Chociaż jakieś granice 
przyzwoitości powinny być zastosowane. Pani Przewodnicząca - maksymalnie, ile tylko, jak to się 
mówi kolokwialnie, fabryka dała. Pan Burmistrz - maksymalnie, ile tylko fabryka dała. Zastanówmy się 
i bardzo proszę o rozwagę i przemyślenie, czy naprawdę jest to w tym momencie dobry moment i czy 
to naprawdę jest zasługa. Bardzo proszę Panie Burmistrzu, aby Pan mi odpowiedział na temat tych 
zarzutów karnych. Czy komuś z urzędu były takowe stawiane? Dziękuję.  
 
04:33:10:10 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Panie Radny Dominiku Dudek, przecież to Pan głosił i 
zacytuję Pana słowa. "Ja nie po to się uczyłam tyle lat, nie po to kończyłam tyle szkół, żeby pracować za 
darmo Panie Burmistrzu". A teraz, gdy się to czyni wobec innej osoby, nagle uważa Pan to za złe, 
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niestosowne? Jest pan przeciwny? Proszę, może pozostali radni się też wypowiedzą. Proszę Pan Radny, 
Pan Jerzy Tofil.  
 
04:33:50:04 [Jerzy Tofil]: Panie Dudek, czy pamięta Pan... Czy pamięta Pan jak wyglądała gmina po 20 
latach poprzedniego burmistrza, gdzie dług był prawie 18 mln plus niezapłacone rachunki. Wiele 
niezapłaconych rachunków jeszcze zostało, m.in.  za Rynek Górny, który nie był zapłacony w całości. 
Czy widzi Pan różnicę, jak teraz gmina wygląda po siedmiu latach rządów obecnego burmistrza, gdzie 
jest wzięte około 6 milionów złotych? Czy widzi Pan tą różnicę? Jeśli Pan mówi o rankingu, to Gmina... 
Nie pamiętam dokładnie teraz w którym roku, gdzie Gmina Bodzentyn na 650, coś, gmin była na 
trzecim miejscu Szanowni Państwo, ale na trzecim miejscu od końca w Rankingu Inwestycji 
Rozwojowych. To chyba tyle na razie. Dziękuję.  
 
04:35:02:29 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę radna Pani Bogusia Jankowicz.  
 
04:35:13:07 [Bogusława Jankowicz]: Szanowni Państwo, podwyżki, jak wiadomo, zawsze są bardzo 
takim trudnym tematem. Zwłaszcza właściwie dla wójtów, burmistrzów, prezydentów. Jest to temat 
bardzo trudny i wiadomo, że wywołuje dużo kontrowersji. Powinny być one, po prostu, tak jak może 
dla posłów z automatu, to wtedy nie byłoby problemu. Ja będę głosować za podwyżką dla Pana 
Burmistrza dlatego, że uważam, że burmistrz Skiba zasługuje na tę podwyżkę. Bo jest burmistrzem już 
drugą kadencję, realizuje bardzo dużo inwestycji na terenie gminy Bodzentyn. Za jego rządów 
realizowany są te inwestycje. Jest też wiele zmian korzystnych w wyglądzie gminy, na lepsze. Gmina 
rozwija się turystycznie, dba i zabiega o pozyskanie środków unijnych, o czym świadczą między innymi 
podpisane teraz umowy przed świętami. Umowy w pozyskaniu właściwie tutaj funduszy unijnych 
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich i w kwocie tutaj... No ja powiem, jeśli chodzi o świetlicę w 
Woli Szczygiełkowej, prawie 30 tysięcy. Czyli są to pieniądze na dalszą rozbudowę świetlicy w Woli 
Szczygiełkowej i w Dąbrowie. 300. Ile powiedziałam? Tak. 300 i Dąbrowa 400. Jeżeli już jestem przy 
głosie, to chciałabym podziękować właśnie Panom Burmistrzom. Chciałabym podziękować 
Dyrektorowi Marcinowi Sikorskiemu i pracownikom Centrum Kultury za wkład i pracę w pozyskaniu 
tych środków unijnych, za budowę świetlicy w Woli Szczygiełkowej i w Dąbrowie. Bardzo dziękuję.  
 
04:36:50:05 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę radna Pani Zofia Gliwa.  
 
04:36:54:05 [Zofia Gliwa]: Ja również będę głosować za podwyżką dla Pana Burmistrza. Uważam, że 
Pan Burmistrz jest bardzo dobrym gospodarzem naszej gminy, miasta i gminy Bodzentyn. Dba o 
poprawę bytu mieszkańców, umie rozmawiać z mieszkańcami, a rozmowy te są czasem bardzo trudne. 
Świadkiem byłam czasem. Także, po prostu umie zadbać o pozyskanie środków unijnych, z zewnątrz i 
innych, marszałkowskich, jak ostatnio mam przykład naszej świetlicy w Dąbrowie Górnej, gdzie 
dostaliśmy 474 000 z hakiem. Praca burmistrza trwa nie 8 godzin, nie jest to norma. Czas pracy praca 
trwa, powiedziałabym, 15, a może i nawet więcej godzin. Pan Burmistrz jest ciągle dostępny pod 
telefonem. Także zasłużył sobie na to przez 7 lat mozolnej pracy i te efekty jego pracy są widoczne w 
każdym sołectwie, w Bodzentynie i w ogóle kto nie widzi tego, no to nie wiem, to nie chce widzieć po 
prostu. Dziękuję bardzo.  
 
04:38:08:24 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę radna Pani Marzanna Borek.  
 
04:38:17:17 [Marzanna Borek]: To co już powiedziała Pani Bogusia Jankowicz, posłowie i funkcje 
ministerialne, tak, oni mają dobrze bo im to z automatu. Natomiast na nas, na Radę nałożono właśnie 
taki obowiązek podjęcia uchwały. I ja też teraz wyjaśnię, dlaczego będę głosowała za. Zgodnie z 
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kodeksem pracy, wynagrodzenie za pracę powinno być tak ustalone, aby było adekwatna do ilości i 
jakości świadczonej pracy. Tak? I myślę, że większość z nas widzi, jaką ilość pracy wykonuje Pan 
Burmistrz dla naszej gminy. No i co do jakości, każdy może mieć swoje zdanie. Dla mnie jest to jakość 
bardzo dobra. Tak. Bo skoro to jest taka duża kwota, taki duży zarobek, tak, no to według mnie Panu 
Burmistrzowi powinno to trochę przewrócić w głowie. Bo już poprzednio w 2018 roku było dużo, ale 
ja nie zauważyłam, żeby Pan Burmistrz rozbijał się luksusowymi samochodami, miał willę z basenem, 
wypoczywał na Karaibach, ale za to widzę go często w Urzędzie Marszałkowskim, widzę go często w 
Starostwie Powiatowym, widzę go w Związku Gmin Gór Świętokrzyskich. Tak? Gdzie jeździ, stara się, 
załatwia, podpisuje. I wszystko to robi przecież nie dla siebie, tylko robi to dla gminy. Później też, to co 
zostanie tutaj wykonane, nie zabierze dla siebie do Grabowej, tylko to wszystko zostanie tutaj. Nawet 
jeśli on tym burmistrzem nie będzie. I powiem teraz na koniec tak. Szkoła w Sieradowicach została 
zlikwidowana. w pierwszym rzucie, kiedy szkoły były likwidowane i długo, długo nie mieliśmy tam 
właściwie... Szkoły nie mamy do tej pory. Powstała świetlica, która prężnie działa. Tak. Ale to, że tak 
działa, to jest też zasługa ludzi, którzy tam wokół niej się skupiają. Ale dwa lata temu, Pan Burmistrz 
zapytał mnie, czy zgodzilibyśmy się, żeby w Sieradowicach była świetlica środowiskowa dla dzieci. Bo 
on ma na to pomysł i ten pomysł nam przedstawił. Tak, skontaktował nas z fundacją. Przyjechały 
panie i okazało się, że w Sieradowicach w byłej szkole znów są dzieci. Przychodzą tam bardzo chętnie, 
codziennie. Nawet kiedy szkoły pracowały zdalnie, ta świetlica dla dzieci była otworzona i mogły z niej 
korzystać, spotykać się ze sobą. Tak? Czyli są rzeczy, które wydają się niemożliwe, a jednak da się 
zrobić. I teraz już kończąc moją wypowiedź, chciałam powiedzieć tak, że ktoś kto odpowiada, bierze 
pełną odpowiedzialność za miliony, powinien też odpowiednio zarabiać. Nie wiem jakie jest Państwa 
zdanie, ale ja tak uważam. Dziękuję.  
 
04:41:37:26 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Ja jeszcze tak reasumując. Szanowni Państwo pozwoliłam 
sobie zajrzeć też do internetu, żeby porównać sobie zarobki w różnych zawodach. I tak odruchowo 
weszłam na adiunkta, profesora uczelni, żeby zweryfikować jakie jest jego pensum. Pensum adiunkta, 
posiadającego stopień naukowy doktora, to jest 360 godzin dydaktycznych rocznie. I Szanowni 
Państwo, weryfikując to wszystko, to podejrzewam, że wynagrodzenie takiego adiunkta, to jest około 
200 złotych za godzinę. Przy czym teraz, po podwyżce, burmistrz miałby 116 złotych na jedną godzinę. 
Więc nie jest to tak myślę rażące wynagrodzenie przy tym, gdzie adiunkt to jest tylko 360 godzin, a tu 
burmistrz pracuje praktycznie na około, 24 godziny na dobę. Nigdy nie odmówił odbioru telefonu od 
mieszkańca. Nigdy nie odrzucił wizyty mieszkańca. Nigdy nie odrzucił spotkania. Jeżeli mieszkańcy o 
takie spotkanie zabiegali. I dlatego też, również tak jak Państwo Radni inni, przychylnie podchodzę do 
takiego wynagrodzenia. Bardzo proszę Pan Radny Włodzimierz Bąderski.  
 
04:43:26:29 [Włodzimierz Bąderski]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panowie Burmistrzowie. Ja 
rozmawiałem teraz z Panem Burmistrzem, wypowiedziałem swój sąd na to co teraz ma mieć miejsce. 
Ale zapewnił mnie, że po prostu, sprawy będą załatwione w takim kierunku, że to będzie dobrze. Więc 
ze względu na to, że dzwonię do Pana Burmistrza, jestem naprawdę upierdliwy, mimo tego, że jestem w 
opozycji. W różnych porach. Ostatnio zwolniłem 11:27 w nocy, czasami dzwonię o czwartej. Nie jest 
dyspozycyjny, w stosunku do mnie jest dyspozycyjny 24 godziny na dobę. Jako opozycjonista 
powinienem powiedzieć "nie", ale po prostu, dla dobra sprawy, żeby go zachęcić jeszcze do dobrej 
pracy do większego wysiłku i większych starań, mówię "tak".  
 
04:44:14:08 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę radny Pan Dominik Dudek.  
 
04:44:16:05 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca za udzielony głos. Tak słuchałem tego i 
powiem tak nie wiem czy się śmiać czy płakać. Może zacznę od Pana Włodka.  
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04:44:28:01 [Teresa Bzymek]: Może Pan wszystko.  
 
04:44:28:01 [Dominik Dudek]: Panie Włodku, opozycjonistą to może Pan był kiedyś. Teraz Pan już nie 
jest w opozycji, o czym nawet Pan Burmistrz zaznaczył, że ja zostałem troszeczkę sam. Tutaj Pani 
Ewelina mnie delikatnie wspiera. Dlatego niech Pan nie mówi, że Pan jest w opozycji, bo jeżeli Pan 
byłby w opozycji, trochę by to inaczej wyglądało. I tak pokrótce będę mówił do wszystkich, tych 
wcześniejszych wypowiedzi. Pan Przewodniczący Komisji Rewizyjnej to trochę... Pan Jerzy i Tofil tak 
trochę z tym rankingiem, jak w tym dowcipie o Radiu Erewań. Jak Pan nie zna, to ja Panu potem w 
kuluarach opowiem, że gdzieś Pan coś usłyszał, ale nie do końca i nie wie gdzie i że jakiś ranking był. I 
tam też tak było. Że nie dają samochodów, nie dają rowerów tylko... Tak to prawda. Ale nie samochody 
tylko rowery. Nie na Placu Czerwonym i nie dają tylko kradną. To mniej więcej na tej samej zasadzie. 
Pani Przewodnicząca, Pani nikomu nie zabierała głosu.  
 
04:45:28:20 [Teresa Bzymek]: Ja nie zabieram Panu głosu. Ja tylko Pana chcę prosić, żeby Pan ciszej 
mówił.  
 
04:45:37:04 [Dominik Dudek]: Wie Pani, to można to zciszyć. Wie Pani, wzmocnienie w mikrofonach, 
akurat tak się składa, że na tym się znam. Można regulować. Wie Pan, ja dostaję np. sygnały, że tam 
burmistrz głośno mówi.  
 
04:45:48:27 [Teresa Bzymek]: Szanowni Państwo, proszę o spokój.  
 
04:45:56:29 [Dominik Dudek]: No ale niektórzy...  
 
04:45:58:29 [Włodzimierz Bąderski]: Pani Przewodnicząca.  
 
04:46:01:18 [Dominik Dudek]: Odrobinę kultury od Pana wymagam, jako wiceburmistrza.  
 
04:46:08:06 [Włodzimierz Bąderski]: Pani Przewodnicząca, sama Pani wprowadziła tą podniesioną 
atmosferę. Po co pani zrobiła...? Ale po co Pani zrobiła osobistą wycieczkę? I teraz się zacznie i 
będziemy siedzieć tu trzy godziny, bo Dominik na każde zadane pytania, ma 128 odpowiedzi. I co to 
zmieni?  
 
04:46:23:27 [Teresa Bzymek]: Dobrze, niech odpowiada, niech zadaje, ale w takim niższym tonie.  
 
04:46:29:19 [Dominik Dudek]: Pani Przewodnicząca, ja powiem tak, jako jeden z nielicznych tutaj to 
się wypowiadam bardzo spokojnie, a wzmocnienie można regulować i można każdego przedstawić jak 
się chce, że będzie to ton zburzony lub mniejszy.  
 
04:46:41:21 [Teresa Bzymek]: Ale mi chodzi o głośność, nie o wzburzenie.  
 
04:46:45:11 [Dominik Dudek]: Nie wiem czy Pani analizowała tutaj wynagrodzenia innych osób, ale to 
co Pani powiedziała, czy ten adiunkt i te godziny to się odnoszą do mojej osoby czy nie?  
 
04:46:55:10 [Teresa Bzymek]: Ogólnie sprawdzałam.  
 
04:46:56:24 [Dominik Dudek]: No to źle Pani sprawdzała. To tyle Pani powiem. Niech Pani źródło 
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zmieni, bo Pani źle sprawdzała. Nie ma Pani chyba zielonego pojęcia jak funkcjonuje działalność na 
uczelni wyższej i na pewno nie wie Pani ile wynosi pensum, ile wynosi np. moje pensum, bo do tego to 
zmierzało. Jeżeli Pani o czymś nie wie...  
 
04:47:15:00 [Teresa Bzymek]: Ale ja nie mówiłam o Pana pensum.  
 
04:47:17:07 [Dominik Dudek]: Nie ma pensum adiunkta na poziomie 360 godzin. Pani 
Przewodnicząca.  
 
04:47:22:24 [Teresa Bzymek]: 350 - 360 godzin. To jest dane internetowe, Politechnika Świętokrzyska.  
 
04:47:29:17 [Dominik Dudek]: To niech Pani sprawdzi jeszcze jaki adiunkt, bo są dwa rodzaje 
adiunktów.  
 
04:47:31:06 [Teresa Bzymek]: A różne.  
 
04:47:33:24 [Dominik Dudek]: Pani Przewodnicząca, jak się podaje dane, to się bazuje na konkretnych 
danych. Panią ktoś przygotował, ale nie do końca sprawdził, jak to wygląda.  
 
04:47:39:14 [Teresa Bzymek]: Nie przygotowywał mnie nikt. Zapisałam sobie. Jeżeli Pan otworzy 
stronę w internecie, tam wszystko Pan znajdzie, nie musi Pana nikt przygotowywać.  
 
04:47:50:20 [Dominik Dudek]: Dobrze Pani Przewodnicząca. Cieszę się, że Pani się tak na mnie 
przygotowuje. Jestem bardzo usatysfakcjonowany. Ale powiem Pani tak, nie zgadza się ta wartość co 
do mojej osoby. Powiem tyle. Kolejna rzecz.  
 
04:48:01:23 [Teresa Bzymek]: To jest tylko moje podejrzenie.  
 
04:48:04:11 [Dominik Dudek]: No dobrze, to jest kolejna rzecz. Nie wiem, nie wiem. Bo Pani pytała o 
mój zawód. Nie wiem czy Pani wie jak funkcjonuje wyższa uczelnia, jak pracują pracownicy wyższych 
uczelni.  
 
04:48:15:22 [Teresa Bzymek]: Ale to nie jest istotą naszej dzisiejszej sesji.  
 
04:48:18:14 [Dominik Dudek]: No ale to jest istotą tego, ponieważ Wy mówicie, że burmistrz pracuje 
nie tylko 8 godzin, tylko więcej. To chciałbym zdementować to, że to jest tylko pensum. Jak Pani nie 
ma pojęcia o czymś, nie wiem czy pani studiowała i widziała jak wyglądają studia, to niech Pani się nie 
wypowiada w danej kwestii, bo Pani nie ma zielonego pojęcia na ten temat.  
 
04:48:38:22 [Teresa Bzymek]: A dlaczego Pan tak krytykuje mnie? To ja powiedziałam, że ja mam 
pojęcie? Ja powiedziałam Panu, że zajrzałam sobie na stronę internetową - zarobki w różnych 
zawodach i z tego wzięłam jakiś wzór i z tego wzięłam swoje odpowiedzi, żeby porównać jak wygląda 
pensum... Jak wygląda pensum adiunkta posiadającego stopień naukowy doktora i tam się mi wszystko 
wyświetliło.  
 
04:49:06:08 [Dominik Dudek]: To wie Pani, ja Pani powiem tak... Dobrze to ja Pani powiem dalej. No 
to jak Pani napoczęła temat...  
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04:49:11:16 [Teresa Bzymek]: Pan od razu "zielonego pojęcia". Dobrze, że Pan ma to zielone pojęcie. 
Cieszę się bardzo.  
 
04:49:19:02 [Dominik Dudek]: To dlatego mówię. Jak ktoś nie ma o czymś pojęcia, tak jak Pan Teofil o 
rankingu, Pani o tym zatrudnieniu, to niech Pani się nie wypowiada.  
 
04:49:22:24 [Teresa Bzymek]: Znowu Pan nawiązuje o wszystkich, którzy nie mają zielonego pojęcia. 
Proszę precyzować swoje pytania.  
 
04:49:30:02 [Dominik Dudek]:  Pani Przewodnicząca, niech Pani się nie emocjonuje, bo podobno 
mikrofony i tam trzeszczy wszystko. Spokojnie.  
 
04:49:33:00 [Teresa Bzymek]: Dlatego się odsunęłam trochę dalej.  
 
04:49:38:00 [Dominik Dudek]: Cieszę się niezmiernie Pani Przewodnicząca. Napomknęła Pani temat 
wyższych uczelni, adiunktów. No to ja powiem Państwu jak to wygląda. Tam nikt nie dostaje... No ale 
ludzie, no przecież to sama Pani Przewodnicząca zaczęła. To miejcie pretensje do niej. Nie panie Tofil, 
nie można. Pani Przewodnicząca. Powiem Pani tak.  
 
04:50:00:11 [Teresa Bzymek]: Już co miałam powiedzieć o wynagrodzeniu i o pensum adiunkta, to już 
radni usłyszeli. Może nie drążmy tego.  
 
04:50:09:21 [Dominik Dudek]: Nie, nie, nie. Podała Pani bardzo dobry przykład Pani Przewodnicząca. 
Tam mamy dolne widełki i zazwyczaj jest tak, że wszyscy lecą z dolnych widełek. Podała Pani 
znakomity przykład i w związku z przykładem, który Pani powołała...  
 
04:50:25:04 [Teresa Bzymek]: To jest znakomity czy w ogóle nie mam zielonego pojęcia?  
 
04:50:25:04 [Dominik Dudek]: Dobra, Pani już niech nie przerywa mi Pani Przewodnicząca. Nie wiem, 
udziela mi Pani głosu. Potem krzyczy tam w mikrofon, trzeszczy wszystko. Na spokojnie Pani 
Przewodnicząca. Dostajemy z dolnych widełek zazwyczaj takie wynagrodzenia. I tutaj moja prośba. 
Skoro Pani Przewodnicząca wyszła z taką inicjatywą, z takim przykładem, ja składam formalny 
wniosek o 80%. Czyli minimalna z tej kwoty maksymalnej, 80%. Proszę o ujęcie takiego wniosku. 
Teraz do wypowiedzi...  
 
04:50:55:27 [Teresa Bzymek]: Jeszcze raz, jeszcze raz. 80%, formalny wniosek.  
 
04:50:59:19 [Dominik Dudek]: Tak. 80% kwoty maksymalnej. To jest minimalne wynagrodzenie 
burmistrza. I taki wniosek składam. Tego Pani nie przygotowali już?  
 
04:51:08:16 [Teresa Bzymek]: Nie, nie przygotowali, ale się przygotuję.  
 
04:51:08:16 [Dominik Dudek]: Widzi Pani. No to słabo.  
 
04:51:12:21 [Teresa Bzymek]: Proszę chwilkę poczekać, zaraz tu przygotowujemy głosowanie.  
 
04:51:15:13 [Dominik Dudek]: Dobrze Pani Przewodnicząca, tak, formalny wniosek.  
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04:51:15:13 [Teresa Bzymek]: Ale da mi Pan powiedzieć?  
 
04:51:21:08 [Dominik Dudek]: Ale Pani Przewodnicząca, ale ja nie skończyłem. Pani mi głosu nie 
odebrała.  
 
04:51:24:06 [Teresa Bzymek]: Ale ja chcę podsumować Pana wniosek formalny.  
 
04:51:26:28 [Dominik Dudek]: Dobrze, niech Pani podsumuje.  
 
04:51:28:24 [Teresa Bzymek]: Żebym wiedziała, co ma tu pracownik urzędu przygotowywać, na 
okoliczność głosowania.  
 
04:51:33:06 [Dominik Dudek]: Dobrze Pani Przewodnicząca, niech Pani...  
 
04:51:33:06 [Teresa Bzymek]: Także jeszcze dopytam Pytam pana o 80% wynagrodzenia?  
 
04:51:36:15 [Dominik Dudek]: Maksymalnego. To jest wniosek formalny.  
 
04:51:45:28 [Teresa Bzymek]: To w takim razie, my przygotowujemy się do głosowania.  
 
04:51:45:28 [Dominik Dudek]: A ja jeszcze nie skończyłem. Ale ja jeszcze nie skończyłem Pani 
Przewodnicząca.  
 
04:51:50:18 [Teresa Bzymek]: Aby przygotować się do głosowania, ogłaszam kilkuminutową przerwę. 
Zgłosił Pan wniosek formalny. Trzeba go przygotować. 5 minutowa przerwa.  
 
05:04:48:20 [Teresa Bzymek]: Szanowni Państwo, wznawiamy obrady sesji Rady Miejskiej w 
Bodzentynie, po krótkiej przerwie i przechodzimy do głosowania w sprawie wniosku zgłoszonego 
przez radnego Pana Dominika Dudka. To jest ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Miasta i Gminy 
Bodzentyn na poziomie 80% maksymalnej wysokości wynagrodzenia. I bardzo proszę Państwa 
Radnych o przegłosowanie. Kto jest za przyjęciem wniosku Pana Radnego Dominika Dudka? Kto się 
wstrzymuje? Kto jest przeciw? Stwierdzam, że wniosek Pana Radnego Dominika Dudka nie został 
przyjęty przez Państwa Radnych. Za było 2 głosy, przeciw 11, wstrzymujących się 1. Wniosek został 
odrzucony. Szanowni Państwo, czy jeszcze ktoś z Państwa? Proszę Pan Radny Pan Dominik Dudek.  
 
05:06:11:06 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca za udzielony głos. Pani 
Przewodnicząca, kliknąłem sobie w to źródło, o którym Pani mówi i Pani podawała nieprawdę w tych 
swoich wyliczeniach, ale to jeszcze się, jeszcze będę chciał z Panią to wyjaśnić, bo troszeczkę nie jest to 
na miejscu. To jest jedna rzecz. Druga rzecz. Zadałem pytanie Panu Burmistrzowi, na które nie 
uzyskałem odpowiedzi tzn. czy pracownikom Urzędu Miasta i Gminy Bodzentyn były stawiane 
zarzuty karne np. za dopuszczenie, iż księgi rachunkowe prowadzone były w sposób nierzetelny oraz 
niezgodnie z przepisami ustawy o rachunkowości? I poprosiłem też Pana Zastępcę Burmistrza, aby 
wyjaśnił i wypowiedział się tak pięknie, jak na temat poprzednika, na temat przesłanek warunkowego 
umorzenia postępowania. To takie dwie odpowiedzi na obecną chwilę. Dziękuję.  
 
05:07:07:04 [Teresa Bzymek]: Proszę burmistrz Pan Dariusz Skiba.  
 
05:07:10:23 [Dariusz Skiba]: Muszę sprawdzić dokładnie, bo nie wiem o czym Pan w ogóle mówi, ale 
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chyba Pan więcej wie niż ja w tej chwili. Nie chcę mówić może jakiś błędnych informacji, muszę 
sprawdzić to w materiałach, dokumentach, które są w zasobach naszego urzędu.  
 
05:07:27:07 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę radny Pan Dominik Dudek.  
 
05:07:30:14 [Dominik Dudek]: Panie Burmistrzu, nie mówię że, Panu, ale przykładowo, jeżeli sprawa 
by dotyczyła Pana, czy Pan by o tym wiedział? Nie wie Pan czy pracownicy mieli stawiane zarzuty 
karne? To jak Pan tą Gminą tak super zarządza, jak Pan nie wie co się dzieje w Gminie? Czy pracownicy 
mieli zarzuty karne, czy nie mieli zarzutów karnych? Jak Pan bardzo chce, to ja tam mogę Panu nawet 
sygnaturę akt podać. W niektórych sprawach. Panie Burmistrzu, niech Pan się wypowie, czy Pan coś na 
ten temat wie. Bo to zakrawa na kpinę, o groteskę. To co Pan teraz robi. Dziękuję.  
 
05:08:07:26 [Teresa Bzymek]: Tak, proszę Pan Burmistrz Dariusz Skiba.  
 
05:08:07:26[Dariusz skiba]: Szanowni Państwo, ogrom ilości postępowań w ostatnich latach jest tak 
obszerny, że nie jestem w tej chwili w stanie odpowiedzieć precyzyjnie na Pana pytanie, Radnego. Może 
Pana Dudka. Bo Pan Dudek... Ostatnio wyszło, takie postępowanie było prowadzone na wniosek Pana 
Dudka, kolejne już, odnośnie świetlicy wiejskiej w Celinach. Gdzie po raz kolejny policja i prokuratura 
odmówiły wszczęcia na brak znamion przestępstwa. I Pan ciągle szuka tych swoich owoców pracy. 
Owoców pracy nie widać. Kolejne postępowanie zostało omówione przez policję, prokuraturę, więc 
nie będę teraz opowiadał na Pana pytanie, bo na to Pan nie zasługuje.  
 
05:08:53:28 [Teresa Bzymek]: Odnośnie świetlicy wiejskiej w Celinach, Panie Burmistrzu, to w 
sprawach różnych pozwolę sobie odczytać wynik postępowania. Proszę Pan Radny, Pan Dominik 
Dudek.  
 
05:09:06:09 [Dominik Dudek]: Panie Burmistrzu, Pan nie rozumie pytania. Czy odbyła się sprawa w 
sądzie, czy zapadł wyrok w sprawie? Tu nie chodzi o umorzenie na etapie śledztwa dochodzenia, tylko 
chodzi, czy pracownikom Urzędu Miasta i Gminy Bodzentyn były stawiane zarzuty karne? Pan jest ich 
przełożonym, bezpośrednim, Pan powinien wiedzieć co się w Gminie dzieje. Czy Pan tego naprawdę 
nie wie?  
 
05:09:28:20 [Teresa Bzymek]: A przepraszam. Panie Burmistrzu, czy zechciałby Pan odpowiedzieć 
Panu Radnemu Dominikowi Dudek w późniejszym terminie, może na piśmie, żeby nie przedłużać sesji 
Rady Miejskiej w Bodzentynie? Ponieważ ja obecnie już dwa razy podładowywałam sobie tablet i mam 
już 5%. Nie dojdziemy do końcowego głosowania.  
 
05:09:48:26 [Dariusz Skiba]: Ale Pani Przewodnicząca, tak się wyraziłem, że nie jestem teraz 
przygotowany. Odpowiem w terminie późniejszym. Tych sygnatur akt jest mnóstwo i przygotuję tą 
odpowiedź na następnej sesji. A Pan teraz żąda, to jest jego wola. Każdy może sobie żądać. W tej chwili 
nie odpowiem.  
 
05:10:07:03 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę radny Pan Jerzy Tofil chce zabrać głos. Słucham.  
 
05:10:14:19 [Jerzy Tofil]: Panie Dudek, na temat tego rankingu, który Pan tu takie herezje opowiada. Ja 
ten ranking przedstawiłem poprzedniemu burmistrzowi w Psarach w Szkole Podstawowej, gdy 
przyjechał w celu zamknięcia tej placówki, a teraz ta placówka będzie rozbudowywana. Dziękuję 
bardzo.  
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05:10:34:29 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę radny Pan Dominik Dudek.  
 
05:10:36:28 [Dominik Dudek]: Panie Radny Tofil, nie wiem co Pan chciał wyrazić w tych swoich 
krótkich słowach, ale naprawdę Pana wypowiedzi, po prostu, trochę mnie zastanawiają. Bo ja pytam 
konkretnie o ranking, a Pan mówi o rankingu, gdzie Pan poprzednikowi mówił. A co ja wiem co Pan 
tam robił na tym spotkaniu? Niech Pan bazuje na argumentach, na dokumentach, a nie na jakichś 
wirtualnych rzeczach. Pani Przewodnicząca, według mnie, to jest bardzo istotne, odpowiedź na to 
pytanie. Może Pan Sekretarz Gminy wie o czymś takim. Ja bardzo bym prosił o przerwę 10 minutową 
na sprawdzenie tego. No, ale proszę Państwa, to jest bardzo istotne. My mówimy o wynagrodzeniu. 
Bardzo wysokim wynagrodzeniu. A jak widzicie, Pan Burmistrz nie wie czy któryś z pracowników miał 
stawiane zarzuty czy nie. A to jest kluczowe, szczególnie w jednostce, która dysponuje, tak jak dzisiaj 
mamy powiedziane, wydatkami budżetu na poziomie 67 milionów. Bardzo proszę o przerwę, aby Pan 
Burmistrz sprawdził i odpowiedział mi na to pytanie. Chyba, że Państwo chcecie zdjąć ten punkt z 
porządku obrad, to możemy to przenieść na inny termin i w innym terminie zagłosować nad Pana 
wynagrodzeniem. Bo dla mnie to jest bardzo istotne i kluczowe pytanie w tej dzisiejszej dyskusji, na 
temat pana wykształcenia. Proszę przejść do Pana Sekretarza. Myślę, że on nas ogląda, już przygotował 
wszystkie dokumenty.  
 
05:12:03:17 [Teresa Bzymek]: Ale jakiego wykształcenia?  
 
05:12:03:17 [Dominik Dudek]: Nie wykształcenia, tylko na temat wyroków Pani Przewodnicząca. 
Wyroków. Czy były wyroki, czy były zarzuty stawiane pracownikom? O to mi chodzi. To co ja 
powiedziałem. Jeszcze mogę powtórzyć. Czy pracownikom Urzędu Miasta i Gminy Bodzentyn były 
stawiane zarzuty karne np. za dopuszczenie, iż księgi rachunkowe prowadzone były w sposób 
nierzetelny oraz niezgodny z przepisami ustawy o rachunkowości? Czy takie zarzuty któryś z 
pracowników usłyszał? To jest bardzo proste, kluczowe pytanie, a myślę, że w dokumentach to się 
znajdzie. Bardzo bym prosił o 10 minut przerwy, aby Pan Burmistrz mógł to sprawdzić.  
 
05:12:38:18 [Teresa Bzymek]: Dlatego też, że to jest tak istotna sprawa, jak Pan mówi, dlatego też 
proszę Pana Burmistrza, aby merytorycznie, rzetelnie przygotował się do odpowiedzi i taką odpowiedź 
zostawił Panu na następną sesję, bądź może na piśmie dlatego, że jak wspomniałam, mamy bardzo 
niski poziom baterii w swoich tabletach. Nie możemy pozwolić sobie jeszcze na 10 minutową przerwę. 
I o to wnioskuję i proszę do Pana Burmistrza, żeby była odpowiedź udzielona w innym terminie, jeżeli 
teraz na miejscu nie można tego doprecyzować. Proszę Pan radny Jerzy Teofil i bardzo proszę Państwa 
Radnych o już konkretnie zadawanie pytań, odnośnie podejmowanej uchwały, nie rozchodzenie się 
dalsze nad sprawą, bo jak wspomniałam, baterii mamy bardzo mało.  
 
05:13:34:04 [Jerzy Tofil]: Pani Przewodnicząca, myślę, że takie pytania można było- powtarzam po raz 
kolejny - można było zadać na posiedzeniu komisji, a teraz myślę, że powinniśmy przejść do 
głosowania. Dziękuję bardzo.  
 
05:13:44:18 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę radny Pan Włodzimierz Bąderski.  
 
05:13:49:13 [Teresa Bzymek]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Ja może jestem prostym 
człowiekiem, ale między wierszami Pana Dominika jest coś ukryte i ukryte jest to, że jeżeli tutaj 
przedstawiamy Pana Burmistrza, dajemy wszystkie jego walory, wszystkie zarzuty, po prostu same 
superlatywy i mamy głosować nad tym, to jeżeli Pan Burmistrz ma wiedzę odnośnie tego, że było takie 
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postępowanie... Dominik to będzie drążył, że jeżeli ten pracownik nie został ukarany za jakieś tam 
uchybienia czy nadużycia, no to jest tak nie do końca wywiązywanie się w stu procentach z roli. I to o to 
Dominikowi chodzi, więc On to będzie drążył cały czas. No nie lepiej to wyjaśnić, jak to wszystko 
wygląda?  
 
05:14:28:10 [Teresa Bzymek]: Proszę radny Pan Dominik Dudek. Proszę.  
 
05:14:36:13 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Według mnie jest to bardzo istotne, bo 
tutaj Pan Tofil zawsze mówił, że jest wszystko umarzane, wszystko tak pięknie, no a ja chciałbym się 
dowiedzieć czy naprawdę tak pięknie jest, jak Wy to macie przedstawiane. Czy Wy Państwo... Może 
inaczej. Czy ktoś z radnych ma wiedzę, że były stawiane zarzuty karne pracownikom urzędu? 
Prawdopodobnie nikt takiej wiedzy nie ma. Dlatego, to co powiedziałem. Są rzeczy, o których nie 
macie Państwo zielonego pojęcia. Jesteście mamieni, że jesteśmy w krainie mlekiem i miodem płynącej, 
ale ja Państwu mówię, władza każda kiedyś się zmienia i tu wyjdą ciekawe rzeczy jeszcze na wierzch. 
Dlatego chciałem usłyszeć od Pana Burmistrza, jako włodarza Gminy, który będzie zarabiał prawie 20 
000, 19 z haczykiem, żeby wypowiedział się czy w ogóle wie co się dzieje w urzędzie i czy... Zróbmy 10 
10 minut przerwy. Pan Sekretarz tam pewnie już przygotował dokumenty, znając jego szybkość 
działania i można to szybko zweryfikować. Odpowiemy na pytanie, kluczowe pytanie według mnie 
przy kwestii zatrudnienia. Panie Burmistrzu, czego się Pan boi, żeby tą przerwę zrobić?  
 
05:15:47:23 [Teresa Bzymek]: Ale burmistrz w ogóle nie wnioskował o to.  
 
05:15:50:25 [Dominik Dudek]: Pani Przewodnicząca, ja wnioskuję.  
 
05:15:50:25 [Teresa Bzymek]: A ja to cieszę się z jednej wypowiedzi, że nie jestem odosobniona w tym, 
że jestem tylko sama zielona, że i Państwo też są zieloni. Natomiast, to był żart. Natomiast, ja bym 
bardzo prosiła o przystąpienie już do głosowania nad projektem uchwały. Proszę Panie Burmistrzu.  
 
05:16:11:14 [Dariusz Skiba]: Szanowni Państwo. Nie o to chodzi, że ja chcę coś ukryć, bo tu nic nie 
ukrywam. Mówimy często, że było postępowanie, mnóstwo przeciwko moim działaniom i Gminy. 
Było część umorzonych, część było oddalonych w ogóle. Odmówiła wszczęcia postępowania. Tego 
jest tak wiele, że teraz nie jestem w stanie, bo cokolwiek bym powiedział, to będzie to użyte później 
przeciwko mnie. Ja to przygotuję na spokojnie w odpowiednim czasie, żeby była precyzyjna 
odpowiedź. I ja tu nie chcę być jakimś człowiekiem, który znowu popełni jakiś błąd przez jakąś 
arogancję i pychę, butę pewnego jednego osobnika, który tutaj chce, nie wie co robić w tej gminie. Ja tu 
nie chcę ukrywać. Myśmy w gazetce to opisywali, ile było postępowań karnych wobec mnie i jakichś 
dochodzeń, jakichś badań itd. Jak Pan wie o kimś, niech Pan tu powie teraz na sesji. Pan wie. Bo ja teraz 
nie wiem. Niech Pan powie o czym Pan wie, a my nie wiemy, a nie tylko straszy Pan. Pan już kiedyś 
straszył na pewnej sesji, że za chwilę zamkniemy rehabilitację. Parę lat temu. I co się stało? To jeden z 
przykładów. Niech Pan nie straszy i nie manipuluje opinią publiczną. Przygotuję się do Pana pytania, 
odpowiednio, precyzyjnie.  
 
05:17:28:10 [Teresa Bzymek]: Dziękuję.  
 
05:17:30:23 [Dariusz Skiba]: Pani Przewodnicząca, ja mam wyjazd na pogrzeb do Nowej Słupi. Zmarła 
mama burmistrza Andrzeja Gąsiora i muszę wyjechać na pogrzeb do Nowej Słupi. Bardzo Państwa 
przepraszam.  
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05:17:43:22 [Teresa Bzymek]: Proszę Pan Radny Dominik Dudek jeszcze chce zabrać głos. Proszę 
bardzo.  
 
05:17:47:11 [Dominik Dudek]: Uważam, że to jest bardzo kluczowy argument. Tu nie chodzi i nie 
mówimy o umorzonych postępowaniach, tylko o sprawie, która miała miejsce na sali sądowej. I 
troszeczkę to jest inne i poważniejsze. Widać, że najłatwiej unikać trudnych odpowiedzi na trudne 
pytania. Szczególnie w sytuacji, gdzie, według mnie, jest istotne. Bardzo mnie cieszy to, że nikt z 
radnych nie powiedział, że coś na ten temat wie. Bo to też jest kluczowe dla mnie w dalszych 
działaniach, że nikomu z Rady taka informacja nie została udzielona. Może tyle. Pan Burmistrz 
wyszedł. To może tyle, bo widzę, że i tak jest wszystko z góry założone, to nawet może szkoda strzępić 
języka. Dziękuję.  
 
05:18:29:03 [Teresa Bzymek]: Dziękuję Panie Radny. Proszę wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński.  
 
05:18:34:15 [Andrzej Jarosiński]: Ja tylko dwa zdania dosłownie. Tak jak tutaj powiedział burmistrz, 
żeby coś takiego sprawdzić, to trzeba trochę tych dokumentów przewertować. Mówi Pan tu o całym 
urzędzie i wszystkich pracownikach. Ja wiem, mogę to powiedzieć wobec swojej osoby. Natomiast, nie 
wszystkie informacje, jak Pan pewnie też dobrze wie, że jeżeli ktoś takie postępowanie miał z 
pracowników, to musiały do nas dotrzeć. Często dowiadujemy się to z zupełnie innych przyczyn. Nie 
każdy sąd... Sąd nie ma chyba takiego obowiązku nawet, przesyłania do pracodawcy takiej informacji. 
Ja się z tym szczególnie spotykam, jeśli chodzi o zawód nauczyciela. Bo nauczyciel karany nie może 
pracować w zawodzie. Dlatego, jak podam Panu jedną czy drugą osobę, zakładając, że takowe są, może 
się okazać, że jest jeszcze trzecia i czwarta. I Pan mi wtedy powie, że podałem nieprawdę, więc musimy 
troszkę tych dokumentów posprawdzać, co tam mamy. A tych postępowań, jak sam Pan wie, z Pana 
wniosku i z wniosku innych, było troszeczkę i trzeba to gdzieś tam przejrzeć. I chciałem się jeszcze 
odnieść do rankingu, o którym Pan mówił, o tych wydatkach majątkowych i środkach unijnych. W 
jednym zdaniu. My mamy też coś takiego jak spółkę komunalną, PUK Bodzentyn. W Górnie 
funkcjonuje to na zasadzie zakładu i środki unijne na kanalizację przechodzą przez budżet Miasta i 
Gminy Górno. Jak Pan dołoży do tych środków wydatki inwestycyjne pozyskane w wysokości... 
Dochody  inwestycyjne pozyskane w wysokości około 44 mln, to będzie to troszkę inaczej wyglądało. 
2. Jak Pan zwróci uwagę na ten ranking, To jest pierwszy ranking w województwie świętokrzyskim. 
Trzeba brać również pod uwagę. I wymienił Pan tam Masłów Górno i Daleszyce. Wszystkie te gminy 
to jest "obwarzanek" Kielc. Gminy te też z automatu z KOFu dostały duże środki, bez jakichś wielkich 
starań, bo po prostu były podzielone na te gminy prawie, że z automatu. I tak do tego bym podszedł. 
Natomiast, jak Pan jeszcze powiedział tutaj o gminie Pawłów, to ja nadal twierdzę, będę twierdził i 
moje zdanie się nie zmieni, że zdecydowanie wolałbym, biorąc pod uwagę tę gminę i tę drugą, o której 
Pan mówił, mieszkać w gminie Pawłów niż tam gdzie Pan mówi. Dziękuję.  
 
05:21:02:08 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę radny Pan Dominik Dudek.  
 
05:21:12:13 [Dominik Dudek]: Ja nie mówię, że ktoś został ukarany, tylko chodzi mi o zarzuty. Czy 
były stawiane zarzuty karne? Z tego co ja wiem, nie będę Wam dawał wyroków, ale z tego co ja wiem, 
to są kluczowe stanowiska i wydaje mi się, że o czymś takim powinniśmy wiedzieć. Teraz odnośnie 
spółki komunalnej. Wy fajnie drodzy Panowie Burmistrzowie lawirujecie tą spółką, jeżeli chodzi o 
pozyskiwanie środków. Jeżeli chodzi o inwestycje, to spółka jest nasza, ale jeżeli chodzi o zadłużenie, 
to spółka już nie jest nasza. Już my mówimy, że to jest zadłużenie Przedsiębiorstwa Usług 
Komunalnych. Na spotkaniu z mieszkańcami Bodzentyna Pani Prezes powiedziała ile tych kredytów 
jest, jakiej kwoty. I jak zsumujemy to z tym co dzisiaj Państwo podaliście o zadłużeniu Gminy, 
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wychodzi nam bajońska suma. Bajońska. Dużo, dużo większa od tego co zastaliście w momencie, gdy 
przychodziliście tutaj rządzić w naszej gminie. Dlatego mówię, albo mówmy, że mamy 
Przedsiębiorstwo i mamy pozyskiwanie środków, ale też pamiętajmy o zadłużeniu, jakie to 
Przedsiębiorstwo ma. A mieszkańcy, jeżeli chcą się dowiedzieć ile tam tych milionów zadłużenia jest, 
Pani Prezes w obszernym wystąpieniu na spotkaniu z mieszkańcami Bodzentyn, które jest dostępne w 
internecie, mówiła na temat tego zadłużenia. Dlatego bądźmy obiektywni. I bądźmy, bądźmy... 
Przekazujmy rzeczywiste informacje, a nie tylko wygodne informacje. Dziękuję bardzo.  
 
05:22:41:19 [Teresa Bzymek]: Dziękuję bardzo. Rozumiem, że dyskusja została zakończona. 
Przystępujemy do podpunktu... Jesteśmy w podpunkcie g). Przystępujemy do głosowania. Kto jest za? 
Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Katarzyna Sikora. Nie wiem czy było słychać, ponieważ miałam 
wyłączony mikrofon. Jeszcze raz pozwolą Państwo, że odczytam wynik głosowania. Potwierdzam, że 
uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Miasta i Gminy Bodzentyn została przez 
Państwa Radnych przyjęta większością głosów, przy jednym głosie przeciwnym i dwóch głosach 
wstrzymujących się. Przechodzimy do punktu 8. To są wolne wnioski i zapytania. Bardzo proszę 
Państwa Radnych o zadawanie pytań. Proszę radny Pan Dominik Dudek.  
 
05:26:04:10 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca za udzielony głos. Na ostatniej komisji 
Pani Radna Jankowicz w emocjonującym wystąpieniu odniosła się do pisma, jakie mieszkaniec 
skierował do Rady Gminy oraz do mojej troski o ręce, o dłonie Pana Burmistrza. Szanowna Pani, 
Szanowni Państwo. A gdzie byliście, kiedy wielokrotnie Pan Burmistrz w bezpardonowy sposób 
atakował i czepiał się z podtekstami moich najbliższych? Gdzie byliście, jak przyszedł anonim na mnie 
i Pan Radny Tofil tak optował, aby go przeczytać? Dlaczego Pan Radny Tofil teraz nie optuje, aby 
przeczytać anonim, jaki przyszedł na zastępcę burmistrza? Dlaczego Pan Radny Tofil nie optuje teraz, 
aby przeczytać anonim, jaki przyszedł na radną Barcikowską? Dlaczego Pan teraz tego nie optuje? 
Dlaczego nikt nie reagował na ordynarne zachowanie drogiego Pana Burmistrza Jarosińskiego w 
stosunku do mojej osoby, na temat populizmu? Dlaczego nikt wtedy się nie odzywał? Ostatnio modne 
są cytaty. Proszę Państwa, ja też odniosę się do literatury. Ja się posłużę takim cytatem. Państwo Radni 
to trochę tak jak ten Kali u Henryka Sienkiewicza. "Jeśli ktoś Kalemu zabrać krowy to jest zły uczynek. 
Dobry to jak Kali zabrać komuś krowy". To wtedy tak. Od razu wyjaśnię, że z uwagi na sytuację i 
problemy z interpretacją pewnych wypowiedzi, nikogo nie oskarżam o kradzież. To jest po prostu 
cytat. Ja rozumiem, że jesteście co niektórzy uwiązani przez fakt, że władza zatrudniła wam bliskie 
osoby. Są osoby, którym zatrudniono dzieci. Kolejnej osobie, zatrudniono żonę. Ale jeżeli chcecie 
wygłaszać pouczające mowy, to bądźcie w tym obiektywni. Trochę tutaj ocieramy się o groteskę i 
według mojej opinii, próba pokazania, że jestem przydatny, przydatna dla bodzentyńskiej władzy. Na 
tej komisji była też mowa, że ktoś się z nas śmieje. Dlaczego nikt nie reagował, jak droga Pani 
Przewodnicząca wysłała, w mojej opinii, ośmieszające nas pismo do Gminy Górno? Słynne 
"zazdrościmy jedynie smacznej wody, która smakuje zarówno bykom jak i roślinom". Ja dostawałem z 
tej Gminy kilka esemesów, no i to było szeroko komentowane w kuluarach. Dlaczego nikt nie 
reagował, jak podejmowaliście uchwałę z błędną nazwą ulicy Piłsudskiego. Dlaczego nikt nie reagował 
na wpisy na Facebooku naszego włodarza, które też często ośmieszają, a to jest wizytówka naszej 
gminy, ten nasz włodarz. Dlaczego nikt nie reagował na popisy oratorskie i umiejętność czytania 
jednego z radnych? Ja mógłbym tak wyliczać wiele. Dzisiejszy przykład Pani Przewodniczącej pokazał 
dobitnie, że jest jeden wróg na sali. Trzeba go atakować. Dlaczego Pani Przewodnicząca nie 
przyszykowała się na przykład na radnego Bąderskiego, czy tam kolejne osoby? Ja myślę, że tutaj 
można by kilka innych osób zahaczyć. I powiem Pani, że też by były ciekawe sytuacje. Dlaczego nikt 
wtedy nie reagował? Dlaczego dzisiaj nikt nie reagował na ten bezpardonowy atak na moją osobę przez 
Panią Przewodniczącą? Naprawdę zastanówcie się ludzie, co mówicie i co robicie. Dla mnie 
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optymalnym rozwiązaniem jest takie rozwiązanie, gdy radny jest niezależny, nie powiązany, nie 
uwiązany. Ja mogę i będę głosował tak jak chcę, będę robił to co chcę i nikt mnie nie będzie 
szantażował i nie będzie mi mówił co mam robić. Teraz tak. Odnośnie pytań. Bardzo bym prosił, 
abyśmy poprosili Pana Sekretarza, a zarazem dyrektora biblioteki, bo do niego również mam pytanie. 
Wiem, że on tam skrupulatnie ogląda sesję, to myślę, że tutaj się na chwilkę pojawi. Krótkie pytanie 
mam do niego. Odnośnie pytań do burmistrza. Czy firmy dbające o zimowe utrzymanie dróg na terenie 
miasta i gminy Bodzentyn, korzystają ze sprzętu gminnego? Chodzi konkretnie o piaskarkę, która była 
wykorzystywana przez jednego z panów, świadczących te usługi. Czy dalej korzysta ze sprzętu ten pan? 
Jeżeli tak, to jakie czerpie Gmina profity z użyczenia tej maszyny? Kolejna sprawa. Zgłaszają się do 
mnie mieszkańcy Świętej Katarzyny, żebym zainterweniował w ich imieniu w sprawie oświetlenia. 
Twierdzą, że boją się o swoich bliskich, jak i swoje domostwa. Szczególnie z uwagi na fakt, że pojawiają 
się w Świętej Katarzynie akty wandalizmu. Jeżeli już mówimy o tych aktach wandalizmu. Czy ktoś 
już...? Czy już wiadomo kto ich dokonał? Wszak tam przy tym budynku była kamera, jest monitoring. 
I czy w ogóle to było zgłoszone do odpowiednich służb, aby znalazły sprawcę tych procederów? 
Kolejna rzecz. Jak wygląda, na obecną chwilę, sprawa opłaty legalizacyjnej za wodociągi na Podgórzu? 
Tam jest cztery wodociągi po 200 tysięcy. Czy jest już jakieś rozstrzygnięcie z Naczelnego Sądu 
Administracyjnego? I teraz pytania od mieszkańców. Dlaczego Gmina nie odśnieża ścieżki rowerowej 
z Bodzentyna do Świętej Katarzyny? Takie działanie powoduje, że część ludzi, spacerowiczów, 
biegaczy zamiast ścieżki, użytkuje drogę, stwarzając realne zagrożenie. Prośba o interwencję w tej 
sprawie. Taką, żeby ta ścieżka była odśnieżana. Kolejne pytanie, mogę powiedzieć, między innymi od 
pracowników instytucji kultury w Bodzentynie. Kiedy zostanie ogłoszony konkurs na stanowisko 
dyrektora połączonych jednostek, tj. Miejsko-Gminnego Centrum Kultury i Biblioteki Publicznej. 
Kolejna rzecz. Zwrócili się do mnie mieszkańcy z inicjatywą, aby może spróbować prowadzić MPK z 
Bodzentyna do Kielc. Chodzi szczególnie o trasę przez Górno. Ponieważ jeździ mało busów na tej 
trasie i mieszkańcy mają problem z dotarciem do pracy. Autobusy jeżdżą do Krajna, więc może 
udałoby się tę trasę wydłużyć do Bodzentyna. Można by jakieś poczynienia w tym kierunku zrobić. Do 
Pana Dyrektora Biblioteki. Panie Dyrektorze, na sesji w dniu 30 sierpnia 2021 roku zapytałem Pana o 
koszty życzeń w naszej gminnej gazetce. Pana wypowiedź, cytuję: "Uważam, że takie życzenia powinny 
być traktowane jako ogłoszenia". Opublikowaliście cennik i w tej konwencji były to moje zapytanie. I 
mam pytanie do Pana. Ile Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna zarobiła za zamieszczenie tych życzeń 
na łamach biuletynu? Ja powiem Panu tak, że sobie pomierzyłem powierzchnię tych życzeń i zgodnie z 
Waszym cennikiem, to wychodzi nam kwota od 2 800 do 4 800 i chciałbym się dowiedzieć ile Gmina 
na tym zarobiła. Drugie pytanie dotyczy, kto zdecydował o tym, że do biuletynu były wkładane ulotki 
pewnej pani, podczas roznoszenia tych gazetek? Przynajmniej tak było na terenie Bodzentyna. Ja 
dostałem "Głos z gminy Bodzentyn", a w nim gazetkę pewnej pani. Czy Pan, biblioteka, redaktor 
naczelny coś miał z tym wspólnego? To takie dwa pytania do Pana Dyrektora. Dziękuję.  
 
05:33:08:14 [Teresa Bzymek]: Panie Sekretarzu, może po wszystkich pytaniach. Tak? To proszę 
bardzo.  
 
05:33:19:05 [Wojciech Furmanek]: Panie Radny, jeśli chodzi o koszty za życzenia, to odkąd 
ogłosiliśmy, że można dawać ogłoszenia, wpłynęło tylko jedno ogłoszenie, właściwie życzenia i 
wpłynęła kwota 200 zł. za to. Po prostu, nikt do tej pory nie skorzystał z takiej możliwości. Więc 
odpowiadam, 200 zł za życzenia świąteczne jedna osoba zapłaciła. Natomiast, jeśli chodzi o życzenia 
składane od władz czy to samorządowych, czy państwowych, to jest taka zasada, że nie pobieramy 
opłat. Czyli od Marszałka, od Starosty, czy od Burmistrza również. Prawda? Od władz, od 
przedstawicieli władz, od organów władzy. Uściślając. Myślę, że odpowiedziałem wyczerpująco. Aha 
jeszcze jedno pytanie. Tak, jeszcze jedno pytanie odnośnie... Chodzi Panu, prawdopodobnie, 
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domyślam się, o gazetkę pani poseł. Zwrócił się do nas przedstawiciel, dyrektor biura poselskiego pani 
Agaty Wojtyszek, czy jest taka możliwość. Ja uznałem, że pani poseł jest też przedstawicielem władz, 
przedstawicielem wybranym przez społeczeństwo i dopuściłem taką możliwość. Dziękuję.  
 
05:35:07:16 [Teresa Bzymek]: Ja jeszcze, odpowiadając Panu Radnemu, to chciałabym powiedzieć, że 
dlatego nie odnosiłam się do innych zawodów i innych stanowisk pracy, a dlatego nawiązałam do 
takiego stanowiska, takiego zawodu, bo przypuszczałam, że to Pan będzie tą osobą, której może się nie 
spodobać projekt uchwały o wynagrodzeniu burmistrza. Dlatego pokusiłam się o takie porównanie. 
Proszę. Nie wiem kto był pierwszy. Proszę Pan Radny Pan Dominik Dudek.  
 
05:35:41:09 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Czyli te 200 zł były za życzenia 
świąteczne pewnej osoby? Tak?  
 
05:35:49:29 [Wojciech Furmanek]: Tylko jedna osoba zamieściła takie życzenia, spośród tych, które 
wymieniłem, czyli władz samorządowych czy państwowych.  
 
05:36:01:07 [Teresa Bzymek]: Proszę Pan Radny Dominik Dudek.  
 
05:36:01:07 [Dominik Dudek]: Panie Sekretarzu, Panie Dyrektorze, to jaki był sens publikować cennik? 
Za 200 zł. to jest mała wzmianka, a ja tutaj się nie spotkałem z małą wzmianką na temat życzeń, tylko 
raczej, nazwijmy to, dużymi formatami tych życzeń. I stąd mnie zastanawia, kto te 200 zł wyliczył i na 
jakiej podstawie, bo na pewno nie zgodnie z tym cennikiem, który mamy tutaj przez Pana 
zaproponowany i przez, ogólnie, redaktora naczelnego. Ale to może ja sobie to na spokojnie już z 
Panem wyjaśnię.  
 
05:36:32:05 [Wojciech Furmanek]: Panie Radny, ja od razu wyjaśnię. Bo ja mówię o jednych 
życzeniach, za które wzięliśmy 200 zł, pobraliśmy taką opłatę, według cennika, według modułów. 
Natomiast pozostałe, o których Pan mówi, były zamieszczone nieodpłatnie, ponieważ są to życzenia 
od władz samorządowych. Trzy razy już mówiłem. Od władz samorządowych, od organów władz nie 
pobieramy opłaty.  
 
05:37:00:14 [Teresa Bzymek]: Czy jeszcze Pan Radny Dominik? Proszę Panie Radny.  
 
05:37:02:23 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Pani Sekretarzu, Dyrektorze, ja bym 
chciał i tak to wyjaśnić. Może ja po prostu po sesji do Pana podejdę, bo przeglądam, przeglądam i nie 
mogę znaleźć takich życzeń o formacie, który jest formatem za 200 zł brutto. Ale to po sesji do Pana 
sobie pozwolę podejść. To może tyle w temacie. Pani Przewodnicząca, bo radna Dróżdż zostawiła mi 
trzy pytania, bo musiała puścić sesję. I czy ja mógłbym jeszcze te trzy pytania Panu Burmistrzowi 
zadać?  
 
05:37:29:28 [Teresa Bzymek]: Proszę bardzo.  
 
05:37:33:27 [Dominik Dudek]: Dobrze. Dziękuję Pani Przewodnicząca. Pierwsze pytanie tutaj od Pani 
Eweliny. Czy został rozstrzygnięty przetarg na dowóz dzieci do szkół? A drugie pytanie, czy to prawda, 
że pewien doktor dostał wypowiedzenie z pracy z naszego ośrodka i jaka była przyczyna 
wypowiedzenia umowy o pracę? To są dwa takie, trzy pytania od Pani Radnej Eweliny. Dziękuję 
bardzo.  
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05:37:56:27 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę radny Pan Tadeusz Zieliński.  
 
05:37:59:06 [Tadeusz Zieliński]: Ja pierwsze, odpowiem Panu na to odśnieżanie. Odśnieżanie było 
zrobione na ścieżce rowerowej. Ja pierwszego dnia świąt byłem na ścieżce rowerowej, była odśnieżona 
ścieżka rowerowa. Jeszcze do Pana Burmistrza. Panie Burmistrzu, bo teraz wchodzi ten drugi etap tego 
ładu krajowego. Tak to się nazywa? Polskiego Ładu. Ja bym prosił, przydałoby się, czy dałoby się 
wrzucić tą ścieżkę, drogę łączącą wojewódzką z powiatową. Między Psarami, a Kamieńcem, Leśną. 
Wiadomo o co chodzi, śmielowice tzw. Bo to jest naprawdę, tam już ta droga nie da się jeździć, a 
naprawdę przemieszczają się, bardzo dużo ludzi się przemieszcza w stronę Skarżyska, do CPNu i to 
bardzo istotna droga jest jednak i bym prosił by przyjrzeć się temu wszystkiemu. Dobrze? Dziękuję 
bardzo.  
 
05:38:50:25 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę wiceprzewodniczący Pan Jan Wilkosz.  
 
05:38:54:20 [Jan Wilkosz]: Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu, 
Szanowni Państwo. Nie chcę komentować wypowiedzi, usłyszanych dzisiaj i nie tylko, tych 
krytycznych i tych pozytywnych, na temat pracy, na temat zachowań i postawy samorządu, Rady Miasta 
i Gminy jak i burmistrza. Chcę potwierdzić własną opinią, większość wypowiedzi radnych, pozytywnie 
ustosunkowanych do pracy burmistrza i jego całej załogi. Uważam, że podwyższenie jego 
wynagrodzenia jest w pełni uzasadnione. Za pracę, którą wykonuje i trudności i przeszkody 
napotykane przy każdej realizacji zadań, w imieniu własnym i mieszkańców dziękuję. A przy okazji 
udzielonego mi głosu, pragnę wszystkim Państwu złożyć najlepsze życzenia z okazji zbliżającego się 
Nowego Roku, 2022. Szczęśliwego Nowego Roku dla całej gminy i miasta Bodzentyn. Pozdrawiam i 
dziękuję.  
 
05:40:01:02 [Teresa Bzymek]: Proszę radny Pan Włodzimierz Bąderski.  
 
05:40:08:04 [Włodziemierz Bąderski]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu. Ja tylko 
chciałem nawiązać do tego, że wydajemy tą gazetkę, że są pewne takie chwile świąteczne. Jeżeli ktoś z 
osób, którym ta gmina zawdzięcza dużo rzeczy, bez względu na jaki to jest kolor polityczny, jaki to jest 
ten... Ja nie lubię... Może nie tyle nie lubię. Nie znam nawet tej pani poseł Wojtyszek, ale skoro ona 
chciała zamieścić, to jestem za tym, żeby to zrobić i nieodpłatnie, ze względu na to, że ta gmina jej dość 
dużo zawdzięcza. Dziękuję.  
 
05:40:40:17 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Bardzo ładnie Pan to powiedział. Proszę radna Pani Bogusia 
Jankowicz.  
 
05:40:45:24 [Bogusława Jankowicz]: Ja chciałam się odnieść właśnie do tego wystąpienia mojego - na 
komisjach w poniedziałek. I proszę Państwa tak, powiedziałam i nie będę teraz powtarzać, dlatego, że 
to było na Komisjach, a jeżeli pan radny Dominik Dudek miał jakieś właściwie pytania, dlaczego Pan 
nie zapytał na Komisji odnośnie właśnie tej mojej wypowiedzi, trzeba było pytać. Teraz Pan 
wspomniał, przed chwilą, no wcześniej, że - ludzie zastanówcie się co robicie, co mówicie. Tak było? 
Tak? Tak było. Więc powiem Panu tak - wiem doskonale, co ja robię zdaję sobie sprawę i wiem, co ja 
mówię. I teraz traktuje Pan po prostu nas tu wszystkich, jako, nie wiem. Ja nie jestem w szkole w tej 
chwili, nie jestem uczniem. Pan traktuje nas no nie wiem, jako studentów - też chyba nie. Bez przerwy 
Pan zwraca nam uwagę, Że tak, że my się źle zachowujemy, my źle robimy. Każdy z nas wie co ma 
robić, jak ma głosować, jak ma postępować. I wcale Pan mnie, bardzo proszę, nie musi pouczać, bo ja 
wiem, co ja mam robić. Dziękuję bardzo. Więcej nie będę dyskutować. Dziękuję.  
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05:41:54:09 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Radny Pan Dominik Dudek.  
 
05:42:01:03 [Dominik Dudek]: Pani Radna Bogusławo. Ja również nie życzę sobie, żeby Pani jakieś, 
zwracała się pod moim adresem z jakimiś takimi wypowiedziami, jak to miało miejsce na Komisji, 
ponieważ tego sobie nie życzę, a to co powiedziałem, na Komisjach nie będę zabierał głosu, bo jestem 
sam i ktoś by mógł powiedzieć w końcu, moglibyście wszyscy ustalić wersję, że wyglądało to całkowicie 
inaczej. To co powiedziałem. Pani zauważyła moją sugestię i troskę o dobro naszego włodarza. To nie 
jest pierwszy przypadek, że ja się o niego martwię, tam w kilku przypadkach innych jeszcze się o niego 
martwiłem. On dobrze o tym wie. Troszczę się po prostu o niego, bo jest naszym włodarzem. a Pani mi 
zaczęła robić wywody na Komisjach. Dlatego ja też, nie życzę sobie żeby Pani robiła wywody, czy to na 
Komisjach, czy na sesji pod moim adresem. Bo ja doskonale wiem, co mam robić i co mam mówić. 
Dziękuję bardzo.  
 
05:42:53:04 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Radny Pan Włodzimierz Bąderski.  
 
05:42:58:05 [Włodzimierz Bąderski]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu. Pan 
Dominik ruszył taką kwestię, że wszyscy go atakują, że nikt Pani nie zwrócił uwagi. Proszę powiedzieć, 
ile takich ostrych, cierpkich słów z moich ust poszło w Pani kierunku, sugerując pewne rzeczy żeby w 
ten sposób Pani nie postępowała? Że to nie jest tak, że nikt Pani nie zwraca uwagi. Wręcz przeciwnie. 
Dziękuję.  
 
05:43:30:08 [Teresa Bzymek]: Czy to już wszystkie pytania są Państwa radnych? Szanowni Państwo 
Radni. Ja jeszcze pozwolę sobie odczytać właśnie postanowienie, które ostatnio wpłynęło do Urzędu 
Miasta i Gminy Bodzentyn. Jest to postanowienie w sprawie dochodzenia, o odmowie wszczęcia 
dochodzenia. I tu jest tak...  
 
05:43:53:05 [Dominik Dudek]:Tylko jedną rzecz Pani powiem, czy Pani wie, że to się jeszcze 
prawomocnie nie zakończyło? Nie wiem czy Pani ma prawo takie rzeczy w toczącym się 
postępowaniu.., tylko Panią ostrzegam, to się prawomocnie nie zakończyło jeszcze.  
 
05:44:07:21 [Teresa Bzymek]: Ale już przyszło, to przeczytam bo rozumiem tego pani.  
 
05:44:12:10 [Dominik Dudek]: A czy Pani wie, jakie są konsekwencje zdradzania tajemnicy śledztwa 
przed jego zakończeniem oficjalnym? Tylko Pani mówię, może Pani czytać.  
 
05:44:18:10 [Teresa Bzymek]: Panie Wiceburmistrzu, czy to już nie jest ostateczne postanowienie o 
odmowie wszczęcia dochodzenia? Czy Pan jeszcze raz pozwolił się odwołać od tego postanowienia?  
 
05:44:33:10 [Dominik Dudek]: Tak Pani Przewodnicząca, mam takie prawo i taką skargę na to 
postanowienie złożyłem. To nie jest ostateczne postanowienie.  
 
05:44:39:27 [Katrzyna Sikora]:Nie czytaj.  
 
05:44:39:27[Włodzimierz Bądeski]: To nie może Pani czytać.  
 
05:44:42:12 [Dominik Dudek]: Może, niech Pani robi, co Pani chce.   
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05:44:48:18 [Teresa Bzymek]: Także Szanowni Państwo, jeżeli to jeszcze nie jest końcowe 
postanowienie, to czekamy na rozstrzygnięcie. ...Lepiej by było. To Szanowni Państwo, więcej pytań 
nie widzę. Jeszcze pozwolę sobie od siebie zadać pytanie i poprosić, bo wiem, że Pan Wiceburmistrz 
ma dobre relacje z osobami, które odśnieżają nasz teren, aby cały czas nadzorował i miał pieczę nad 
odśnieżaniem terenu na Podgórzu, bo jest tam naprawdę sytuacja trudna, bo mieszkańcom do dotarcia 
do swoich posesji. I jeżeliby to było możliwe, to żeby tam usypać im takie kupeczki piachu z solą, które 
pozwoliłyby w każdym momencie posypać, żeby mogli dotrzeć do swoich domostw. I bardzo proszę 
Pana Burmistrza, przechodzimy do punktu 9: Udzielenie odpowiedzi na zapytania. Bardzo proszę Pana 
Wiceburmistrza o udzielenie odpowiedzi na zadawane pytania przez radnych.  
 
05:46:06:17 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Może w 
takiej kolejności, jak te pytania padały. Zimowe utrzymanie dróg - ścieżka. Tak, jak tutaj częściowo 
udzielił odpowiedzi Pan radny Zieliński. Staramy się tam też tą ścieżkę od czasu, do czasu odśnieżyć. 
Nie będziemy jej codziennie, gdzieś tam przejeżdzać. Za chwilę, jutro prawdopodobnie, już tutaj się 
mówiło plus 8. W pierwszej kolejności odśnieżamy te drogi, które są niezbędne do utrzymania 
przejezdności. Mieliśmy takie dwa dni, gdzie wcale nie było to łatwe, bo jak jest tam od razu przy 
odśnieżaniu to może Podgórze. Wczoraj rozmawiałem z wykonawcą, który akurat Podgórze 
obsługuje, tak jak Pani stwierdziła, nie jest to najłatwiejszy kawałek chleba tam wjeżdżać, bo w lecie 
osobówką człowiek ma serce trochę wyżej, jak tam zjeżdża, nie jeździ ciężko, a co dopiero sprzętem z 
odśnieżaniem i miał dowieźć tam trochę soli i trochę piachu. Gdzie w takich godzinach, gdzie ktoś 
wraca późno, a w międzyczasie gdzieś tam coś spadnie z nieba, albo śliskiego albo białego, żeby sobie 
mogli troszkę sami mieszkańcy tam też pomóc, poradzić nie angażować od razu, zresztą nie zawsze on 
może, bo jest w innym terenie. A teraz tak ustaliliśmy, że jak rozpoczyna to po prostu wcześniej od tych 
najtrudniejszych dwóch kierunków na Podgórzu. Ale to jest często tak, że jak te opady są silne, 
mieliśmy taki jeden dzień, to jak on tam wjedzie przed czwartą, to o godzinie siódmej nie widać efektu. 
I to też prośba, żeby do tego też podejść po prostu spokojnie. Te zgłoszenia przyjmujemy, rozumiemy 
ale, nam jest o wiele łatwiej jeżeli ktoś, gdzieś dokładnie przedstawi problem, powie gdzie, co, jak, a nie 
zaczyna od wyzwisk, bo nie mamy firmy, która i wpisaliśmy w przetargu, że miała siedem ciągników, 
tylko jeden, dwa pługi z możliwością posypywania. Święta Katarzyna - oświetlenie. Mówi Pan o 
wandaliźmie tutaj. Nie wiem czy ja dobrze kojarzę, ale chyba dobrze nie ma dzisiaj radnej Świętej 
Katarzyny, Te akty wandalizmu, które nastąpiły, to były wtedy, kiedy tam było jeszcze oświetlenie od 
godziny 12 do 4. Mówimy tutaj I o parkingu i o drugiej sytuacji. Oczywiście, że zostały zgłoszone na 
policję. Natomiast osoby, które zostały stwierdzone, że dokonały tych aktów tam akurat mają ponieść, 
zgłosiły się tutaj z prośbą o to żeby wycofać ten wniosek. I nie wiem czy to już się stało, że pokryją w 
całości koszty i jakieś tam prace pielęgnacyjne w późniejszym okresie wyrównają. Ta sama sytuacja. Jak 
Państwo wejdziecie na parking za Urząd 5:49:06.610,5:49:12.660 - barierka przy wejściu dla osób 
niepełnosprawnych. No też ktoś wpadł na pomysł żeby tutaj potrenować przed prawem jazdy. Nie 
wiem jak to zrobił, ale pojechał za daleko prosto, zgłosił się sam, powiedział, że pokryje. Wykonawca, 
który to robił miał mu to wycenić i jest to mieszkaniec tutaj Bodzentyna. I też się zgodzi. Jeżeli ktoś taki 
przychodzi sam i mówi, że zrobił, no zdarzyło się. My też nie mamy problemu, bo mamy tutaj 
monitoring i wiadomo, że go wcześniej, czy później ustalimy. On już dzwonił w sobotę, czy w 
niedzielę, że coś takiego się stało i w pełni chce te koszty pokryć. To też wychodzimy do takiej osoby 
żeby rozwiązać ten problem bez angażowania służb i czasami są to osoby pełnoletnie, które gdzieś ta 
kartoteka przez jeden wybryk może się już zapełnić jakimś, ciągnąć się za nimi przez jakiś dłuższy 
okres. I tutaj przy tym oświetleniu - proszę Państwa, no ja nie wiem zostajemy przy takim trybie jaki 
jest. Tutaj Pani Skarbnik miała wyliczenia, ale miała wyliczenia z jednej umowy i tam mówiła o 
sześćdziesięciu tysiącach. Natomiast wyliczenie tego tak dokładne, jak tutaj padło na poprzedniej sesji 
jest niemożliwe, przy założeniu, że mamy różne te lampy, wiadomo, że najwięcej jest w tej chwili 
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sodowych, ale nie są to już tak znaczne różnice. Są już ledowe i są jeszcze te stare. Zakładając nawet, że 
załączenie takie to jest równoważne, rozmawiałem z jednym z ludzi, którzy się tym zajmują - 30 
minutom nawet, potem prace tego oświetlenia, to i tak tak jak mówiłam, powinno to dać 30-35 procent 
oszczędności i to tak można najkrócej oszacować i pozostajemy. W rozmowach z mieszkańcami, w 
większości uważają też, że to się po prostu tak nie da. Każdy z nas, a mieszkańcy fizycznie odczują, to 
gdzieś w miesiącu lutym, kiedy przyjdą przyjdą faktury, bo to tak chyba tak to wygląda, przynajmniej u 
nas, ostatnie dwa miesiące roku są i dwa następne okresy płatnicze za rok następne i wszyscy sobie 
zdają sprawę i widzą co się dzieje. Mieliśmy tu dwa spotkania odnośnie gazu i też nie wiem czy to co się 
dzieje w tej chwili na rynku nie spowoduje, że to zainteresowanie ostygnie, że tak powiem, bo 
widziałem faktury, ceny jakie poszły, gdzieś tam w Warszawie gdzie wzrost to był 1000 procent w 
stosunku do tego, co było wcześniej. Opłata legalizacyjna - nie, to sobie w NSA leży i na tę chwilę, nie 
mamy informacji, kiedy będzie jakieś zakończenie. Konkurs na stanowisko dyrektora. Wiem, że tutaj 
na którejś sesji Dyrektor mówił, że nie Dyrektor, tylko Pan Burmistrz mówił o ogłoszeniu konkursu, 
natomiast zgłosiło się do nas bardzo dużo stowarzyszeń, które prosiły żeby nie ogłaszać konkursu i 
pana Marcina Sikorskiego powołać na to stanowisko. To jest chyba z 17 albo 18 pozytywnych opinii i 
wiem, że również Burmistrz przychyla się do tego, bo gdyby miał być to konkurs, to pewnie byłby już 
ogłoszony. Jeśli chodzi o MPK, proszę Państwa to ten temat, gdzieś tam się już pojawiał. Natomiast 
trzeba jasno powiedzieć, że to są dodatkowe koszty i to bardzo duże koszty. I tak jak wszyscy tutaj 
jesteśmy, to trzeba jasno sobie powiedzieć, że jak raz w to wejdziemy, będzie bardzo trudno się z tego 
wycofać. Rozmawiałem tutaj z członkiem Zarządu, bo mieliśmy takie spotkanie odnośnie dróg w 
Chmielniku, dziś tam wprowadzono to z czterech, z trzech czy czterech miejscowości, do których to 
MPK jeździło, okazało się, że tylko jedna ma w miarę przyzwoite obłożenie. MPK chce dopłaty żeby 
te te kursy były rentowne. Jak Państwo sobie spojrzycie w budżety gminy Masłów, czy gminy Górno to 
zobaczycie ile to kosztuje. Ja powiem szczerze, że nie wiem - może to inna osoba, ale ja miałem jeden 
telefon tej w tej sprawie, bo to była osoba, która pracuje w szkole, ewentualnie w Cedzynie tam na 
hotelach, tylko nie wiem dokładnie, w którym miejscu. Ale to było tyle. To nie jest jedyny problem, bo 
powrócił w późnych godzinach, już nocnych można powiedzieć z Kielc czy ze Skarżyska też jest w tej 
chwili utrudnione i uważam, że powinno to być jakieś... nie nie, bardziej Skarżysko, Skarżysko okej. 
Pani Ewelina - dowóz dzieci. Proszę Państwa umowa została podpisana, wpłynęły trzy oferty - jedna 
została, dwie zostały odrzucone, jedna ze względu na to, że nie były wpłacone wadium, a druga ze 
względu na to, że nie był jeden z warunków, kryteriów spełniony. I cóż od trzeciego czy od 
dziewiątego, w zależności od tego, jakie będą potrzeby i co się stanie w tej chwili będziemy z tym 
ruszać. Widzę, że wykonawca załatwia wszystkie formalności związane z uzyskaniem pozwoleń na 
trasę. Wiemy, że pierwszy tydzień to jest nauczanie zdalne, a zerówki funkcjonują normalnie w szkole 
przez te trzy dni i potem tydzień wszyscy normalnie. Według zapowiedzi Pana Ministra Oświaty - mają 
iść do szkoły. Natomiast patrząc na to, co się dzieje wokół Polski, ja osobiście wątpię. Jeżeli miałoby 
nastąpić, jakieś większe pojawienie się tego kolejnego rodzaju mutacji, to u nas tak to fajnie wyjdzie, że 
będziemy mieć trzy tygodnie przerwy, tydzień do szkoły i znowu dwa tygodnie przerwy, więc nie wiem 
czy nie należałoby się tu zastanowić. Natomiast wiem, że są problemy dla rodziców, którzy nie mają z 
kim tych dzieci zostawić. Jeżeli chodzi o lekarza. Spytam, ewentualnie telefonicznie, może nie 
słyszałem nic. Muszę z Panem Dyrektorem się skontaktować - Polski Ład. Proszę Państwa dziś został 
ogłoszony kolejny nabór do Polskiego Ładu i my będziemy po Nowym Roku, bo to jest termin 
składania wniosków do 15. Najpierw musimy sprawdzić, po prostu jakie mamy szanse, na jakie kwoty, 
bo to Pan Dominik tutaj pytał o te życzenia zamieszczone na łamach naszej naszej gazetki. Może 
powiem tak. Powiem tak, żeby za dużo nie powiedzieć. Jak się ktoś do nas zwraca, to nie odmawiamy 
nikomu, czy ktoś jest z takiej partii, czy z takiej partii czy z takiej partii. Bo wiemy doskonale, że my 
później musimy też iść do tej drugiej strony i prosić o pomoc w poparciu czegoś w przyspieszeniu 
czegoś. I uważam, że to nie jest złe. Nie ma innych osób, tam w tej gazetce, ponieważ inne osoby się do 
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nas po prostu o to nie zwróciły. Także tak to sobie wygląda. W pierwszej kolejności na pewno chcemy, 
chcielibyśmy do tego Polskiego Ładu wyrzucić kanalizacje. To co mówiliśmy to jest Wzorki i Ulica 
Jodłowa, jak dobrze pamiętam i kawałek tam 500 metrów Parcele, a zobaczymy jakie będą szanse. 
Zrobimy tak zwane ja to tak powiem, rozeznanie rynku czy jest szansa na coś więcej, ale mamy czas do 
15 lutego. I tutaj też myślę że na sesji lutowej poinformujemy Państwa, ewentualnie na sesji 
styczniowej, może nie na sesji, tylko na Komisjch i na sesję podyskutować. Podgórze. No to chyba tyle. 
Życzenia, ale jeszcze chciałem się odnieść na temat komisji, bo gdyby było tak jak Pan tutaj Dominik 
Dudek mówi, że na Komisjach radni mogą się dogadać i potem coś tam zrobić, to powiem panu tak - 
już po tych dwóch czy trzech latach, to radni mogliby się dogadać i powiedzieć, że Pan ich wszystkich 
nazwał nie powiem jak i zgłosić sprawę, gdzieś do innych instancji. Jeżeliby wszyscy przyjęli jedno 
stanowisko, to pewnie by jakieś konsekwencje z tego były. Natomiast ja nie widzę takiej tutaj ani 
możliwości, ani patrząc na radnych nie mam nawet jednego procenta...  Ale ogólnie, ale ogólnie. Nie, o 
to chodzi, tylko. Są ludzie dobrzy są ludzie inni o tak to nazwę i może nie będę rozwijał tego tematu. I 
to są chyba wszystkie, wszystkie tematy, jakie dziś tutaj padło w tych pytaniach. Jeszcze chciałem tylko 
w imieniu Burmistrza i własnym wszystkim Państwu tutaj obecnym i mieszkańcom, którzy dotrwali do 
tej do tej pory oglądając sesję życzyć, aby ten nowy rok 2022 był spokojny i żebyśmy nie mieli 
problemów związanych ze zdrowiem, bo to jest chyba najważniejsze. Zdrowia, zdrowia, spokoju, 
ciepła rodzinnego. I niech będzie choć trochę lepszy niż 2021, to wtedy wszyscy będziemy szczęśliwi... 
Pod każdym względem. Dziękuję.  
 
05:59:02:15 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę jeszcze radna Pani Anna Obara i Pan Radny jeszcze.  
 
05:59:10:17 [Anna Obara]: Pani Przewodnicząca, Państwo Radni ja tak chciałabym się odnieść właśnie 
tutaj do pytań Pana Dominika Dudka, które wyjaśnił też Pan Wiceburmistrz - odnośnie światła i 
tamtego zagrożenia, dewastacji. To nie jest tak, że my o niczym nie wiemy, bo to tak wychodzi, 
jakbyśmy o niczym nie wiedziały, nie słyszały w ogóle żadnych tutaj swoich mieszkańców. Odnośnie 
dewastacji - odbyło się spotkanie z mieszkańcami we wrześniu, na którym było osób na palcach jednej 
ręki policzyć. To wszystko było zgłaszane na Policję, tak jak tu Pan Burmistrz wyjaśnił. Tam już jest 
chyba nawet nałożona kara. Jest wszystko wyjaśnione. Co do oświetlenia ulicznego, nie wiem jak u 
Pana, jacy są ci mieszkańcy, bo u mnie nie spotkałam się jeszcze z żadną krytyką, że jest niepotrzebna 
tylko wręcz przeciwnie - bardzo dobrze, że nie świecimy w nocy, bo komu te świecić.  A jeszcze 
chciałam skończyć. Mogę skończyć? Jeżeli chodzi o przedłużanie linii. Dwa lata temu, nawet chyba na 
sesji, na komisji też myśmy poruszały ten temat. Byłyśmy z Panem Burmistrzem na spotkaniu z Panią 
Dyrektor MZK, która kompletnie nie była zainteresowana w ogóle tym przedłużaniem tej linii, bo to 
ani nie jest opłacalne dla nich, a tym bardziej dla nas. W skali miesiąca, to wtedy już, były to tak duże 
kwoty, że nie wiem czy Pan Radny by się zgodził na to żeby wydać 50 tysięcy miesięcznie na dojazdy, na 
dokładanie tylko tego kawałka na przykład z Ciekot do Katarzyny, czy z Krajna do Świętej Katarzyny. 
To jest w ogóle nieopłacalne dla nas, dla gminy. Jedynie co, to wchodziła w grę, ewentualnie też nie 
wiadomo czy byłaby Pani Prezes wtedy jeszcze była Pani Prezes, czy byłaby zainteresowana linią 
komercyjną znowuż z miejskiej komunikacji. Ale wiadomo z czym się wiąże - linia komercyjna, to już 
nie ma, to jest dużo wyższa, w tej chwili ta sama? Bo to była dużo, dużo wyższa. Wydawało mi się że 
była, że była duża. Do tej pory nie udało nam się zorganizować spotkania z Prezesem. nie było w 
miejsce  
 
06:01:26:20 [Włodzimierz Bąderski]: Z linii podmiejskiej pieniądze bierze... z linii komercyjnej bierze 
MPK, także jest samochód i dochód dla..  
 
06:01:33:28 [Anna Obara]: Z ego co żeśmy byli ponad dwa lata temu na spotkaniu, oni praktycznie nie 
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byli zainteresowani współpracą, a po drugie po wyliczeniach były to naprawdę bardzo duże pieniądze 
w skali, w skali miesiąca, nie mówiąc o skali roku. Także dziękuję bardzo. Ja tylko to chciałam 
uzupełnić, bo to tak wychodzi jakbyśmy byli tacy, my radni, tacy całkiem bezradni, bo to tylko Pan 
Dudek słucha mieszkańców nie dosyć, że swoich, to jest też spoza, z Katarzyny. Ja mówię, są spotkania 
mieszkańcy przychodzą. Kto chce przyjść na spotkanie, może wszystko powiedzieć, co mu tam na 
sercu leży. Na tym spotkaniu odnośnie dewastacji było 5 osób. Tyle było osób zainteresowanych 
spotkaniem o bezpieczeństwie naszych dzieci. Dziękuję bardzo.  
 
06:02:19:23 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę Radny Pan Dominik Dudek.  
 
06:02:21:28 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Może ludzie nie chodzą na takie 
spotkania, bo się obawiają że później mogą stać się obiektem tych aktów wandalizmu. Ja powiem Pani 
ta, że ja sobie tego nie wymyśliłem, tylko dostaję smsy i telefony ze Świętej Katarzyny zwracające 
uwagę, nawet z tego co wiem na Facebooku pojawiła się wypowiedź mieszkanki na ten temat i zgłosiła 
taką uwagę. Z uwagi na to, że nie było żadnego odzewu, poproszono mnie, abym się abym się z tym do 
Państwa zwrócił. To jest jedna rzecz. Druga rzecz jest taka, Pan Wiceburmistrz nie odpowiedział mi na 
jedno pytanie - czy firmy dbające o zimowe utrzymanie dróg na terenie miasta i gminy Bodzentyn 
korzystają ze sprzętu gminnego? Chodzi konkretnie o piaskarkę, która była wykorzystywana przez 
jednego z Panów świadczących te usługi. Czy dalej korzysta ze sprzętu gminnego i jakie gmina czerpie 
profity z użyczenia tej maszyny temu Panu?  
 
06:03:23:04 [Andrzej Jarosiński]: Muszę sprawdzić, wie Pan co, nie jestem w stanie w tej chwili Panu 
odpowiedzieć - tak, ona była użyczona, jest u niego w użyczeniu. Natomiast sprawdzę czy ona jest w tej 
chwili wykorzystywana. Nie chcę strzelić, bo znając, że tak powiem Pana pomylę się o złotówkę, albo 
powiem, gdzieś tam, coś nie tak i będzie się Paan na to powoływał przez następne cztery lata. Także nie 
chciałbym tutaj jakiegoś faux pas. Na następne Komisje, czy sesję sprawdzę jak to wygląda i 
przedstawię tą informację, jeśli nadal będzie Pan tym zainteresowany. Dziękuję.  
 
06:03:58:02 [Teresa Bzymek]: Proszę, Pan radny Włodzimierz Bąderski  
 
06:04:01:12 [Włodzimierz Bąderski]: Pani Przewodnicąca, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu. Żeby nie 
było, więcej takich wątpliwości, że coś użyczamy coś bierzemy, to jestem za tym żebyśmy 
zorganizowali środki na przyszły rok i zakupił jakiś sprzęt, który będzie mógł podłączyć tą piaskarkę 
czy odśnieżarkę żeby może Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych świadczyły usługi na terenie 
naszego miasta. Dziękuję bardzo.  
 
06:04:22:07 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę radny pan Dominik Dudek.  
 
06:04:22:07 [Dominik Dudek]: Panie Burmistrzu w takim układzie składam oficjalny wniosek w trybie 
dostępu do informacji publicznej o to, abym uzyskał odpowiedź na to pytanie - czy firmy dbające o 
zimowe utrzymanie dróg na terenie miasta i gminy Bodzentyn korzystają ze sprzętu gminnego? Chodzi 
konkretnie o piaskarki, która była wykorzystywana przez jednego z Panów świadczących usługi i dalej 
korzysta ze sprzętu gminy i jako gmina czerpie profity z użyczenia tej maszyny? Żeby zaoszczędzić na 
kosztach papieru, bo tam mogą być już takie elementy, mogę jak to w zwyczaju bywa udać się po tą 
informacje osobiście i taką informację od Państwa pozyskać. Dziękuję bardzo.  
 
06:05:04:25 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę Pan Wiceburmistrz.  
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06:05:06:25 [Andrzej Jarosiński]: Ja tylko celem wyjaśnienia, bo tutaj ludzie, którzy nas słuchają mogą 
nie wiedzieć o co chodzi, że my mamy takie sprzęt. Myśmy dostali od Świętokrzyskiego Zarządu Dróg, 
mówimy o tym korpusie, który jest montowany na przyczepę. Stare, stary ten korpus i użyczyliśmy go 
jednemu z przedsiębiorców. Nie pamiętam. To było chyba w zeszłym roku, albo półtora roku temu. 
Tak, że to nie jest tak, że myśmy coś kupili i daliśmy komuś żeby on sobie tutaj naszym sprzętem robił, 
na naszych drogach i jeszcze za to brał pieniądze. Wróci pracownik, lada dzień, nie wiem czy dzisiaj 
jest, bo dwa miesiące nie mamy, jest chory. Pracownik zajmujący się drogami i rozumie, że te 14 dni, bo 
Pan teraz w formie interpelacji to złożył. Natomiast nie wiem czy dobrze pamiętam, ale były tam, gdzie 
jest zapis w ustawie, że to jednak mimo wszystko powinno być też na piśmie. Dziękuję.  
 
06:06:05:05 [Teresa Bzymek]: Proszę radny pan Dominik Dudek.  
 
06:06:13:17 [Dominik Dudek]: Panie Burmistrzu, jakby Pan słuchał uważnie, moją wypowiedź 
złożyłem w trybie dostępu do informacji publicznej, to nie jest interpelacja, czyli 14 dni uznjąc, że 
Urząd  Miasta i Gminy maksymalnie wydłuża do dwóch miesięcy. Dziękuję.  
 
06:06:22:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Czy ktoś z państwa radnych chciałby jeszcze zabrać głos? Nie? 
Przechodzimy do punktu dziesiątego. Zamknięcie obrad. Szanowni Państwo Radni stwierdzam, że 
porządek obrad dzisiejszej sesji został wyczerpany. Zamykam sesję Rady Miejskiej w Bodzentynie. 
Dziękuję wszystkim za udział w dzisiejszej sesji i za przybycie. Szanowni Państwo dołączam się 
również do życzeń noworocznych Pana Wiceburmistrza. Również życzę wszystkim Radnym, 
mieszkańcom Szczęśliwego Nowego Roku. Dziękuję, wszystkiego najlepszego. Dziękuję bardzo.  


